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Πώς φτάνει ένα
κόμμα να εξαρτάται 

από έναν 
άνθρωπο; 

Ισραήλ - Λίβανος -
Ιράν:  Η πύλη 
της κολάσεως 

EDITORIAL

ΗΛΙΑΣ ΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ
Φούρνοι Κορσεών:
Γιατί κι εδώ είναι Ελλάδα…

ΒΑΣΙΛΗΣ ΚΟΡΚΙΔΗΣ
Η ιδιωτική πρωτοβουλία θα 
συγκρατήσει την τιμή του ρεύματος
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Τιπ πολιτικής
επικοινωνίας
Aπό τον Θανάση Παπαμιχαήλ 
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Τέλος οι ΔΟΥ,
ποια τα νέα αρχικά 

στις εφορίες 

Άλλες 14 κατηγορίες
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«Ρουμάνο» και ακόμη

τέσσερις χούλιγκαν
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inside job
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Οι ΗΠΑ στον δρόμο
προς τις εκλογές
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ΤΗΣ ΛΕΙΨΥΔΡΙΑΣ

Μητσοτάκης: «Δομικές παρεμβάσεις για τη διαχείριση του νερού»
Το πλάνο ασφάλειας για τα επόμενα χρόνια 

και το σχέδιο της ΕΥΔΑΠκαι το σχέδιο της ΕΥΔΑΠκαι το σχέδιο της ΕΥΔΑΠκαι το σχέδιο της ΕΥΔΑΠκαι το σχέδιο της ΕΥΔΑΠ

Αποκλειστικά στην «P» ο πρόεδρος
της ΕΥΔΑΠ Γιώργος Στεργίου ΣΕΛ.  4-5

ΑΥΤΟI ΕIΝΑΙ ΟΙ 25 ΝEΟΙ 
ΓΕΝΙΚΟI ΓΡΑΜΜΑΤΕIΣ

OΛΗ Η ΛIΣΤΑ ΜΕ ΤΑ ΟΝOΜΑΤΑ 
που θα «τρέξουν» το έργο της κυβέρνησης
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ΔΟΛΟΦΟΝΙΑ ΛΥΓΓΕΡΙΔΗ

Ποιος 
υπουργός 

έχει κάνει άνω κάτω
την κυβέρνηση;
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Απειλές 
Ερντογάν 

για εισβολή 
στο Ισραήλ

Η καλλονή DJ
που πλημμύριζε
με ναρκωτικά 

τη Μύκονο

Αθώα δηλώνουν
τα δύο αδέλφια
για τον φόνο του
δημοσιογράφου
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Τ
α πράγματα στη Μέση Ανατολή είναι χειρότερα
απ’ όσο νομίζουμε. Η πιθανότητα ενός μεγαλύ-
τερου ισραηλινού πλήγματος στον Λίβανο, πέ-

ρα από τις αεροπορικές επιδρομές στον νότο της χώ-
ρας που προκαλούν ανησυχία στους συμμάχους εδώ
και μήνες, έχει εγείρει φόβους για έναν ευρύτερο πε-
ριφερειακό πόλεμο πέρα από την επίθεση του Ισραήλ
στη Γάζα. Ισραηλινοί αξιωματούχοι και αρχηγοί του
στρατού δήλωσαν ότι η Χεζμπολάχ ήταν υπεύθυνη
για την επίθεση με ρουκέτες. Οι Ισραηλινές Αμυντι-
κές Δυνάμεις (IDF) δημοσίευσαν εικόνες από θραύ-
σματα που, όπως είπαν, δείχνουν την ανάπτυξη ενός
ιρανικού πυραύλου Falaq-1. Ορκιζόμενος εκδίκηση
και υποσχόμενος ότι η Χεζμπολάχ θα αναγκαστεί να
«πληρώσει βαρύ τίμημα», ο Νετανιάχου επέστρεψε
νωρίς από μια επίσκεψη στις ΗΠΑ ταξιδεύοντας αμέ-
σως στο αρχηγείο των IDF στο Τελ Αβίβ.

Την ίδια ώρα, λάδι στη φωτιά ρίχνει ο Ταγίπ Ερντο-

γάν απειλώντας ότι θα εισβάλει στο Ισραήλ. Αντι-
δρώντας στην απειλή του προέδρου της Τουρκίας, ο
Ισραηλινός υπουργός Εξωτερικών Ισραέλ Κατς πα-
ρομοίασε τον Ερντογάν με τον πρώην δικτάτορα του
Ιράκ Σαντάμ Χουσεΐν, ο οποίος ανατράπηκε όταν έγι-
νε η εισβολή των ΗΠΑ το 2003, προτού οδηγηθεί στην
αγχόνη. «Ο Ερντογάν ακολουθεί τα βήματα του Σαν-
τάμ Χουσεΐν και απειλεί να επιτεθεί στο Ισραήλ. Πρέ-
πει απλώς να θυμάται τι έγινε εκεί (σ.σ.: στο Ιράκ) και
πώς τελείωσε το καθεστώς του Σαντάμ Χουσεΐν»,
ανέφερε ο κ. Κατς μέσω X. Σε κάθε περίπτωση το Ισ-
ραήλ αδημονεί να «λύσει τους λογαριασμούς του» με
τη Χεζμπολάχ αντιμετωπίζοντας το «βόρειο μέτωπο»
ως αλληλένδετο με αυτό της Γάζας. Οι ισραηλινές Αρ-
χές παράλληλα κατηγορούν το υποστηριζόμενο από
το Ιράν σιιτικό κίνημα του Λιβάνου, αν και η Χεζμπο-
λάχ αρνείται κάθε ανάμειξη.

Το Ιράν μπήκε και αυτό στο παιχνίδι της επιθετικής

ρητορικής και προειδοποίησε το Ισραήλ κατά οποι-
ασδήποτε «νέας περιπέτειας», όπως την αποκάλεσε,
στον Λίβανο. Η στρατηγική σημασία των Υψιπέδων
του Γκολάν είναι ιδιαίτερα κρίσιμη για πολλούς και
διαφόρους λόγους, συγκεκριμένα για τους υδάτινους
πόρους που διαθέτει η περιοχή. Ταυτόχρονα το υψό-
μετρο του Γκολάν δίνει τη δυνατότητα να εποπτεύον-
ται τόσο ο δρόμος προς τη Δαμασκό όσο και η Θάλασ-
σα της Γαλιλαίας. Ένα μικρό τμήμα των Υψιπέδων στα
σύνορα με τον Λίβανο, τα Αγροκτήματα Σεμπάα, διεκ-
δικείται από τη Χεζμπολάχ ως μέρος της λιβανικής
επικράτειας, δίνοντάς της τη δυνατότητα να υποστη-
ρίζει ότι ο αγώνας κατά της ισραηλινής κατοχής της
χώρας συνεχίζεται. Κομβικός αναμένεται να είναι ο
διαπραγματευτικός ρόλος των ΗΠΑ, που δεν θέλουν
ένα νέο μέτωπο πέραν της Γάζας λίγο πριν από τις
αμερικανικές εκλογές. 

«P»

Ισραήλ - Λίβανος - Ιράν: 
Η πύλη της κολάσεως 

Η στρατηγική
σημασία των
Υψιπέδων 
του Γκολάν 
είναι ιδιαίτερα
κρίσιμη για 
τη Χεζμπολάχ
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Σ
την καθιερωμένη συνάντηση που εί-
χε ο πρωθυπουργός Κυριάκος Μη-
τσοτάκης με την Πρόεδρο της Δημο-

κρατίας Κατερίνα Σακελλαροπούλου βρέ-
θηκαν στο επίκεντρο το νέο νομοσχέδιο για
την υγεία αλλά και η ακρίβεια. Ο κ. Μητσο-
τάκης τόνισε στη συνομιλήτριά του ότι «η
κυβέρνηση παραμένει προσηλωμένη στο
μέτωπο της τιθάσευσης των τιμών και ότι οι

ενδείξεις τον Ιούνιου είναι
ενθαρρυντικές, αφού δεί-
χνουν αποκλιμάκωση στα
σουπερμάρκετ. Σημείωσε
επίσης ότι η κυβέρνηση θα
είναι πάντα έτοιμη να πα-

ρέμβει όταν υπάρχουν στρε-
βλώσεις στην αγορά, τονί-

ζοντας τους συνεχείς ελέγχους που έχει
προβεί το αρμόδιο υπουργείο στις τιμές σε
όλη την εφοδιαστική αλυσίδα, ενώ δήλωσε
κατηγορηματικά ότι το συνολικό πλέγμα
των μέτρων αποδίδει.

Άμεση παρέμβαση 
Παρέμβαση έκανε και για το θέμα της

αγοράς ενέργειας, τονίζοντας ότι παρακο-
λουθεί η κυβέρνηση τις εξελίξεις και ότι
υπήρξε απότομη αύξηση των τιμών σε όλη
την ανατολική Ευρώπη και στα Βαλκάνια.
Δήλωσε εμφατικά ότι αυτά τα ουρανοκατέ-
βατα κέρδη η κυβέρνηση θα τα φορολογή-
σει, στέλνοντας μήνυμα ότι δεν μπορεί ο
καταναλωτής να πληρώνει τις δυσλειτουρ-
γίες της αγοράς, ενώ θα υπάρχει παρόμοια
παρέμβαση κάθε φορά που υπάρχουν
στρεβλώσεις στην αγορά και διαπιστώνον-
ται κέρδη που δεν δικαιολογούνται. 

Δεν θα ενεργοποιηθεί επίταξη 
Αναφορικά με το νομοσχέδιο που ψηφί-

ζεται σήμερα για την υγεία και έχει προκα-
λέσει πολλές αντιδράσεις τόσο για το κομ-
μάτι της ψυχιατρικής μεταρρύθμισης όσο
και για την επίταξη των ιδιωτών γιατρών, ο
πρωθυπουργός έκανε αναφορά στο δεύτε-
ρο σκέλος, εκτιμώντας ότι δεν θα χρειαστεί
να ενεργοποιηθεί η διάταξη για την επίτα-
ξη, καθώς θα υπάρξει εθελοντική προσφο-
ρά των γιατρών. «Σε συνεργασία με κατά
τόπους ιατρικούς συλλόγους βρέθηκε εθε-
λοντική προσφορά γιατρών για να καλύ-
ψουν εφημερίες σε διαφορά σημεία της
χώρας», ανέφερε και πρόσθεσε ότι «πρό-
κειται για προσωρινό μετρό, θα θεσμοθε-
τηθεί νέα δέσμη κίνητρων για προσέλευση
μονίμου ιατρικού προσωπικού».

Θα αντιμετωπιστούν 
οι έκτακτες καταστάσεις λειψυδρίας 

Ο πρωθυπουργός παράλληλα έθεσε στην
Πρόεδρο της Δημοκρατίας το θέμα της λει-
ψυδρίας που παρατηρείται σε αρκετές πε-
ριοχές, τονίζοντας τη δομικότητα του φαι-

νομένου σε συνθήκες κλιματικής κρίσης.
Στο πλαίσιο αυτό σημείωσε πως «θα αντι-
μετωπίσουμε τις έκτακτες καταστάσεις,
αλλά θα χρειαστούν πιο δομικές παρεμβά-
σεις για τη διαχείριση του νερού» και γνω-
στοποίησε ότι «σύντομα θα υπάρξουν επι-
πρόσθετες εξαγγελίες».

Αναφερόμενος στις διεθνείς εξελίξεις
και την πρόσφατη κλιμάκωση της έντασης
ανάμεσα στο Λίβανο και το Ισραήλ, εξέ-
φρασε τη «βαθιά του οδύνη για τον θάνατο
αθώων παιδιών στα Υψίπεδα του Γκολάν».
Εξελίξεις όπως και αυτή όπως σημείωσε
«αποδεικνύουν την ανάγκη να υπάρξει μια
άμεση κατάπαυση του πυρός που θα συμ-
παρασύρει και το βόρειο μέτωπο Ισραήλ
Λιβάνου».

Σακελλαροπούλου: «Να καταβληθεί
προσπάθεια για την ακρίβεια και το ΕΣΥ» 

Η κ. Σακελλαροπούλου από τη μεριά της
αναφέρθηκε συνολικά στις εξελίξεις στη
Μέση Ανατολή, κάνοντας λόγο για τραγική
κατάσταση όπου πλήττονται σχολεία, νο-
σοκομεία και πρόσφατα ένα σχολείο που
έπαιζαν παιδιά. «Θα χρειαστεί να γίνουν
προσπάθειες για την κατάπαυση πυρός και
την απελευθέρωση των ομήρων» τόνισε.

Για τα προβλήματα της ακρίβειας και για
τα ζητήματα της υγείας είπε ότι πρόκειται
για σημαντικά θέματα που απασχολούν την
καθημερινότητα του πολίτη και θα πρέπει
να καταβάλλεται προσπάθεια να κλείνει η
ψαλίδα μεταξύ των κερδισμένων και χαμέ-
νων της παγκοσμιοποίησης.

Για τα θέματα της υγείας η κ. Σακελλαρο-
πούλου τόνισε ότι το προσωπικό του ΕΣΥ
κάνει ό,τι μπορεί, ότι οι εργαζόμενοι έχουν
εξαντλήσει τις προσπάθειές τους και φυσι-
κά θα πρέπει να πάρουν τις άδειές τους. Η
ίδια εξέφρασε την ελπίδα να βρεθεί η κα-
λύτερη δυνατή λύση με γνώμονα πάντα το
συνολικό καλό. Σε σχέση με το φαινόμενο
της λειψυδρίας και ειδικότερα για τα νησιά
η κ. Σακελλαροπούλου σημείωσε ότι ο του-
ρισμός είναι μεν πολύ σημαντικός για τη
χώρα μας, αλλά θα πρέπει να δούμε και τη
φέρουσα ικανότητα των νησιών, κάτι που
έχει να κάνει και με την κεντρική διοίκηση
αλλά και με τη συνειδητοποίηση των τοπι-
κών κοινωνιών, καθώς χρειάζεται να βλέ-
πουμε μακροπρόθεσμα. 

«Δομικές παρεμβάσεις 
για τη διαχείριση του νερού» 

KYΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤAΚΗΣ:

του
Σωτήρη
Πίκουλα 

Για το θέμα της λειψυδρίας 
ο πρωθυπουργός γνωστοποίησε 
στην Προέδρο της Δημοκρατίας 
ότι «σύντομα θα υπάρξουν
επιπρόσθετες εξαγγελίες».



Ε
να αναλυτικό σχέδιο για την αντι-
μετώπιση πιθανής λειψυδρίας μέ-
σα στα επόμενα τρία χρόνια έχει

ήδη εκπονήσει η ΕΥΔΑΠ, καθώς παρατη-
ρείται πλέον η παγίωση μιας κατάστασης
με λίγες βροχές και ακόμη λιγότερες χιο-

νοπτώσεις. Όπως είχε δη-
λώσει πρόσφατα στην Επι-
τροπή Περιβάλλοντος της
Βουλής ο διευθύνων σύμ-
βουλος της εταιρείας Χά-
ρης Σαχίνης, «ουσιαστικά
τα τελευταία δύο χρόνια
δεν έχει βρέξει». Αυτό έχει

ως αποτέλεσμα την εκπόνηση ενός σχεδί-
ου με βραχυπρόθεσμες, μεσοπρόθεσμες
αλλά και μακροπρόθεσμες ενέργειες που
έχουν ως στόχο τη συγκράτηση του ελ-
λείμματος που παρατηρείται τα τελευταία
χρόνια στους ταμιευτήρες του Μόρνου και
του Εύηνου, που είναι αυτήν τη στιγμή η
αποκλειστική πηγή νερού για την πρω-
τεύουσα και την Αττική.

Οι επενδύσεις των 2 δισ. ευρώ
Ήδη ο κ. Σαχίνης έχει ανακοινώσει ότι η

ΕΥΔΑΠ διαμορφώνει ένα ασφαλές περιθώ-
ριο για μια τριετία και επεξεργάζεται εναλ-
λακτικά σενάρια υδροδότησης της Αττικής
σε συνεργασία με την ΕYΔΑΠ Παγίων και το
ΥΠΕΝ, που απαιτούν ωστόσο επενδύσεις
της τάξης των 500-750 εκατ. ευρώ προκει-
μένου να εξασφαλιστεί η συνεπής υδροδό-
τηση του νομού και τα επόμενα χρόνια. Πέ-
ρα από τις έκτακτες συνθήκες που δημι-
ουργεί η κλιματική αλλαγή, η ΕYΔΑΠ συνε-
χίζει να επενδύει στην Ανατολική Αττική με
έργα ύψους 900 εκατ. ευρώ, με το 90% αυ-
τών να χρηματοδοτείται από την Ευρωπαϊ-
κή Ένωση. Επίσης, προχωρά σε έργα μετα-
σχηματισμού (έξυπνο δίκτυο και μετρητές,
ενεργειακά έργα, νέα συστήματα οικονομι-
κών υπηρεσιών και εφοδιαστικής αλυσί-
δας) 350 εκατ. ευρώ και άλλα έργα αποχέ-
τευσης προϋπολογισμού 200 εκατ. ευρώ.

Αύξηση κατανάλωσης, 
μείωση βροχόπτωσης

Όπως ανέφερε μιλώντας αποκλειστικά
στην «Political» ο πρόεδρος της ΕΥΔΑΠ
Γιώργος Στεργίου, τα τελευταία χρόνια η
στάθμη των ταμιευτήρων σταδιακά πέ-
φτει. Το ετήσιο έλλειμμα νερού, που κατα-
γράφεται τα τελευταία δύο χρόνια, φτάνει
τα 200 εκατομμύρια κυβικά. Το πρόβλημα
δεν αφορά μόνο τη συγκέντρωση νερού
που έχει παρουσιάσει πτώση λόγω της
μειωμένης βροχόπτωσης, αλλά και εξαι-
τίας της συνεχιζόμενης αύξησης της κα-
τανάλωσης, η οποία μάλιστα αυτό το κα-
λοκαίρι εμφάνισε έντονη άνοδο λόγων
των φαινομένων της αφρικανικής σκόνης.

Για την ώρα πάντως, σύμφωνα με τον κ.

Στεργίου, η κατάσταση δεν είναι ανησυχη-
τική, καθώς το ύψος των υδάτων στους τα-
μιευτήρες αρκεί για να καλύψει τις υδρο-
δοτικές απαιτήσεις για τα επόμενα τρία
χρόνια, αφήνοντας έτσι και τον κατάλληλο
χρόνο αντίδρασης στην ΕΥΔΑΠ ώστε να
θέσει σε πρακτική εφαρμογή τα σχέδιά
της. 

Τα βραχυχρόνια σχέδια
Σύμφωνα με την αξιοποίηση των υδάτων

που γίνεται σήμερα, η πρωτεύουσα υδρο-
δοτείται από τον ταμιευτήρα του Μόρνου
αλλά και από τον Εύηνο, ενώ η Υλίκη δεν
έχει χρειαστεί εδώ και 15 χρόνια. Η πρώτη
σκέψη λοιπόν είναι να ξεκινήσει η σταδια-
κή χρήση και της Υλίκης όποτε αυτό κριθεί
αναγκαίο. Παράλληλα, η ΕΥΔΑΠ έχει έτοι-
μες τις γεωτρήσεις της Μαυροσουβάλας,
οι οποίες προσθετικά με την Υλίκη θα μπο-
ρούσαν να είναι 100 εκατ. κυβικά νερό τον
χρόνο από τα 200 που χάνονται τα τελευ-
ταία χρόνια. 

Μεσοπρόθεσμες δράσεις
Στις δράσεις που θα ακολουθήσουν συγκα-

ταλέγεται η αλλαγή χρήσης του πόσιμου νε-
ρού έτσι ώστε να μην κατευθύνεται για άρδευ-
ση και πότισμα στην Αττική. Ήδη στα καινούρ-
για κέντρα επεξεργασίας λυμάτων που έχουν
κατασκευαστεί στη Δυτική Αττική υπάρχουν οι
προδιαγραφές ώστε με το νερό που θα παρά-
γουν να μπορεί να επαναχρησιμοποιείται για
να αρδεύεται ο κάμπος των Μεσογείων. Αυτό
σημαίνει τη δημιουργία αρδευτικού δικτυού
ώστε το νερό αυτό να μη χάνεται στη θάλασσα. 

Στο ίδιο πνεύμα της χρήσης μη πόσιμου νε-
ρού για πότισμα είναι και η επαναφορά του
Αδριάνειου υδραγωγείου, το οποίο πιλοτικά
παρέχει νερό για πότισμα στον Δήμο Χαλαν-
δρίου και στη συνέχεια θα δώσει νερό σε άλ-
λους οκτώ δήμους της Αττικής, συμπεριλαμ-
βανομένου του Δήμου Αθηναίων. 

Τα προβλήματα των δήμων
Και ενώ αυτά σχεδιάζονται για την Αττι-

κή, τον κώδωνα του κινδύνου της λειψυ-

δρίας κρούει η επιστημονική κοινότητα
σε πολλές περιοχές της χώρας. Συνολικά
14 δήμοι έχουν κηρυχθεί από τη Γενική
Γραμματεία Πολιτικής Προστασίας σε κα-
τάσταση έκτακτης ανάγκης. Μεταξύ αυ-
τών είναι πέντε δήμοι της Κρήτης, η Σέρι-
φος, η Σίφνος, η Λέρος, ο Πόρος, οι Σπέ-
τσες, ο Δήμος Σάμης στην Κεφαλονιά κα-
θώς και περιοχές στην Κόρινθο, την Αλε-
ξανδρούπολη και την Ξάνθη. Την κατά-
σταση δυσχεραίνουν οι παρατεταμένες
υψηλές θερμοκρασίες, την ίδια ώρα που
η θερινή τουριστική περίοδος οδεύει
προς την κορύφωσή της.

«Πράγματι φέτος σε πολλές περιοχές
στα ανατολικά της χώρας υπάρχει για το
διάστημα Οκτωβρίου 2023 με Απρίλιο
2024 μια μείωση των βροχοπτώσεων σε
σχέση με τον μέσο όρο της προηγούμενης
δεκαετίας κατά 40%-50%. Στην Αττική, για
παράδειγμα, είχαμε μείωση 45%, ενώ μεί-
ωση είχαμε και στην Κρήτη και ειδικά στην
Ανατολική Κρήτη και στον Άγιο Νικόλαο
ήταν της τάξεως του 60%», εξηγεί στο Αθη-
ναϊκό - Μακεδονικό Πρακτορείο Ειδήσε-
ων η ομότιμη καθηγήτρια στη Σχολή Πολι-
τικών Μηχανικών του ΕΜΠ Μαρία Μιμί-
κου. Ωστόσο, διευκρινίζει ότι λειψυδρία
μπορεί να υπάρξει και χωρίς την ξηρασία.

Οι ταμιευτήρες της χώρας
Μεγάλη πτώση της στάθμης του νερού

σε σχέση με το 2022 διαπιστώνεται στην
τεχνητή λίμνη Μόρνου και στο φράγμα
Αποσελέμης στην Κρήτη, έπειτα από ανά-
λυση που εφάρμοσε το Beyond EO Centre
NOA με δορυφορικές εικόνες.

Όπως φαίνεται στους σχετικούς χάρτες,
«είναι φανερό ότι και στις δύο περιπτώσεις
η στάθμη του νερού έχει μειωθεί. Το εμβα-
δόν της επιφάνειας της διαφοράς τους κα-
λύπτει περίπου 4.700 στρέμματα και 600
στρέμματα αντίστοιχα στους δύο χάρτες».

Από την πλευρά της η σελίδα climatebo-
ok διαπιστώνει ότι η συνολική έκταση της
επιφάνειας της λίμνης του Μόρνου ήταν
~16.5 km², ενώ στις 26 Ιουνίου 2024 υπο-
λογίστηκε ~12.8 km². Τη συγκεκριμένη
χρονική περίοδο η έκταση της λίμνης είναι
κατά 15%-20% συρρικνωμένη σε σχέση με
τη μέση τιμή από το 2010.

Όπως τονίζουν οι επιστήμονες, «ο Μόρ-
νος έχει φτάσει στο όριο των 700 εκατομ-
μυρίων κυβικών, που σημαίνει ότι τα καμ-
πανάκια έχουν βαρέσει. Αν συνεχιστεί η
ίδια κατάσταση, θα μπορεί να αντέξει με
την ίδια κατανάλωση και χωρίς μέτρα άλ-
λα δύο χρόνια. Δεν μπορεί να ζήσουμε
άλλο ένα τέτοιο έτος χωρίς να σκεφτούμε
μέτρα εξοικονόμησης νερού και κυρίως
για το αγροτικό νερό, καθώς το 80% διατί-
θεται για αγροτική παραγωγή», σημει-
ώνει η κυρία Μιμίκου.
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Όλο το σχέδιο για 
την καταπολέμηση 

της λειψυδρίας

Ο πρόεδρος της ΕΥΔΑΠ Γιώργος Στεργίου αποκαλύπτει στην «P»
τα βραχυχρόνια και μεσοπρόθεσμα σχέδια της εταιρείας

του Κωνσταντίνου
Δαυλού

Ο πρόεδρος της ΕΥΔΑΠ
Γιώργος Στεργίου



Α
πό τις καλοκαιρινές του διακοπές
σε νησί των Κυκλάδων ο Στέφανος
Κασσελάκης συνεχίζει να διαλύει

τον ΣΥΡΙΖΑ με ένα βήμα τη φορά. Αφορμή
σε αυτή την περίπτωση, η κατ’ επίφαση
διαγραφή του Παύλου Πολάκη, που, απ’
ό,τι φαίνεται, συνέβη μόνο για να αμβλυν-
θούν οι αντιδράσεις που προκάλεσε η επί-
θεσή του στη συνεργάτιδα του υπουργού

Υγείας και δεν μοιάζει να
του έχει κοστίσει απολύτως
τίποτα εσωκομματικά.

Αντίθετα, αυτή είναι η
ώρα που ο «αψύς Σφακια-
νός» μετρά τις δυνάμεις

του. Και, απ’ ό,τι φαίνεται
από τον δισταγμό του Στέ-

φανου Κασσελάκη απέναντί του και το «τον
αγαπώ» στη συνεδρίαση της Κοινοβουλευ-
τικής Ομάδας, ο πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ τον
χρειάζεται ενόψει συνεδρίου και μοιάζει
να το γνωρίζει καλά. Η «φρουρά Τσίπρα»,
μερικοί εκ των οποίων τον «έσωσαν» όταν
τέθηκε το θέμα διαγραφής του με τις προ-
γραφές δημοσιογράφων και δικαστικών,
αυτήν τη φορά εμφανίστηκε σαν έτοιμη
από καιρό.

Γεροβασίλη: 
«Όχι μισή διαγραφή Πολάκη»

Η Όλγα Γεροβασίλη δήλωσε απολύτως
θετική στη διαγραφή του Παύλου Πολάκη
από την Κοινοβουλευτική Ομάδα «με την
προϋπόθεση να μην είναι “μισή”». Να προ-
χωρήσει δηλαδή και στην Επιτροπή Δεον-
τολογίας του ΣΥΡΙΖΑ για τη διαγραφή του
από το κόμμα. Υπέρ των «καθαρών λύσε-
ων» τάχθηκε με δηλώσεις του και ο Κώ-
στας Ζαχαριάδης, τονίζοντας πως «τα ζη-
τήματα συμπεριφοράς είναι και πολιτικά
ζητήματα» και ξεκαθαρίζοντας πως κατά
τη γνώμη του ο Παύλος Πολάκης πρέπει να
παραπεμφθεί και στην Επιτροπή Δεοντο-
λογίας του κόμματος. Ερωτηθείς σχετικά,
το στέλεχος του ΣΥΡΙΖΑ τόνισε πως «με τον
τρόπο που πολιτεύεται κομματικά και πολι-
τικά ο κ. Πολάκης δεν χωράει στο κόμμα».

Βολές από την ξαπλώστρα
Αντί λοιπόν ο Στέφανος Κασσελάκης να

θυσιάσει τον Παύλο Πολάκη στον βωμό της
ενότητας του κόμματος, εκείνος βρήκε και
στην περίπτωση του βουλευτή Χανίων έναν
ακόμη λόγο για να διαλύσει το άτυπο μορα-
τόριουμ με τη «φρουρά Τσίπρα» και να προ-
χωρήσει σε επίθεση εναντίον τους. Μια επί-
θεση που τους φέρνει ένα βήμα πιο κοντά
στην έξοδο και τον ΣΥΡΙΖΑ απέναντι στη νέα
του διάσπαση και την απώλεια των προνο-
μίων της αξιωματικής αντιπολίτευσης. Από
τις Κυκλάδες, όπου παραθερίζει μαζί με τον
Τάιλερ Μακμπέθ και τη Φάρλι, ο Στέφανος
Κασσελάκης επανήλθε με μια ακόμη ανάρ-

τηση στο Χ για να κατακεραυνώσει όσους εί-
δαν «μισή διαγραφή Πολάκη» και να τους
υπενθυμίσει ότι εκείνοι είναι το βασικό πρό-
βλημα και όχι ο αψύς. «Ο Παύλος Πολάκης
είναι στέλεχος του ΣΥΡΙΖΑ με έργο, αντιπο-

λιτευτική ισχύ και ανιδιοτελή παρουσία που
όλοι γνωρίζουν. Και αυτό για μένα είναι
αδιαπραγμάτευτο. Υπάρχουν άλλοι που
εσκεμμένα και καθημερινά πληγώνουν το
κόμμα πολιτικά (και όχι συμπεριφορικά) για

να υπηρετήσουν τις μικροφιλοδοξίες τους.
Όσοι κρύβονται πίσω από διαρροές, ας
ασχοληθούν με εκείνους καλύτερα», ανα-
φέρει στην ανάρτησή του ο πρόεδρος του
κόμματος. Λίγες ώρες αργότερα εμφανί-
στηκε και ένα άρθρο οπαδών και συνεργα-
τών του Παύλου Πολάκη και μελών της Κεν-
τρικής Επιτροπής του ΣΥΡΙΖΑ που έλεγε πά-
νω κάτω τα ίδια με την ανάρτηση του Στέφα-
νου Κασσελάκη.

Αποθέωνε τον Πολάκη, έριχνε 
ανάθεμα στη «φρουρά Τσίπρα»

«Δεν θα αφήσουμε κανέναν -η βάση του
ΣΥΡΙΖΑ δεν θα αφήσει κανέναν- να μετα-
τρέψει το κόμμα σε μια συνιστώσα ενός
αδιευκρίνιστου κεντροαριστερού μορφώ-
ματος τύπου Ελιάς που ίσως κάποιοι ονει-
ρεύονται!», επισημαίνουν στο ίδιο άρθρο
τα παραπάνω στελέχη της ΚΕ. Όπως λένε
δε, «δεν ξεχνάμε ότι ο Παύλος Πολάκης
όλα αυτά τα χρόνια ήταν εκείνος που ξε-
σκέπαζε σκάνδαλα διαφθοράς στην Υγεία,
τις τράπεζες και αλλού, ενώ επίσης κοντα-
ροχτυπήθηκε ανοιχτά και τεκμηριωμένα
με κατεστημένα συμφέροντα. Καλούμε
την ηγεσία του κόμματος έστω και την
ύστατη στιγμή και όσο ακόμα υπάρχει πο-
λιτικός χρόνος να προβεί στις απαραίτητες
διορθωτικές αλλαγές και αντικαταστάσεις
στελεχών στον οργανωτικό τομέα και όπου
αλλού κρίνει προκειμένου να οδηγηθούμε
με ομαλό και συμπεριληπτικό τρόπο σε
ένα συνέδριο για την προσαρμογή του ΣΥ-
ΡΙΖΑ σε κόμμα σύγχρονο και ανοιχτό που
θα εκφράζει τα συμφέροντα των πολλών»,
καταλήγουν. Το κείμενο υπογράφεται από
τα μέλη της Κεντρικής Επιτροπής: Μιχά-
λης Γιαπιτζής (Πειραιάς), Λεωνίδας Μπε-
χράκης (Ανατολική Αττική), Θανάσης Οι-
κονόμου ( Ήπειρος), Μαύρα Σαραντοπού-
λου (Πειραιάς), Μάρκος Χατζησάββας
(Δυτική Αττική).

«Κασσελίστας» και «πολακίστας» άλλω-
στε διακινούν σενάρια που θέλουν τη διά-
σπαση του ΣΥΡΙΖΑ δεδομένη και αποφασι-
σμένη από τη «φρουρά Τσίπρα». Εκεί απο-
δίδουν και το αίτημα που κατατέθηκε στην
πρόσφατη συνεδρίαση της Κεντρικής Ορ-
γανωτικής Επιτροπής του Συνεδρίου για
αλλαγή της ημερομηνίας, ώστε να γνωρί-
ζουν ήδη τα αποτελέσματα των προεδρι-
κών εκλογών του ΠΑΣΟΚ. Μάλιστα, το εν
λόγω σενάριο προχωρά και στο ενδεχόμε-
νο επανεκλογής του Νίκου Ανδρουλάκη, το
οποίο θα πυροδοτήσει αλυσιδωτές αντι-
δράσεις. Συγκεκριμένα, όπως αναφέρουν
οι… σεναριογράφοι, δυσαρεστημένοι βου-
λευτές από το ΠΑΣΟΚ και τον ΣΥΡΙΖΑ μαζί
με τους 11 βουλευτές της Νέας Αριστεράς
θα συγκροτήσουν νέα Κοινοβουλευτική
Ομάδα, η οποία θα πάρει απευθείας τη θέ-
ση της αξιωματικής αντιπολίτευσης.
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του Αντώνη 
Αναστασόπουλου

antonis.anastasopoulos@gmail.com

Αντί να θυσιάσει τον Πολάκη στον βωμό της ενότητας 
του κόμματος, εκείνος βρήκε 

έναν ακόμη λόγο για να επιτεθεί στη «φρουρά Τσίπρα»

Ο Κασσελάκης
διασπά τον
ΣΥΡΙΖΑ από 

τις... Κυκλάδες
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Παρέα με γνωστό ζευγάρι σχεδιαστών
Κασσελάκης και Τάιλερ

Μια απόδραση εκτός Αθηνών έκανε ο Στέφανος Κασσελάκης μαζί με τον σύζυγό
του Τάιλερ Μακμπέθ. Το ζευγάρι συνάντησε ένα ζευγάρι φίλων που ζουν στην Αμε-
ρική και έρχονται κάθε χρόνο για διακοπές στην Ελλάδα. Πρόκειται για το σχεδια-
στικό δίδυμο Peter Dundas και Ευάγγελου Μπούση, οι οποίοι έχουν αποκτήσει μαζί
δύο παιδιά, τα οποία βάφτισε ο αρχιεπίσκοπος Αμερικής Ελπιδοφόρος. Την αποκά-
λυψη έκανε ο ίδιος ο σχεδιαστής μέσα από μια ανάρτησή του στον προσωπικό του
λογαριασμό στο Ιnstagram. Oι δυο τους πόζαραν μαζί με τα παιδιά τους, Αλέξιο και
Ελένη, αλλά και με τον Στέφανο Κασσελάκη και τον σύζυγό του, ενώ από την παρέα
δεν έλειπε η Φάρλι. 

Να κλείσει το θέμα Πολάκη επιχειρεί η ηγεσία της Κουμουνδούρου, την ώρα που δέχεται αμφίπλευρες
πιέσεις, από τη μία πλευρά για ανάκληση της διαγραφής του βουλευτή Χανίων από την Κοινοβουλευτική
Ομάδα και από την άλλη για διαγραφή του και από το κόμμα. Η εκπρόσωπος Τύπου του ΣΥΡΙΖΑ Βούλα Κεχα-
γιά, απαντώντας σε ερωτήσεις κατά τη διάρκεια της ενημέρωσης των πολιτικών συντακτών, τόνισε ότι δεν
γνωρίζει από πού προέρχονται τα σενάρια ανάκλησης της διαγραφής του Παύλου Πολάκη πριν από το έκτα-
κτο συνέδριο του κόμματος στις αρχές Οκτώβρη, διαψεύδοντας ουσιαστικά ότι η ηγεσία του κόμματος έχει
τέτοιον προσανατολισμό. Πάντως, απέφυγε και να απαντήσει για τις προτάσεις των Όλγας Γεροβασίλη και
Σωκράτη Φάμελλου για διαγραφή του Πολάκη και από το κόμμα, λέγοντας μόνο ότι και ο Π. Κουρουμπλής
διαγράφηκε από την ΚΟ και όχι από το κόμμα… Αυτό για μένα είναι ένα παραθυράκι για να επιστρέψει… 

Η Κουμουνδούρου θέλει να κλείσει το θέμα
Πολάκη, αλλά δεν μπορεί...

Δεν ταίριαξε η Ζέφη 
με τη Ζαχαράκη

Έναν χρόνο πριν, όταν ανακοινώθηκαν τα
ονόματα των γενικών γραμματέων, η έκπληξη
ήταν ο διορισμός της Ζέφης Δη-
μαδάμα ως γενικής γραμμα-
τέως Ισότητας και Ανθρωπί-
νων Δικαιωμάτων. Αντιπρό-
εδρος Γυναικών τότε στο Ευ-
ρωπαϊκό Σοσιαλιστικό Κόμμα,
πρώην στενή συνεργάτιδα της
Φώφης Γεννηματά, είχε ενεργό παρουσία στα
τηλεοπτικά πάνελ έχοντας ασκήσει σφοδρή
κριτική στη ΝΔ και τον Κυρ. Μητσοτάκη. Για τον
λόγο αυτό δέχτηκε επιθέσεις και από δεξιά και
από αριστερά. Στη Χαριλάου Τρικούπη έγιναν
έξαλλοι με τη μεταγραφή της, που τη θεώρη-
σαν οπορτουνιστική, στον ΣΥΡΙΖΑ όπου είχε
συμπάθειες απογοητεύτηκαν και στη ΝΔ τη θε-
ωρούσαν ξένο σώμα. Κυρίως όμως, όπως μου
λένε, δεν ταίριαξε ούτε με τη Μαρία Κεφάλα
(δεν ψήφισε το νομοσχέδιο για την ισότητα
στον γάμο) ούτε όμως και με τη Σοφία Ζαχαρά-
κη, η οποία ουσιαστικά ήταν ο καταλύτης για να
βγει εκτός.

Το ανάθεμα 
του Ιερώνυμου για 
τους Ολυμπιακούς Αγώνες

Για μια ακόμα φορά η χριστιανοσύνη έγινε
αντικείμενο χλευασμού από τη woke ατζέντα,
που εμφανίστηκε σε όλη της τη χυδαιότητα
στην τελετή έναρξης των Ολυμπιακών Αγώνων
του Παρισιού. Οι αντιδράσεις έφτασαν στο κα-
τακόρυφο με συνέπεια η διοργάνωση να ζητή-
σει συγγνώμη, το αφήγημα να αλλάξει ως διά
μαγείας με τον ισχυρισμό ότι
δεν επρόκειτο για τον «Μυ-
στικό Δείπνο» του Ντα Βίντσι
αλλά για τη «Γιορτή των Θε-
ών» των Γιόχαν Ρότενχαμερ
και Γιαν Μπρίγκελ. Βγήκαν
πολλοί να την κατακρίνουν, από
πολιτικούς μέχρι και ο μακαριώτατος Αρχιεπί-
σκοπος Αθηνών και πάσης Ελλάδος. Ιερώνυ-
μος, ο οποίος υπογράμμισε χαρακτηριστικά:
«Όλα αυτά είναι άξια απόλυτης περιφρόνη-
σης». Κάνω μια υπόθεση εργασίας εγώ τώρα
και λέω: Αν είχαν χλευάσει το Κοράνι ή τον Αλ-
λάχ, δεν θα είχαμε σοβαρά επεισόδια στη Γαλ-
λία και αλλού; 

Κάποιοι «σπρώχνουν» τη Γιάννα
Αγγελοπούλου στην Προεδρία

E
χω παρατηρήσει
συγκεκρ ιμένα
συμφέροντα, πο-

λιτικά και εκδοτικά, που
προσπαθούν να βάλουν
στην εξίσωση για την
Προεδρία της Δημοκρα-
τίας τη Γιάννα Αγγελο-
πούλου-Δασκαλάκη. Και
το κάνουν επ’ αφορμή
της γελοίας -το λιγότερο-
τελετής έναρξης των
Ολυμπιακών Αγώνων, η
οποία ήταν κατώτερη των
περιστάσεων και σίγου-
ρα κατώτερη ποιοτικά
από την τελετή έναρξης
των Ολυμπιακών Αγώ-
νων της Αθήνας. Και ποι-
ος επιμελήθηκε τους
Αγώνες της Αθήνας; Η
Γιάννα Αγγελοπούλου-
Δασκαλάκη. Βάζουν επί-
σης στο στόμα του πρω-
θυπουργού πράγματα που δεν έχει πει. Για παράδειγμα, ο κ. Μητσοτάκης όντως εί-
πε ότι η τελετή στην Αθήνα πήρε το χρυσό, αυτό δεν σημαίνει ότι στη λίστα του για το
ανώτατο πολιτειακό αξίωμα είναι η κυρία Αγγελοπούλου. Και μάλλον όλα αυτά τα
σενάρια μου κάνουν από απίθανα έως ουτοπικά. Το θέμα είναι ότι μεταξύ αυτών που
τα διακινούν είναι και ιστοσελίδα αριστερής προέλευσης… 

Αναβαθμίστηκε 
ο Δημήτρης Σκάλκος 

Σας είχα γράψει ότι η Νίκη Δανδόλου και
ο Δημήτρης Σκάλκος θα φύγουν από το
υπουργείο Οικονομικών, καθώς, όπως
έμαθα αργότερα, ο Νίκος Παπαθανάσης

ήθελε να βάλει δικά του πρόσω-
πα από κάτω του. Όμως

και ο μέχρι πρότινος γε-
νικός γραμματέας Δη-
μοσίων Επενδύσεων
και ΕΣΠΑ ήθελε να φύ-

γει και να μεταφερθεί
αλλού. Έτσι κατάφερε να

πάει στη Γραμματεία Διεθνών
Οικονομικών Σχέσεων και Εξωστρέφειας.
Στη θέση και των δύο θα πάει ο Γιώργος
Ζερβός, ο οποίος θα ενοποιήσει όλα τα Τα-
μεία σε ένα, κάτω από τη νέα Γενική Γραμ-
ματεία Διαχείρισης Τομεακών Προγραμ-
μάτων ΕΤΠΑ, ΤΣ και ΕΚΤ. Με άλλα λόγια, τα
Ταμεία θα είναι σε άνθρωπο που εμπι-
στεύεται πλήρως ο κ. Παπαθανάσης.

Προς αξιοποίηση 
η Στρατινάκη 
στον Συνήγορο
Καταναλωτή

Μου λένε ότι η περίπτωση της μέχρι
πρότινος γενικής γραμματέως Εργασιακών
Σχέσεων Άννας Στρατινάκη απασχόλησε
πολύ το Μέγαρο Μαξίμου, μιας και ήθελε
να τη διατηρήσει στη θέση της πολύ η

υπουργός Εργασίας Νίκη
Κεραμέως. Όμως, η πεν-

ταετία που έβαλαν ως
κριτήριο την έπιανε και
έπρεπε να αλλάξει.
Όπως μαθαίνω, για την

περίπτωσή της μίλησαν
θετικά οι εμπλεκόμενοι της

υπόθεσης των γενικών γραμματέων, όπως
ο Αλέξης Πατέλης και ο Άκης Σκέρτσος.
Μαθαίνω ότι σχετικά με την κυρία Στρατι-
νάκη θα υπάρξει αξιοποίησή της στο ιδιαί-
τερα σημαντικό και επίκαιρο πόστο της
Ανεξάρτητης Αρχής «Συνήγορος Κατανα-
λωτή». Όπως είπαν και κάποιες πηγές στο
Μαξίμου, τέτοια τεχνογνωσία θα πρέπει να
αξιοποιηθεί κάπου αλλού. 

Φιορεντίνος για ΕΟΤ
Ο Ανδρέας Φιορεντίνος, πρώην τομεάρχης Του-
ρισμού της ΝΔ και άλλοτε πρόεδρος της Ένωσης
Ξενοδόχων Μυκόνου, θα αναλάβει τη θέση του γε-
νικού γραμματέα του ΕΟΤ, σύμφωνα με πληροφορίες. Η
τοποθέτηση Φιορεντίνου έρχεται περίπου δύο εβδομάδες αφό-
του ο πρώην γγ του ΕΟΤ Δημήτρης Φραγκάκης ανακοίνωσε την
απόφασή του να παραιτηθεί. Συμπίπτει με τον ανασχηματισμό
που πραγματοποιήθηκε χθες σε γενικές γραμματείες υπουργεί-
ων, στο πλαίσιο της βελτίωσης της λειτουργίας του κυβερνητι-
κού σχήματος.
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Ποιος υπουργός
έχει κάνει άνω

κάτω την κυβέρνηση;
Μαθαίνω ότι στην κυβέρνηση οι κορυφαίοι
υπουργοί είναι επιφυλακτικοί με έναν συγκεκρι-
μένο συνάδελφό τους. Κοινώς, δεν του έχουν
καθόλου εμπιστοσύ-
νη για πολλούς και
διαφόρους λόγους…
Το πρώτο που μου λέ-
νε είναι ότι λειτουργεί
ως «αυτοκράτορας»
και αποφασίζει χωρίς
να ρωτάει τους υπο-
λοίπους. Πατάει δη-
λαδή στα χωράφια
των άλλων χωρίς να
δίνει λογαριασμό. Το
δεύτερο -ακόμη χει-
ρότερο- είναι ότι
ανοίγει πολύ το στόμα του και μιλάει ακόμη και
εκεί που δεν πρέπει… διαρρέοντας διάφορες
πληροφορίες σε συγκεκριμένα κέντρα, ΜΜΕ και
δημοσιογράφους. Πληροφορίες που μόνο κακό
κάνουν στο πρωθυπουργικό περιβάλλον, στο Μέ-
γαρο Μαξίμου και στη ΝΔ. Για τους παραπάνω λό-
γους οι υπόλοιποι υπουργοί δεν θέλουν να έχουν
πολλά πολλά μαζί του. Εγώ πάντως, να σας πω
τη… μαύρη αλήθεια μου, δεν πέφτω από τα σύν-
νεφα. Τα είχα επισημάνει αυτά από το Κεντρί πριν
ακόμη συμβούν… Καλά ξεμπερδέματα να ευχη-
θώ. Με αγάπη το λέω… 

Ισχυρές 
συνεργασίες 
της ΔΥΠΑ

Σ
την Κύπρο βρέθηκε ο διοικητής και πρό-

εδρος του ΔΣ της ΔΥΠΑ Σπύρος Πρωτο-

ψάλτης, υπογράφοντας μνημόνιο συνερ-

γασίας μεταξύ της ΔΥΠΑ και της Αρχής Ανάπτυξης

Ανθρώπινου Δυναμικού Κύπρου με τον Γιάννη

Μουρουζίδη, γενικό διευθυντή της ΑνΑΔ. 

Η ΔΥΠΑ συνεχίζει να ενισχύει τις συνεργασίες

για ανταλλαγή τεχνογνωσίας και βέλτιστων πρα-

κτικών και να επενδύει στην επιμόρφωση των

στελεχών της.

Ιδιαίτερα στον κρίσιμο τομέα της αναβάθμισης

των δεξιοτήτων του ανθρώπινου δυναμικού της

χώρας. «Είμαι σίγουρος ότι η συνεργασία μας με

την ΑνΑΔ Κύπρου θα είναι αμοιβαία επωφελής

και θα συμβάλει ουσιαστικά στην κοινή προσπά-

θειά μας για μια ποιοτική και αποτελεσματική κα-

τάρτιση που οδηγεί στην απασχόληση και την

επαγγελματική ανέλιξη», δήλωσε μετά τη συνάν-

τηση ο κ. Πρωτοψάλτης.
Βαφτίσια στη Γλυφάδα

Και το όνομα αυτού, Ισίδωρος. Ο λόγος για τον
γιο του δημάρχου Γλυφάδας Γιώργου Παπα-
νικολάου και της Εύας Ντογιάκου. Ο Γιώργος
και η Εύα έχουν αποκτήσει τέσσερα παιδιά.
Προχθές βάφτισαν τον μικρότερο γιο τους.
Για όσους δεν ξέρουν, ο μικρός πήρε το όνομα
του παππού του, πρώην εισαγγελέα του Αρεί-
ου Πάγου Ισίδωρου Ντογιάκου. Στη βάπτιση
παραβρέθηκε ο πρώην πρωθυπουργός Κώ-
στας Καραμανλής, ο οποίος έχει παντρέψει
το ζεύγος πριν από χρόνια στη Γλυφάδα…
Νονός του μικρού Ισίδωρου ήταν ο δημοσιο-
γράφος της ΕΡΤ Κώστας Παπαχλιμίντζος.

Οι άλλοτε σύντρο-
φοι στη Νεολαία και
στενοί συνεργάτες την
περίοδο διακυβέρνη-
σης του ΣΥΡΙΖΑ Αλέ-
ξης Τσίπρας και Νίκος
Παππάς δεν θέλουν να
έχουν πλέον την πα-
ραμικρή σχέση μετα-
ξύ τους. Μάλιστα, με
διαρροές του περι-
βάλλοντός τους στον Τύπο μαίνεται ένας εμφύλιος. Ο Αλέξης
Τσίπρας κατηγορεί τον Νίκο Παππά ότι δεν υπερασπίστηκε με
αρκετό σθένος τον ΣΥΡΙΖΑ από τις σκιές που άφηνε σε βάρος
της προηγούμενης ηγεσίας ο Στέφανος Κασσελάκης. Φαίνεται
πως δεν έχει συγχωρέσει στον Νίκο Παππά και το γεγονός ότι
στο πρόσφατο Συνέδριο του Φεβρουαρίου ο τελευταίος απέσυ-
ρε τη στήριξή του από την πιθανή υποψηφιότητα της Όλγας Γε-
ροβασίλη, στέλνοντας το όλο εγχείρημα στα βράχια.

Εμφύλιος Τσίπρα και Παππά

Η απάντηση Μαρινάκη
για Πολάκη
Νέα επίθεση στον ΣΥΡΙΖΑ και τον Παύλο Πο-
λάκη εξαπέλυσε ο κυβερνητικός εκπρόσω-
πος Παύλος Μαρινάκης, ερωτηθείς από τον
δημοσιογράφο της «Political» κατά τη διάρ-
κεια της ενημέρωσης των πολιτικών συντα-
κτών. Όπως τόνισε, «θα μπορούσε να γράψει
ότι ο Παύλος Πολάκης είναι
ιδέα και οι ιδέες δεν διαγρά-
φονται, για να τα πει όλα μέσα
σε μια σειρά. Νομίζω ότι αυτό
το οποίο περιμέναμε να γίνει
μετά από λίγους μήνες, ο κ.
Κασσελάκης, σε σχέση με
τον κ. Τσίπρα, το έκανε σε λί-
γες μέρες. Μια εντελώς προσχηματική δια-
γραφή, η οποία μπορεί να μη γινόταν αν δεν
είχαμε αυτή την ανθρώπινη αντίδραση της κυ-
ρίας Λινού. Με λίγα λόγια, ο κ. Κασσελάκης
στην ανάρτησή του είπε ότι “παιδιά, πρέπει να
κρατάμε τα προσχήματα μέσα στο Κοινοβού-
λιο και εκτός Κοινοβουλίου άμα μπορούμε ας
τους χώσουμε και δυο μέτρα κάτω από τη γη”,
όπως έχει πει ο κ. Πολάκης. Αλλά αυτό, ξέρε-
τε, δεν είναι πρόβλημα του κ. Πολάκη. Θα ήταν
πολύ πιο ειλικρινής η στάση του προέδρου του
ΣΥΡΙΖΑ αν τον κρατούσε στο κόμμα, γιατί δια-
γραφή μετ’ επαίνων λίγες ώρες μετά, σύμφω-
να με όσα επισήμως μάθαμε ότι είπε στους
βουλευτές του ΣΥΡΙΖΑ και με αποθεωτική
ανάρτηση λίγες μέρες μετά μεταμεσονύχτια
εγώ δεν έχω ξαναδεί». Επιπλέον τόνισε ότι
«δεν υπάρχει καμία ειλικρινής συγγνώμη από
την πλευρά του ΣΥΡΙΖΑ. Είναι προφανές πλέ-
ον, με πολλά δείγματα γραφής και με διαφο-
ρετικές ηγεσίες να διαχειρίζονται τα διάφορα
τα οποία έχει πει ο κ. Πολάκης, ότι αυτή είναι η
κυρίαρχη ιδεολογία του ΣΥΡΙΖΑ. Άρα, όπως
είπα στην αρχή, αν αυτές είναι οι ιδέες τους,
πώς να διαγράψουν τις ιδέες τους!».
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Την εκτίμηση πως ο Στέφανος Κασσελάκης έχει κουρά-
σει και δεν πείθει διατύπωσε ο πολιτικός αναλυτής και
επικοινωνιολόγος Γιάννης Λούλης. Σύμφωνα με τον κ.
Λούλη, η αίσθησή του είναι ότι κυρίαρχη παραμένει η Νέα
Δημοκρατία παρά τη φθορά της. «Αλλά και αυτή πλέον
φθείρεται όλο και περισσότερο. Και υπάρχει πια και μια
κόπωση. Και να σας πω και κάτι γενικότερο απογοητευτι-
κό: υπάρχει μια γενικότερη κόπωση με όλο το σύστημα.
Διαισθάνεται κανείς ότι το σύστημα είναι κουρασμένο.
Δεν είναι τυχαία η τεράστια αποχή στις ευρωεκλογές»,
υπογράμμισε ο κ. Λούλης.
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Λούλης: «Κυρίαρχη η ΝΔ, κούρασε ο Κασσελάκης»

Σ
τις συνομιλίες που είναι σε εξέλιξη με
τις ναυτιλιακές εταιρείες για να ανακοι-
νωθούν περαιτέρω προγράμματα εκ-

πτώσεων τις επόμενες μέρες παρέπεμψε ο
υπουργός Ναυτιλίας απαντώντας σε ερώτηση
της Νίνας Κασιμάτη για τις υψηλές τιμές στα
ακτοπλοϊκά εισιτήρια. 

Ο υπουργός Ναυτιλίας σημείωσε ακόμη ότι
εξετάζονται συγκεκριμένα μέτρα για τις τιμές
στα ακτοπλοϊκά εισιτήρια των ΙΧ και μοτοσικλε-
τών, προσθέτοντας πάντως ότι το πρόβλημα με
τις υψηλές τιμές εντοπίζεται περισσότερο στα
ταχύπλοα και όχι στα συμβατικά πλοία. O Χρή-
στος Στυλιανίδης είπε επίσης ότι ο ίδιος έκανε
κρούσεις για πλαφόν στα ακτοπλοϊκά στην Ευ-
ρωπαϊκή Επιτροπή Ανταγωνισμού (DG Compe-
tition), οι οποίες, όπως όλα δείχνουν, απέβησαν
άκαρπες.

«Ήθελα να εξαντλήσω το ενδεχόμενο, συζη-
τείται ακόμη το θέμα, αλλά θα θεωρηθεί ότι αν-
τιστρατεύεται τους όρους της ελεύθερης αγο-
ράς», ανέφερε ο κ Στυλιανίδης, με τη Νίνα Κα-
σιμάτη να καταγγέλλει πως είναι επιλογή της
κυβέρνησης να μη βάλει πλαφόν στις τιμές. «Αντιλαμβα-
νόμαστε ότι ειδικά στα ταχύπλοα τα εισιτήρια είναι υψηλά.
Από την άλλη όμως πρέπει να λειτουργούμε μέσα στο
πλαίσιο της ευρωπαϊκής συνθήκης. Έχω ζήσει τι σημαίνει
το σοβιετικό μοντέλο. Να μη φτάσουμε στο σημείο να

ελέγχουμε την αισχροκέρδεια, αλλά να μην έχουμε προ-
ϊόντα», είπε ο υπουργός σημειώνοντας πάντως ότι πρώτο
μέλημα της κυβέρνησης είναι να έχουν όλα τα νησιά συν-
δεσιμότητα. Επανέλαβε δε ότι η κυβέρνηση έχει ήδη κατα-
φύγει στην Επιτροπή Ανταγωνισμού για μια εταιρεία, με
την επιτροπή να εξετάζει την υπόθεση.

Η γκάφα με το 51,2% 
του Μαδούρο στο 109,2%

Ο φίλος του Αλέξη Τσίπρα και του καταδικασμέ-
νου Νίκου Παππά τις πήρε τις εκλογές. Έτσι κι αλ-
λιώς θα τις έπαιρνε, ακόμη και αν δεν ψήφιζε κανέ-
νας… Ακόμη βέβαια περιμένω να βγάλει συγχαρη-
τήρια ανακοίνωση ο ΣΥΡΙΖΑ. Βλέπω όμως ένα πα-
ράδοξο στα αποτελέσματα όλων των κομμάτων. Τα
προσθέτω και τα ξαναπροσθέτω και μου βγαίνει
109%. Ρε τους Μαδουραίους, είναι καταπληκτικοί!
ΥΓ.: Άντε να σας πω τι γκάφα έχει γίνει… Το 4,6% το
μοιράζονται οι 3 τελευταίοι, αλλά τα ΜΜΕ της Βενε-
ζουέλας είναι… αετοί στο να φτιάχνουν εκλογικές
κάρτες και έβαλαν 4,6%x3!

Τα θέματα του Υπουργικού
Συμβουλίου

Στις 10.00 σήμερα θα συνεδριάσει υπό τον πρωθυπουρ-
γό στο Μέγαρο Μαξίμου το Υπουργικό Συμβούλιο. Τα θέ-
ματα της συνεδρίασης του Υπουργικού Συμβουλίου είναι:
� Παρουσίαση από τον υπουργό Δικαιοσύνης Γιώργο
Φλωρίδη τού νομοσχεδίου «Παρεμβάσεις στον Κώδικα
Πολιτικής Δικονομίας, τον Κώδικα Οργανισμού Δικα-
στηρίων και Κατάστασης Δικαστικών Λειτουργών και τον
Κώδικα Ποινικής Δικονομίας για την εφαρμογή του νέου
δικαστικού χάρτη».
� Παρουσίαση από τον υπουργό Περιβάλλοντος και
Ενέργειας Θεόδωρο Σκυλακάκη τού νομοσχεδίου για
τον εκσυγχρονισμό της διαχείρισης αποβλήτων.
� Παρουσίαση από τον υπουργό Ψηφιακής Διακυβέρ-
νησης Δημήτρη Παπαστεργίου και τον υφυπουργό Κων-
σταντίνο Κυρανάκη τού νομοσχεδίου για την ολοκλήρω-
ση της κτηματογράφησης.
�Εισήγηση από τον υπουργό Επικρατείας Άκη Σκέρτσο
σχετικά με την αναθεώρηση των Σχεδίων Δράσης των
Υπουργείων 2024. 

Προσπάθειες Στυλιανίδη 
για εκπτώσεις στα εισιτήρια

Ένας φίλος αναγνώστης της «Political» (δικηγόρος στο επάγ-

γελμα) μου έστειλε ένα μήνυμα, ιδιαιτέρως εξοργισμένος θα

έλεγα, γράφοντάς μου ότι η κυβέρνηση αποφάσισε να βάλει

φόρο στις μικρές βάρκες από 100 έως 200 ευρώ. «Ήθελα να

ήξερα ποιο σαΐνι της κυβέρνησης αποφάσισε κάτι τέτοιο;»,

μου γράφει ο αναγνώστης και προσθέτει: «Τι θα εισπράξετε, ρε

σαΐνια, της οικονομικής πολιτικής; Το πολύ 45-50 εκατομμύρια

και θα χάσετε 300.000 ψηφοφόρους!». Να πω ότι έχει άδικο;

Θα πέσει φωτιά να με κάψει…

Αυτή η εβδομάδα έμεινε, αδέρφια.

Μόλις μπει ο Αύγουστος το πολιτικό

προσωπικό της χώρας θα γίνει…

Λούης. Κοινώς θα εξαφανιστούν

άπαντες. Βλέπετε, είναι τα μπάνια του

λαού και έρχεται και δύσκολος πολι-

τικός χειμώνας, οπότε όλοι θα αναζη-

τήσουν μερικές μέρες δροσιάς και

ξεκούρασης.

Φόρος στις μικρές βάρκες;

ΓΙΑ ΝΑ ΞΕΡΕΤΕ…
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Το πλοίο 
της… αγάπης 

ΔΕΚΑ ΣΤΑΔΕΚΑ

Ο
Μπούσης, ο Ντούντας, ο Στέφανος, ο Τάιλερ κι η Φάρλι. 
Αυτή είναι ισχυρή ομάδα (εξαιρώ βέβαια από τα σχόλιά μου τα παιδάκια
που δεν φταίνε σε τίποτα). Μου θυμίζει κάτι από «Δυναστεία», την

αμερικανική σαπουνόπερα της δεκαετίας του ’80… Mια δροσιά μέσα στον
καύσωνα είναι τα παλικάρια. 
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Κ άπου είδα ένα αστείο για τον αγώνα της Εθνικής μας ομά-

δας μπάσκετ εναντίον της αντίστοιχης του Καναδά στην

πρεμιέρα της στους Ολυμπιακούς του Παρισιού και γέλασα

πολύ: «Καλός ο Γιάννης»,

έγραφε «αλλά όχι αρκετά κα-

λός στο μπάσκετ “ένας εναν-

τίον πέντε”». Το μπάσκετ εί-

ναι ομαδικό σπορ. Το ίδιο και

η πολιτική, ιδίως όταν μιλάμε

για κόμματα. 

«Άκου, πρόεδρε...»
Μετά τη διαγραφή του Παύ-

λου Πολάκη από την Κοινο-

βουλευτική Ομάδα του ΣΥΡΙΖΑ

πλήθος πανικόβλητων στελε-

χών του κόμματος αλλά και των

διάφορων ασχέτων που γρά-

φουν στα social media απευ-

θυνόμενοι στον Στέφανο Κασ-

σελάκη σε στιλ «άκου, πρό-

εδρε, εγώ θα σου πω τι πρέπει

να κάνεις», έσπευσαν να υπο-

στηρίξουν τον βουλευτή Χα-

νίων και να επισημάνουν στον

πρόεδρο του ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ ότι

«πυροβολεί τα πόδια του» απο-

μακρύνοντας τον Πολάκη. 

Ακολούθως, ο Στέφανος

Κασσελάκης ανέβασε άλλη

μια ελαφρώς ακατανόητη

ανάρτηση, στην οποία έγραψε ότι ναι μεν ο Πολάκης παραφέρθη-

κε, αλλά το έκανε μέσα σε μια Βουλή την οποία έχει διαλύσει

προηγουμένως με τη συμπεριφορά της η Νέα Δημοκρατία. Δηλα-

δή; Δηλαδή κακώς πετάς σκουπίδια στον δρόμο, αλλά αν έχουν

πετάξει κι άλλοι πριν από σένα, δικαιολογείσαι. Κάπως έτσι. 

Αυτό δεν ισχύει, φυσικά, αλλά εντάξει. Άλλο είναι το θέμα μας.

Ο Στέφανος Κασσελάκης δείχνει παντελώς ανήμπορος να «πατή-

σει πόδι», ακόμη κι αν το θέλει, στην περίπτωση του Παύλου Πο-

λάκη. Αυτό φάνηκε, εξάλλου, από την εποχή που ο Πολάκης αγνόησε

επιδεικτικά τον Κασσελάκη κατά την ψηφοφορία του νομοσχεδίου για

τον γάμο των ζευγαριών του ιδίου φύλου, διότι κατά τη δική του άποψη

«οι ψηφοφόροι στα ψηλά δεν τα ανέχονται αυτά». Λίγες ημέρες αργό-

τερα ο Κασσελάκης τον καθαίρεσε από υπερσυντονιστή του κοινοβου-

λευτικού έργου, αλλά οι δύο τους παρέμειναν σε μια σύμπλευση, η

οποία κυρίως είχε ως κοινό τόπο τη διαρκή κριτική προς τον Αλέξη

Τσίπρα και τα «βαρίδια« του κόμματος. Χωρίς αυτά θα έκαναν πραγμα-

τική και σκληρή αντιπολίτευση. 

Τα βαρίδια πετάχτηκαν στη θάλασσ, ή πήδηξαν τα ίδια και ο ΣΥΡΙΖΑ

έμεινε επιτέλους με όλους εκείνους που θέλει. Ή σχεδόν. Υπάρχουν

κάποιοι ακόμη που θα ήθελε ο Στέφανος Κασσελάκης να φύγουν, αλλά

το κόμμα έχει αρχίσει και

συρρικνώνεται επικίνδυνα. 

Τι κάνει τόσο σημαντικό
τον Πολάκη; 

Δεν υπάρχει αμφιβολία, πα-

ρόλα αυτά,  ότι  ο Στέφανος

Κασσελάκης θα προτιμούσε

έναν μικρό αλλά εντελώς

ελεγχόμενο από τον ίδιον ΣΥ-

ΡΙΖΑ, παρά ένα κόμμα στο

οποίο διάφοροι θα τους

ασκούν κριτική και πιέσεις.

Το έχει κάνει ξεκάθαρο αυτό

σχεδόν από την πρώτη στιγμή.

Και το κάνει όλο και πιο ξεκά-

θαρο κάθε μέρα. 

Κι ενώ δεν φαίνεται να φο-

βάται την αποχώρηση κανε-

νός -«όποιος διαφωνεί να

φύγει»- ακόμη και παραδο-

σιακών στελεχών ή ανθρώ-

πων με μεγάλη επιρροή στον

αριστερό χώρο, δείχνει ότι

φοβάται πολύ να πάει πραγ-

ματικά κόντρα στον Παύλο

Πολάκη. Το ίδιο δείχνουν και

όλοι όσοι του λένε -σχεδόν

ξεκάθαρα- ότι χωρίς τον Πολάκη «ο ΣΥΡΙΖΑ έχει τελειώσει». 

Σε κάνει ν’ αναρωτιέσαι αυτό αν ο ΣΥΡΙΖΑ έχει γίνει πράγματι

ένα κόμμα που έφτασε να εξαρτάται από έναν βουλευτή, όσο

ισχυρός κι αν είναι αυτός. Προφανώς ο Παύλος Πολάκης δεν

είναι ένας οποιοσδήποτε βουλευτής. Εκπροσωπεί ένα ολό-

κληρο ρεύμα μέσα στον ΣΥΡΙΖΑ, εκείνο της «σκληρής» και

«φωναχτής» αντιπολίτευσης με όποιο κόστος. Ανεξάρτητα από

αυτό και από το πόσο αποτελεσματικός είναι ο Πολάκης σε αυ-

τό που κάνει, είναι τελικά ο μόνος άνθρωπος που συγκρατεί τον ΣΥ-

ΡΙΖΑ ως κόμμα; 

Ή μήπως είναι ο μόνος που συνδέει πια το κόμμα με την αριστερή

του βάση; 

Κι αν ένα ωραίο πρωί εκλείψει από τον ΣΥΡΙΖΑ, θα αποκαλυφθεί

ότι ο βασιλιάς και οι αυλικοί του είναι πλέον γυμνοί; Σε ένα κόμμα

που έπαθε πανικό μόλις διεφάνη η πιθανότητα της απομάκρυνσης

ενός βουλευτή;

Σε ένα κόμμα που έφτασε να εξαρτάται από έναν άνθρωπο;  

Σχόλιο
Μαρία
Δεδούση

dedoussimaria@hotmail.com

Πώς φτάνει 
ένα κόμμα 

να εξαρτάται από
έναν άνθρωπο; 
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Αυτοί είναι οι 25 νέοι γενικοί
γραμματείς της κυβέρνησης

Μ
ε άμεσο στόχο την περαιτέρω
επιτάχυνση του κυβερνητι-
κού έργου ανακοινώθηκαν

χθες όλες οι αλλαγές στις γενικές
γραμματείες των υπουργείων έπειτα
από συνεννόηση του Μεγάρου Μαξί-
μου με όλους τους αρμόδιους υπουρ-
γούς.

Όπως ανακοινώθηκε χθες, υπάρ-
χουν συνολικά αλλαγές στο 1/3 από τις
γενικές γραμματείες -25 συνολικά- με
τις 6 να είναι μετακινήσεις. Με το νέο

σχήμα δημιουργείται μια πιο ισχυρή
οργανωτική δομή στον πυρήνα της κυ-
βέρνησης. Αξίζει να σημειωθεί ότι το
40% των προσώπων στο νέο σχήμα των
γενικών γραμματέων είναι γυναίκες.
Από την κυβέρνηση σημείωναν ότι δό-
θηκαν νέες ευκαιρίες σε πρόσωπα,

ενώ επιβραβεύτηκε η προσπάθειά
τους τα τελευταία χρόνια.

Όπως έλεγαν κυβερνητικές πηγές,
με ορίζοντα το 2027 και το τολμηρό
πρόγραμμα μεταρρυθμίσεων που
πρέπει να υλοποιηθεί μέχρι τότε, οι
όποιες τοποθετήσεις, αντικαταστάσεις

ή μετακινήσεις αποφασίστηκαν αφού
αξιολογήθηκε το έργο που έχει γίνει
μέχρι σήμερα, εκτιμώντας την προ-
σφορά της καθεμιάς και του καθενός
για ένα αποτελεσματικότερο κράτος
στην υπηρεσία των πολιτών.

Αναφορικά με τους γενικούς γραμ-
ματείς που αποχωρούν από το Μέγαρο
Μαξίμου, από την κυβέρνηση τόνιζαν
χθες πως υπάρχει απεριόριστη εκτί-
μηση στο πρόσωπό τους για το έργο
που έχουν επιτελέσει.

Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών
Γενική Γραμματεία ΕΣΠΑ: Βασιλική Παντελοπούλου 
Γενική Γραμματεία Προγράμματος Δημοσίων Επενδύ-

σεων και Εθνικού Προγράμματος Ανάπτυξης: Κατερίνα
Οικονόμου

Γενική Γραμματεία Διαχείρισης Τομεακών Προγραμ-
μάτων ΕΤΠΑ, ΤΣ και ΕΚΤ: Γιώργος Ζερβός 

Εξωτερικών
Γενική Γραμματεία Διεθνών Οικονομικών Σχέσεων και

Εξωστρέφειας: Δημήτρης Σκάλκος
Γενική Γραμματεία Απόδημου Ελληνισμού και Δημό-

σιας Διπλωματίας: Μάιρα Μυρογιάννη 

Εσωτερικών
Γενική Γραμματεία Δημόσιας Διοίκησης: Γιάννης 

Φουστανάκης 
Γενική Γραμματεία Ιθαγένειας: Δημήτρης Κάρναβος 
Γενική Γραμματεία Αυτοδιοίκησης και Αποκέντρωσης:

Σάββας Χιονίδης 
Ειδική Γραμματεία Προστασίας Ζώων Συντροφιάς: 

Νίκος Χρυσάκης

Παιδείας, Θρησκευμάτων και Αθλητισμού
Γενική Γραμματεία Επαγγελματικής Εκπαίδευσης, 

Κατάρτισης και Διά Βίου Μάθησης:
Όλγα Καφετζοπούλου

Γενική Γραμματεία Ανώτατης Εκπαίδευσης: Νίκος 
Παπαϊωάννου

Υποδομών και Μεταφορών
Γενική Γραμματεία Μεταφορών: Δέσποινα Παλιαρούτα 

Ανάπτυξης
Γενική Γραμματεία Ιδιωτικών Επενδύσεων: Στελίνα

Σιαράπη 
Γενική Γραμματεία Έρευνας και Καινοτομίας: Τάσος

Γαϊτάνης
Γενική Γραμματεία Βιομηχανίας: Βίκυ Λοΐζου

Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης 
Γενική Γραμματεία Εργασιακών Σχέσεων: Νίκος 

Μηλαπίδης
Γενική Γραμματεία Κοινωνικών Ασφαλίσεων: 

Κωνσταντίνος Τσαγκαρόπουλος 

Προστασίας του Πολίτη
Γενική Γραμματεία Δημόσιας Τάξης: Παναγιώτης Στάθης 
Γενική Γραμματεία Αντεγκληματικής Πολιτικής: 

Αρίστος Περρής

Δικαιοσύνης
Γενική Γραμματεία Δικαιοσύνης: Πελοπίδας Λάσκος 

Μετανάστευσης και Ασύλου
Γενική Γραμματεία Μεταναστευτικής Πολιτικής:

Μάνος Λογοθέτης 
Γενική Γραμματεία Υποδοχής Αιτούντων Άσυλο: Δήμη-

τρα Λυγούρα 

Κοινωνικής Συνοχής και Οικογένειας
Γενική Γραμματεία Δημογραφικής και Στεγαστικής

Πολιτικής: Κωνσταντίνος Γλούμης 
Γενική Γραμματεία Ισότητας Ανθρωπίνων Δικαιωμά-

των: Κατερίνα Πατσογιάννη 

Τουρισμού
Γενική Γραμματεία Τουριστικής Πολιτικής και Ανάπτυ-

ξης: Βάσια Κουτσούκου

του Μίλτου 
Σακελλάρη

sakellarismiltos@yahoo.com

Αλλαγές στο 1/3 των γενικών γραμματειών 
των υπουργείων και έξι μετακινήσεις - 

Γυναίκες το 40% των καινούργιων προσώπων

Συνέχεια στην επόμενη σελίδα



ΕΘΝΙΚΗΣ ΟΙΚΟΝΟΜΙΑΣ 
ΚΑΙ ΟΙΚΟΝΟΜΙΚΩΝ

ΓΓενική γραμματέας ΕΣΠΑ: 
Βασιλική Παντελοπούλου 

Γενική γραμματέας Προγράμματος
Δημοσίων Επενδύσεων και Εθνικού
Προγράμματος Ανάπτυξης:
Κατερίνα Οικονόμου

Γενικός γραμματέας Διαχείρισης Το-
μεακών Προγραμμάτων ΕΤΠΑ, ΤΣ και
ΕΚΤ: Γιώργος Ζερβός

Είναι πολιτικός επιστήμονας, απόφοι-
τος του ΕΚΠΑ, Νομική Σχολή, τμήμα Πο-
λιτικών Επιστημών και Δημόσιας Διοίκη-
σης, και κάτοχος μεταπτυχιακού τίτλου
σπουδών (Στρατηγικές Αειφόρου Ανά-
πτυξης στην Αυτοδιοίκηση) του ΕΚΠΑ.
Μιλά πολύ καλά αγγλικά. Έχει εργαστεί
στον ιδιωτικό και στον δημόσιο τομέα. Εί-
ναι στέλεχος της Μονάδας Οργάνωσης
της Διαχείρισης Αναπτυξιακών Προ-
γραμμάτων (ΜΟΔ ΑΕ) από το 2002. Στην
επαγγελματική του δραστηριότητα έχει
διατελέσει προϊστάμενος Διαχειριστικής
Αρχής επί 11 έτη στα υπουργεία Εργα-
σίας, Υγείας και Ανάπτυξης και Επενδύ-
σεων.

ΕΞΩΤΕΡΙΚΩΝ
Γενικός γραμματέας Διεθνών Οικονο-

μικών Σχέσεων και Εξωστρέφειας: 
Δημήτρης Σκάλκος

Αποφοίτησε από το τμήμα Πολιτικής
Επιστήμης και Διεθνών Σπουδών του
Παντείου και κατέχει μεταπτυχιακό τίτλο
στις Διεθνείς Σχέσεις από το πανεπιστή-
μιο του Κεντ στη Μεγάλη Βρετανία. Έχει
συγγράψει τέσσερα βιβλία πολιτικής επι-
στήμης, οικονομικών μεταρρυθμίσεων
και περιφερειακής ανάπτυξης και έχει
δημοσιεύσει ικανό αριθμό ερευνητικών
άρθρων σε ακαδημαϊκά περιοδικά. Έχει
υπηρετήσει ως ειδικός σύμβουλος στα
υπουργεία Περιβάλλοντος, Χωροταξίας
και Δημοσίων Έργων, Γεωργίας, Οικονο-
μίας και Ανάπτυξης και ως σύμβουλος του
προέδρου της ΝΔ Κυριάκου Μητσοτάκη
σε ζητήματα οικονομικών της ανάπτυξης.

Γενική γραμματέας Απόδημου Ελληνι-
σμού και Δημόσιας Διπλωματίας: 
Μάιρα Μυρογιάννη

Είναι πτυχιούχος της Νομικής Σχολής
του ΕΚΠΑ και της Νομικής Σχολής του

Πανεπιστημίου Lille ΙΙ Γαλλίας.
Είναι κάτοχος μεταπτυχιακού δι-
πλώματος στις Κοινωνικές Δια-
κρίσεις, Μετανάστευση και Ιδιό-
τητα του Πολίτη και υποψήφια δι-
δάκτωρ της Σχολής Κοινωνικών
και Πολιτικών Επιστημών του
Πανεπιστημίου Πελοποννήσου.
Έχει διατελέσει επί σειρά ετών
νομική σύμβουλος στο υπουρ-
γείο Εξωτερικών, το υπουργείο Ναυτι-
λίας, το υπουργείο Πολιτισμού και Αθλη-
τισμού, το υπουργείο Εθνικής Άμυνας
και το υπουργείο Εργασίας και Κοινωνι-
κών Ασφαλίσεων.

ΕΣΩΤΕΡΙΚΩΝ
Γενικός γραμματέας Δημόσιας Διοίκη-

σης: Γιάννης Φουστανάκης 
Γενικός γραμματέας Ιθαγένειας: 

Δημήτρης Κάρναβος
Σπούδασε οικονομικές επιστήμες στο

ΟΠΑ (πρώην ΑΣΟΕΕ). Με υποτροφία του
Ιδρύματος Κρατικών Υποτροφιών (1ος
απόφοιτος) ολοκλήρωσε τις μεταπτυχια-
κές του σπουδές στο Χαροκόπειο Πανε-
πιστήμιο Αθηνών στον τομέα «Βιώσιμη
Ανάπτυξη» με εξειδίκευση την «Τοπική
Ανάπτυξη». Το 2012, ως επικεφαλής της
Δημοτικής Παράταξης, δημιούργησε το
Δίκτυο Κοινωνικής Προσφοράς, μια
πρωτοβουλία έμπρακτης αλληλεγγύης
που κινητοποίησε δεκάδες εθελοντές και
το 2014 εξελέγη δήμαρχος Καλλιθέας με
ποσοστό 61,02% στον δεύτερο γύρο.

Γενικός γραμματέας Αυτοδιοίκησης
και Αποκέντρωσης: Σάββας Χιονίδης 

Σπούδασε στην Πολυτεχνική Σχολή
του ΔΠΘ στο Τμήμα Πολιτικών Μηχανι-
κών. Υπήρξε εισηγητής και σύνεδρος
πολλών συνεδρίων για την Τοπική Αυτο-
διοίκηση και διετέλεσε μέλος στην Ένω-
ση Ξενοδόχων Πιερίας και μέλος της Νο-
μαρχιακής Επιτροπής Τουριστικής Προ-
βολής Πιερίας από την ίδρυσή της. Τον
Ιούλιο του 2019 εξελέγη βουλευτής Πιε-
ρίας της Νέας Δημοκρατίας και υπήρξε
δήμαρχος της Κατερίνης. Με θητεία 12
ετών είναι ο μακροβιότερος δήμαρχος
στην ιστορία της πόλης. 

Ειδικός γραμματέας Προστασίας
Ζώων Συντροφιάς: Νίκος Χρυσάκης

Υπηρέτησε επί 22 χρόνια ως
αξιωματικός της Ελληνικής Αστυ-
νομίας σε Άγιο Νικόλαο και Λασί-
θι. Ως άνθρωπος και ως αξιωματι-
κός είχε ταυτιστεί με την προσφο-
ρά στον τόπο και υπήρξε ξεχωρι-
στή προσωπικότητα που συνέ-
δραμε με την παρουσία και το έρ-
γο του στην αναβάθμιση της πε-
ριοχής. Στη συνέχεια υπηρέτησε

ως αστυνομικός υποδιευθυντής Ηρα-
κλείου και παράλληλα ήταν ο συγγραφέ-
ας του εγχειριδίου «Το Νομικό Status
των Ζώων στην Ελληνική Έννομη Τάξη».

ΠΑΙΔΕΙΑΣ, ΘΡΗΣΚΕΥΜΑΤΩΝ
ΚΑΙ ΑΘΛΗΤΙΣΜΟΥ

Γενική γραμματέας Επαγγελματικής
Εκπαίδευσης, Κατάρτισης και Διά Βίου
Μάθησης: Όλγα Καφετζοπούλου

Σπούδασε χημικός μηχανικός και έχει
δύο μεταπτυχιακά στην Περιβαλλοντική
Υγιεινή και τη Διοίκηση Επιχειρήσεων. Η
επαγγελματική της εμπειρία από το 1993
έως το 2015 περιλαμβάνει θέσεις υψη-
λού επιπέδου στον Οργανισμό Επαγγελ-
ματικής Εκπαίδευσης και Κατάρτισης
(ΟΕΕΚ), στο Εθνικό Κέντρο Δημόσιας Δι-
οίκησης (ΕΚΔΔΑ-ΙΝΕΠ) και στο υπουρ-
γείο Παιδείας. Υπήρξε επικεφαλής επι-
στημονικής ομάδας για την αναβάθμιση
των προσόντων των δημόσιων υπαλλή-
λων, τη βελτίωση της ποιότητας της επαγ-
γελματικής κατάρτισης και την ενίσχυση
των δεξιοτήτων των νέων μέσω προ-
γραμμάτων κατάρτισης ή μαθητείας. 

Γενικός γραμματέας Ανώτατης Εκπαί-
δευσης: Νίκος Παπαϊωάννου

Είναι καθηγητής Παθολογικής Ανατο-
μικής στην Κτηνιατρική Σχολή του ΑΠΘ
και εκλεγμένος πρύτανης του Ιδρύματος
από τον Σεπτέμβριο του 2019. Είναι μέλος
ελληνικών και διεθνών επιστημονικών
εταιρειών με συμμετοχή σε σημαντικό
αριθμό ανταγωνιστικών εθνικών και ευ-
ρωπαϊκών ερευνητικών έργων. Έθεσε
ως προτεραιότητα την κατασκευή νέας
βιβλιοθήκης στη Σχολή Θετικών Επιστη-
μών του ΑΠΘ σε χώρο του τμήματος Βιο-
λογίας, που τελούσε υπό κατάληψη επί
34 χρόνια, ως ορμητήριο επεισοδίων και
απελευθερώθηκε σε συνεργασία με τις
δημόσιες αρχές.

ΥΠΟΔΟΜΩΝ 
ΚΑΙ ΜΕΤΑΦΟΡΩΝ

Γενική γραμματέας Μεταφορών: 
Δέσποινα Παλιαρούτα

ΑΝΑΠΤΥΞΗΣ
Γενική γραμματέας Ιδιωτικών Επενδύ-

σεων: Στελίνα Σιαράπη
Γεννήθηκε το 1994 στη Χαλκίδα. Από

τον Ιούλιο του 2023 έως και τον Τάσος
Γαϊτάνης του 2024 εργάστηκε στη Γενι-
κή Γραμματεία του πρωθυπουργού.
Από τον Σεπτέμβριο του 2021 έως και
τον Ιούνιο του 2023 ήταν ειδική σύμ-
βουλος στο γραφείο του υπουργού
Προστασίας του Πολίτη. Από τον Ια-
νουάριο του 2021 έως και τον Αύγουστο
του ίδιου έτους διετέλεσε σύμβουλος
Δημογραφικής Πολιτικής και Οικογέ-
νειας στο υπουργείο Εργασίας και Κοι-
νωνικών Υποθέσεων. Το 2020 ήταν μέ-
λος του Εθνικού Συμβουλίου Ισότητας
των Φύλων (ΕΣΙΦ), ενώ το 2017 αποφοί-
τησε με άριστα από το τμήμα Πολιτικών
Επιστημών και Διεθνών Σχέσεων του
Πανεπιστημίου Πελοποννήσου.

Γενικός γραμματέας Έρευνας και Και-
νοτομίας: Τάσος Γαϊτάνης

Ο Τάσος Γαϊτάνης είναι πρώην βου-
λευτής της ΝΔ, διδάκτορας και μηχανι-
κός Βιοϊατρικής Τεχνολογίας. Είναι αρι-
στούχος διδάκτορας (PhD) Ιατρικής Φυ-
σικής της Ιατρικής Σχολής του Πανεπι-
στημίου Πατρών και κατέχει μεταπτυ-
χιακό τίτλο σπουδών (MSc) στην Ιατρική
Φυσική από το University of Surrey της
Μεγάλης Βρετανίας. Τον Ιανουάριο του
2016 ορίστηκε γραμματέας Τοπικής Αυ-
τοδιοίκησης της ΝΔ και από τον Αύγου-
στο του 2019 έως και τον Απρίλιο του
2023 ήταν ο εκπρόσωπος Τύπου της Νέ-
ας Δημοκρατίας.

Γενική γραμματέας Βιομηχανίας: 
Βίκυ Λοΐζου

Είναι πολιτικός επιστήμων-διεθνο-
λόγος με μεταπτυχιακές σπουδές στην
Ευρωπαϊκή Πολιτική και Διοίκηση στην
Πάντειο. Ειδικεύεται στον στρατηγικό
σχεδιασμό και τις μεταρρυθμίσεις, ει-
δικότερα στον σχεδιασμό και την υλο-
ποίηση μεταρρυθμίσεων στον χώρο της
οικονομίας και της αγοράς. Έχει μεγά-
λη και ευρεία εμπειρία στη δημόσια δι-
οίκηση έχοντας υπηρετήσει σε θέσεις
ευθύνης διαδοχικά στο υπουργείο
Άμυνας, το υπουργείο Παιδείας και το
υπουργείο Ανάπτυξης. Ειδικά στο
υπουργείο Ανάπτυξης (2012-2015) ήταν
υπεύθυνη για την παρακολούθηση και
τον συντονισμό όλων των μεταρρυθμί-
σεων της αγοράς.
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ΕΡΓΑΣΙΑΣ ΚΑΙ ΚΟΙΝΩΝΙΚΗΣ 
ΑΣΦΑΛΙΣΗΣ 

ΓΓενικός γραμματέας Εργασιακών Σχέσεων:
Νίκος Μηλαπίδης
Εισήχθη το 2001 στη Νομική Σχολή ΑΠΘ και ορκί-

στηκε πτυχιούχος το 2005. Είναι κάτοχος μεταπτυχια-
κών τίτλων στο Δημόσιο Δίκαιο και στην Πολιτική Επι-
στήμη από το Τμήμα Νομικής της Νομικής Σχολής του
ΑΠΘ και το 2019 έκανε MBA στη Διοίκηση Επιχειρή-
σεων στο Alba Graduate Business School. Το 2020
υπηρέτησε ως σύμβουλος της Προέδρου της Δημο-
κρατίας Κατερίνας Σακελλαροπούλου, ενώ υπήρξε
διευθυντής του γραφείου του υφυπουργού Εργασίας
και Κοινωνικών Υποθέσεων Πάνου Τσακλόγλου
(2020-2023).

Γενικός γραμματέας Κοινωνικών Ασφαλίσεων:
Κωνσταντίνος Τσαγκαρόπουλος 

Είναι δικηγόρος παρ’ Αρείω Πάγω, εργατολόγος,
ειδικευμένος σε θέματα Κοινωνικής Ασφάλισης και
Δημοσίου Δικαίου και εκλεγμένος σύμβουλος του Δι-
οικητικού Συμβουλίου του Δικηγορικού Συλλόγου
Πειραιά (ΔΣΠ). Είναι νομικός σύμβουλος σε δήμους,
στο Ξενοδοχειακό Επιμελητήριο της Ελλάδος και σε
άλλα Νομικά Πρόσωπα Δημοσίου και Ιδιωτικού Δι-
καίου, ενώ επί 12 έτη υπηρέτησε στο Νομικό Συμβού-
λιο του Κράτους. Έχει διατελέσει νομικός σύμβουλος
και επιστημονικός συνεργάτης εννέα υπουργών. Δια-
θέτει εκτεταμένη εμπειρία σε θέσεις ευθύνης και εί-
ναι άριστος γνώστης των δομών της δημόσιας διοίκη-
σης με εξειδικευμένες γνώσεις στη νομοπαρασκευή.

ΠΡΟΣΤΑΣΙΑΣ ΤΟΥ ΠΟΛΙΤΗ
Γενικός γραμματέας Δημόσιας Τάξης: 

Παναγιώτης Στάθης
Έγινε γνωστός ως εκπρόσωπος Τύπου της Αστυ-

νομίας, όμως στο ενεργητικό του είχε υπηρετήσει
σε κομβικές και δύσκολες θέσεις, όπως η Διεύθυν-
ση Εσωτερικών Υποθέσεων και η Ασφάλεια Αττι-
κής. Μετά την αποστρατεία του τοποθετήθηκε στη
θέση του διοικητή της 1ης Υγει-
ονομικής Περιφέρειας Αττικής. Το
1994 αποφοίτησε από το Τμήμα
Κοινωνιολογίας της Παντείου, ενώ
έχει κάνει μεταδιδακτορικές
σπουδές στον Τομέα Εγκληματο-
λογίας στην Πάντειο.

Γενικός Γραμματέας Αντεγκλη-
ματικής Πολιτικής: Αρίστος Περρής

ΔΙΚΑΙΟΣΥΝΗΣ
Γενικός γραμματέας Δικαιοσύνης: 

Πελοπίδας Λάσκος 
Είναι μέλος του Δικηγορικού Συλλόγου Αθηνών

από το 1990 και δικηγόρος παρ’ Αρείω Πάγω, ενώ κα-
τέχει και Μεταπτυχιακό στο Διεθνές Δίκαιο Επιχει-
ρήσεων. Έχει διατελέσει μέλος του Συλλόγου Ελλή-
νων Εμπορικολόγων, μέλος του Convocation του Πα-
νεπιστημίου του Λονδίνου, επίτιμο μέλος του Center
for International Legal Studies (Salzburg, Αυστρία),
μέλος του Ελληνικού Ινστιτούτου Στρατηγικών Μελε-
τών και υπήρξε πρώην νομικός σύμβουλος του Πα-
νελλήνιου Συνδέσμου Εφέδρων Ενόπλων Δυνάμεων.
Έχει δημοσιεύσει διάφορα άρθρα σε εξειδικευμένα
περιοδικά και οικονομικές εφημερίδες.

ΜΕΤΑΝΑΣΤΕΥΣΗΣ ΚΑΙ ΑΣΥΛΟΥ
Γενικός Γραμματέας Μεταναστευτικής Πολιτικής:

Μάνος Λογοθέτης 
Απόφοιτος της Ιατρικής Σχολής του Πανεπιστημί-

ου Semmelweis της Βουδαπέστης, κάτοχος μετα-
πτυχιακού τίτλου σπουδών στην «Οργάνωση και Δι-
οίκηση Υπηρεσιών Υγείας», καθώς και διδάκτωρ της
Ιατρικής Σχολής του ΕΚΠΑ. Είναι μόνιμος ιατρός του
ΕΟΔΥ, ενώ έχει διατελέσει σύμβουλος στο υπουργείο
Οικονομίας σε θέματα Κοινοβουλευτικού Ελέγχου
(2007-2009), καθώς και σύμβουλος στο Γραφείο
Προέδρου του ΚΕΕΛΠΝΟ. Το 2019 κατέλαβε τη θέση
του γενικού συντονιστή Πεδίου Ιατρικού και Ψυχο-
κοινωνικού Κλιμακίου 2ης ΥΠΕ Νήσων, στην οποία
παρέμεινε έως τον Αύγουστο του ίδιου έτους, όταν
και διορίστηκε ως ειδικός γραμματέας Υποδοχής του
υπουργείου Προστασίας του Πολίτη.

Γενική γραμματέας Υποδοχής Αιτούντων Άσυλο:
Δήμητρα Λυγούρα

Είναι πτυχιούχος μηχανικός Ηλεκτρονικών Υπο-
λογιστικών Συστημάτων και έχει μεταπτυχιακό τίτλο
σπουδών από το ΠΑΠΕΙ στη Διοίκηση Έργων (Pro-
ject Management). Η επαγγελματική της εμπειρία
ξεκίνησε το 2003 από τον Δήμο Αθηναίων ως συ-
νεργάτιδας για την ψηφιοποίηση των ληξιαρχικών

πράξεων του ληξιαρχείου. Το 2014 διετέλεσε συνερ-
γάτις του πρώην υπουργού Διοικητικής Μεταρρύθ-
μισης και Ηλεκτρονικής Διακυβέρνησης Κυριάκου
Μητσοτάκη με αρμοδιότητες που αφορούσαν τον
συντονισμό των εργασιών του πολιτικού του γρα-
φείου. Τον Ιανουάριο του 2015 διορίστηκε ως δημό-
σιος υπάλληλος στον Δήμο Αθηναίων στη Διεύθυν-
ση Αστικής Κατάστασης.

ΚΟΙΝΩΝΙΚΗΣ ΣΥΝΟΧΗΣ ΚΑΙ ΟΙΚΟΓΕΝΕΙΑΣ
Γενικός γραμματέας Δημογραφικής και Στεγαστι-

κής Πολιτικής: Κωνσταντίνος Γλούμης
Σπούδασε στη Νομική Σχολή Αθηνών και είναι

κάτοχος μεταπτυχιακού τίτλου σπουδών στο Ευρω-
παϊκό Δίκαιο από το Κολλέγιο της Ευρώπης (Βέλ-
γιο). Ξεκίνησε την επαγγελματική του πορεία από τη
Διεύθυνση Νομοθετικών Πράξεων του Ευρωπαϊ-
κού Κοινοβουλίου. Εργάστηκε ως εθνικός εμπειρο-
γνώμονας στον Οργανισμό Οικονομικής Συνεργα-
σίας και Ανάπτυξης (ΟΟΣΑ), στο πλαίσιο της Εργα-
λειοθήκης Ανταγωνισμού, διατυπώνοντας νομοθε-
τικές παρεμβάσεις για την άρση ρυθμιστικών εμπο-
δίων ανταγωνισμού. Από το 2019 έως το 2023 διετέ-
λεσε διευθυντής του ιδιαίτερου γραφείου της υφυ-
πουργού Εργασίας και Κοινωνικών Υποθέσεων Δό-
μνας Μιχαηλίδου, αποκτώντας μεγάλη εμπειρία σε
θέματα δημόσιας διοίκησης, πρόνοιας, επιδομάτων
και κοινωνικών υπηρεσιών, ενώ υπήρξε και διευ-
θυντής του ΟΠΕΚΑ.

Γενική γραμματέας Ισότητας Ανθρωπίνων Δικαιω-
μάτων: Κατερίνα Πατσογιάννη

Διαθέτει πλούσια εμπειρία σε θέσεις ευθύνης, κα-
θώς είχε διατελέσει συντονίστρια της Κυβερνητικής
Επιτροπής Κρατικής Αρωγής. Παράλληλα, υπηρέτη-
σε και ως στέλεχος της δημόσιας διοίκησης με πείρα
στον σχεδιασμό συγχρηματοδοτούμενων προγραμ-
μάτων όσο και στη διαχείριση και τον έλεγχο των δη-
μόσιων δαπανών. Έχει εκπροσωπήσει τη χώρα σε
μονάδες διοίκησης της Ευρωπαϊκής Ένωσης και σε
διεθνή φόρουμ. Δραστηριοποιείται στους τομείς της

ενίσχυσης ευπαθών κοινωνικών
ομάδων και έχει ασχοληθεί με τη
διαμόρφωση πολιτικών για την
προστασία του παιδιού.

ΤΟΥΡΙΣΜΟΥ
Γενική γραμματέας Τουριστικής

Πολιτικής και Ανάπτυξης: Βάσια
Κουτσούκου
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Μ
ετρούν φίλους, εχθρούς και συμμάχους οι υποψήφι-

οι για την ηγεσία του ΠΑΣΟΚ λίγο πριν αποφασίσουν

να ρίξουν για λίγο τους τόνους και να πάρουν μια...

ανάσα ενόψει του καλοκαιριού. Εκείνο όμως που επιδιώκουν να

έχουν στις αποσκευές τους είναι η λίστα με τις

υπογραφές που θα επικυρώσουν και επίσημα

την υποψηφιότητά τους. Αυτήν τη φορά «δι-

καίωμα στο χαμόγελο» βάσει του καταστατι-

κού απέκτησε και η Νάντια Γιαννακοπούλου, η

οποία συγκέντρωσε 5.200 υπογραφές και συ-

νεχίζει. Ωστόσο, όλοι ακονίζουν τα μαχαίρια

τους για μετά την 3η Σεπτέμβρη, όταν θα αρχί-

σει η αντίστροφη μέτρηση. Ταυτόχρονα όμως

είναι σε πλήρη εξέλιξη μια μάχη παρασκηνίου,

καθώς αναζητούνται τρόποι προσέγγισης υποψηφίων που δεν

θεωρούνται ότι είναι στο κάδρο των φαβορί.

«Χτίζουν» προφίλ
Μέσα σε όλο αυτό το σκηνικό ο κάθε υποψήφιος επιχειρεί να

χτίσει το δικό του προφίλ. Ο Νίκος Ανδρουλάκης επιμένει να κι-

νείται σε θεσμικό διάδρομο και με το πλεονέκτημα της ηγεσίας

του Κινήματος. Χθες μίλησε στη Βουλή στο πλαίσιο της συζήτη-

σης για το νομοσχέδιο του υπουργείου Υγείας και άδραξε την

ευκαιρία αφενός να βγει επικριτικά απέναντι στην κυβέρνηση,

αφετέρου να «επαναφέρει» το κόμμα του στα αντιπολιτευτικά

καθήκοντα. Ο κ. Ανδρουλάκης εστίασε την κριτική του στις πολι-

τικές για την Υγεία, παίζοντας σε ένα τερέν ευνοϊκό για το κόμμα

του.

«Όσο, κύριε Γεωργιάδη, βαφτίζετε μεταρρυθμίσεις τα μπαλώ-

ματα, βάζοντας τα προβλήματα κάτω από το χαλί, θα κάνετε μια

τρύπα στο νερό. Η υποστελέχωση και η υποχρηματοδότηση οδη-

γούν στο περιθώριο την Υγεία αλλά και χιλιάδες πολίτες λόγω

της οικονομικής τους κατάστασης. Κανένα κράτος δεν μπορεί να

επιβιώσει και να ευημερήσει πραγματικά, αν δεν είναι κράτος

δικαίου και κοινωνικό κράτος. Είναι πλέον επείγον να αφιερώ-

σουμε όλες μας τις δυνάμεις στην υπεράσπιση του δημόσιου χα-

ρακτήρα της ψυχικής υγείας και του δημόσιου συστήματος υγεί-

ας συνολικά», υποστήριξε ο πρόεδρος του ΠΑΣΟΚ, για να κατα-

λήξει με έμφαση: «Άλλωστε, σύμφωνα με τον ορισμό που έδωσε

στο καταστατικό του το 1946 ο Παγκόσμιος Οργανισμός Υγείας, η

υγεία ορίζεται ως η κατάσταση σωματικής, ψυχικής και κοινωνι-

κής ευεξίας και όχι μόνο η απουσία ασθένειας ή αναπηρίας, γε-

γονός που συνεπάγεται ότι είναι καθήκον μας να υπερασπιστού-

με τόσο τις δομές ψυχικής υγείας όσο και τον δημόσιο χαρακτή-

ρα του συστήματος υγείας συνολικά. Μόνο έτσι μπορούμε να

υπερασπιστούμε με υπευθυνότητα και συνέπεια ένα κοινωνικό

κράτος που εγγυάται και εξασφαλίζει την ίση πρόσβαση στις

υπηρεσίες φροντίδας, πρόληψης και περίθαλψης χωρίς ταξι-

κούς ή άλλους αποκλεισμούς».

Δούκας: «Όχι χτυπήματα κάτω από τη μέση»
Εξαντλητικό διάλογο θέσεων «χωρίς προσωπικές αντιπαρα-

θέσεις, υπονοούμενα και χτυπήματα κάτω από τη μέση» ζήτησε

μέσω της «Κarfitsa» ο Χάρης Δούκας. Ο δήμαρχος Αθηναίων το-

νίζει πως για να επανέλθει το ΠΑΣΟΚ στη διεκδίκηση της εξου-

σίας πρέπει να πείσει τους πολίτες ότι έχει σχέδιο για τη χώρα

αλλά και ότι θα κάνει πράξη ό,τι υπόσχεται. «Η επόμενη μέρα δεν

θα πρέπει να έχει σκιές. Θα πρέπει να έχει ξεκάθαρες θέσεις και

άνοιγμα στην κοινωνία», σχολίασε ο κ. Δούκας. Ταυτόχρονα

όμως έστρεψε τα βέλη του και προς την κυβέρνηση σχολιάζον-

τας τις αλλαγές των γραμματέων στα υπουργεία. «Στο συγκεν-

τρωτικό και αδιαφανές μοντέλο διακυβέρνησης του κ. Μητσοτά-

κη ακόμα και οι γενικοί γραμματείς των υπουργείων επιλέγονται

με βάση τις κομματικές ισορροπίες και τις προτιμήσεις της πα-

ρέας του Μαξίμου. Το ανακάτεμα προσώπων δεν μπορεί να κρύ-

ψει την αποτυχία των πολιτικών του σε όλους τους τομείς. Εμείς

πιστεύουμε στην αξιοκρατία και τη συνέχεια του κράτους. Προ-

τείνουμε οι γενικοί γραμματείς τα πιο κρίσιμα πρόσωπα για την

ορθή και αποτελεσματική λειτουργία των υπουργείων να επιλέ-

γονται με αξιοκρατικές διαδικασίες και με 5ετή θητεία ώστε να

διασφαλίζεται η συνέχεια του κράτους ανεξάρτητα από την

εναλλαγή των κυβερνήσεων. Οι Έλληνες αξίζουμε ένα άλλο

μοντέλο διακυβέρνησης».

Γερουλάνος: «Σύγχρονο εργασιακό»
Στις προτάσεις του για τον εκσυγχρονισμό του εργασιακού πε-

ριβάλλοντος στη χώρα μας αναφέρθηκε με άρθρο του στο Capi-

tal ο Παύλος Γερουλάνος: «Στην πολιτική μου πρόταση, με τίτλο

"Αναγέννηση", ο πρώτος λόγος στις εργασιακές σχέσεις και για

την εφαρμογή της εργατικής νομοθεσίας περνάει στους ίδιους

τους κοινωνικούς εταίρους, εργαζόμενους και εργοδότες. […]

Όλη μου η αντίληψη για τις εργασιακές σχέσεις βρίσκεται σε αν-

τίθεση με την πολιτική της κυβέρνησης της Νέας Δημοκρατίας.

Γιατί πάνω από όλα είναι λάθος πολιτική. Λάθος για τους εργο-

δότες, λάθος για τους εργαζόμενους, λάθος για την οικονομία.

Ας πάρουμε, για παράδειγμα, την έκτη ημέρα εργασίας που νο-

μοθέτησε η κυβέρνηση, η οποία μετά τη διεθνή κατακραυγή βά-

φτισε την έκτη "έκτακτη". Προέκυψε από κάποια Συλλογική

Σύμβαση Εργασίας αυτή η εξέλιξη; Προέκυψε από κάποια συμ-

φωνία εργοδοτών/εργαζομένων; Όχι. Άρα είναι, εκ προοιμίου,

λάθος».

Διαμαντοπούλου: «Δεν έχει γίνει τίποτα στην Υγεία»
Στο πεδίο της Υγείας επέλεξε να τοποθετηθεί και η Άννα Δια-

μαντοπούλου μιλώντας στο Talk Radio: «Πέντε χρόνια τώρα

μπορούμε να κρίνουμε το έργο της Νέας Δημοκρατίας. Πέντε

χρόνια τώρα δεν βελτιώθηκε ούτε ένας δείκτης ποιότητας στο

Σύστημα Υγείας, όπως το προσδόκιμο επιβίωσης, το πόσο υγιής

είναι κάποιος μετά τα 65, οι ιδιωτικές δαπάνες, οι θάνατοι από

συγκεκριμένες παθήσεις, η ποιότητα των υπηρεσιών, η ικανο-

ποίηση των πολιτών. Πέντε χρόνια τώρα δεν έγινε ούτε μια με-

ταρρυθμιστική κίνηση στον χώρο της υγείας». Ανέφερε πως βρί-

σκει φτηνά τα μαχαιρώματα μεταξύ των υποψηφίων για την ηγε-

σία του ΠΑΣΟΚ, τονίζοντας πως το ζητούμενο είναι η μεγάλη αλ-

λαγή που θα καταστήσει το σοσιαλδημοκρατικό κόμμα ξανά κυ-

βερνών.

Κατρίνης: «Δεν υπάρχει νησιωτική πολιτική»
Η Σύρος ήταν ο επόμενος σταθμός της διαρκούς επικοινωνίας

του υποψήφιου προέδρου του ΠΑΣΟΚ Μιχάλη Κατρίνη με τους

πολίτες. «Η Ελλάδα δεν έχει νησιωτική πολιτική, όσοι την επικα-

λούνται την περιορίζουν σε λόγια και γενικολογίες. Δεν υπάρχει

νησιωτική πολιτική όταν απουσιάζουν συγκεκριμένες δράσεις

για την αντιμετώπιση των προβλημάτων των νησιών. Υπάρχει

αναπτυξιακό πρόγραμμα για να ενισχυθεί η ζωή στα νησιά;

Υπάρχει αντιστοίχιση με πολιτικές για το Δημογραφικό προκει-

μένου να παραμείνουν οι νέοι άνθρωποι στα νησιά; Νησιωτική

πολιτική σημαίνει τολμηρές πολιτικές, φορολογικά κίνητρα για

να στηριχθούν η ζωή και η οικονομική δραστηριότητα στα νη-

σιά», υποστήριξε ο κ. Κατρίνης.
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Εκείνο που επιδιώκουν να έχουν είναι η λίστα
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Μετράνε εχθρούς και φίλους 
οι υποψήφιοι αρχηγοί

ΠΑΣΟΚ



Ψ
ηφίζεται σήμερα από την Ολομέλεια της Βουλής το
νομοσχέδιο για την ψυχιατρική μεταρρύθμιση, μια
εμβληματική νομοθετική μεταρρύθμιση που ξεκίνη-

σε με νόμο το 1999 και έκτοτε παρέμενε σε εκκρεμότητα. Πρό-
κειται επί της ουσίας για τον  μετασχηματισμό των υπηρεσιών
Ψυχικής Υγείας με τη μετάθεση του βάρους από την ασυλικού
τύπου περίθαλψη στην κοινοτική φροντίδα.

Στην αιτιολογική έκθεση του νομοσχεδίου του υπουργείου
Υγείας αναφέρεται ότι με τις τιθέμενες διατάξεις η ψυχιατρική

μεταρρύθμιση ολοκληρώνεται: μέσω του μετα-
σχηματισμού των εναπομεινάντων Ειδικών
Ψυχιατρικών Νοσοκομείων και των ψυχιατρι-
κών κλινικών των Γενικών και Πανεπιστημια-
κών Νοσοκομείων της χώρας σε ένα αποκεν-
τρωμένο δίκτυο συνεργαζόμενων δομών, μο-
νάδων και υπηρεσιών, με επίκεντρο για πρώτη
φορά τα ίδια τα άτομα που αντιμετωπίζουν προ-
κλήσεις στην ψυχική τους υγεία, μέσω της θέ-
σπισης, για πρώτη φορά, ενός ενιαίου πλαισίου

οργάνωσης των παρεχόμενων υπηρεσιών για την ολιστική αντι-
μετώπιση των πάσης φύσεως εξαρτήσεων, εθισμών και εξαρτη-
τικών συμπεριφορών, με παράλληλη διατήρηση του θεραπευτι-
κού πλουραλισμού και μέσω της ψηφιοποίησης του συνόλου
των παρεχόμενων υπηρεσιών ψυχικής υγείας και εξαρτήσεων.

Μόνο η ΝΔ το στηρίζει 
Το νομοσχέδιο στηρίζεται μόνο από τους βουλευτές της

«γαλάζιας» παράταξης, καθώς η αντιπολίτευση καταγγέλλει
πως θα φέρει ελλείψεις και δραματική υποβάθμιση των παρο-
χών στους λήπτες υπηρεσιών ψυχικής υγείας.  Από την πλευ-
ρά της η κυβέρνηση κάνει λόγο για διασπορά fake news, υπο-
στηρίζοντας πως με το προς ψήφιση νομοσχέδιο βελτιώνεται η
ποιότητα παροχής υπηρεσιών των ωφελούμενων, των φροντι-
στών και των οικογενειών τους. Όπως επισημαίνεται, δεν κα-
ταργούνται τα Ψυχιατρικά Νοσοκομεία, το νομοσχέδιο δεν
φέρνει απολύσεις, ενώ ούτε πρόκειται να μπουν λουκέτα σε
φορείς αντιμετώπισης εξαρτήσεων οι οποίοι, σύμφωνα με την
κυβέρνηση, συνεχίζουν κανονικά τη λειτουργία τους χωρίς να
κλείσει καμία δομή και καμία υπηρεσία.

Ο στόχος του νομοσχεδίου 
Στόχος, όπως τόνισε ο υφυπουργός Υγείας Δημήτρης Βαρ-

τζόπουλος, είναι ο ενιαίος τρόπος οργάνωσης των υπηρεσιών
πρόληψης και αντιμετώπισης των εξαρτήσεων για την αποφυ-
γή του κατακερματισμού και τη διασφάλιση της πρόσβασης
των εξαρτημένων ατόμων σε όλες τις επιλογές θεραπείας σε
κάθε περιοχή της χώρας. Όλες δε ανεξαιρέτως οι δομές, οι
υπηρεσίες και τα προγράμματα του ΚΕΘΕΑ, καθώς και των
λοιπών φορέων που εντάσσονται στον ΕΟΠΑΕ, θα συνεχίζουν
να λειτουργούν ως έχουν μέχρι σήμερα, θα διασυνδέονται
όμως προς όφελος του εξαρτημένου ατόμου. Παράλληλα,
προβλέπεται η δημιουργία περαιτέρω δομών και υπηρεσιών
προκειμένου να καλυφθούν τα ενδεχόμενα κενά που θα υπάρ-
ξουν, ενώ προβλέπεται και η δημιουργία Κέντρων Σωματικής
Αποτοξίνωσης σε νοσοκομεία της χώρας. 

Βαρτζόπουλος: «Ισχυροποιούνται δομές 
και υπηρεσίες απεξάρτησης»

Σύμφωνα με τον υφυπουργό Υγείας Δ. Βαρτζόπουλο, το νο-
μοσχέδιο έρχεται να ισχυροποιήσει δομές και υπηρεσίες απε-
ξάρτησης που παρέχονται σήμερα στους πολίτες, διασφαλί-
ζοντας την πιο εύκολη και πιο άμεση πρόσβαση σε αυτές, τον
πλουραλισμό των διαθέσιμων υπηρεσιών καθώς και την ευκο-

λότερη πλοήγηση στο σύστημα, ενώ οι εργαζόμενοι των επιμέ-
ρους φορέων μεταφέρονται αυτοδικαίως στον ΕΟΠΑΕ, χωρίς
να θίγεται κάποιο δικαίωμά τους. 

Γεωργιάδης: «Δεν πρόκειται να γίνει επίταξη» 
Ξεκάθαρος ότι καμία επίταξη δεν πρόκειται να γίνει στους

γιατρούς που έβαλαν ήδη πλάτη στην απόφαση να συνδρά-
μουν με εφημερίες στο ΕΣΥ εμφανίστηκε ο Α. Γεωργιάδης, κα-
θώς στο νομοσχέδιο περιλαμβάνεται και το επίμαχο άρθρο για
τις ποινές στους ιδιώτες γιατρούς που δεν θα συμμετέχουν
στις εφημερίες του ΕΣΥ. Πάντως, όπως είπε ο υπουργός Υγεί-
ας, ήδη 5 γιατροί δήλωσαν πως θα πάνε στα νοσοκομεία και
πως δεν θα χρειαστεί να το εφαρμόσουμε το άρθρο εφόσον
πάει καλά η συνεργασία μας.

Τι είπαν οι πολιτικοί αρχηγοί 
«Αντιμεταρρύθμιση» που θα πλήξει την πλειονότητα της κοι-

νωνίας και ιδιαίτερα τις ευάλωτες κοινωνικές ομάδες όπως οι
ψυχικά πάσχοντες χαρακτήρισε το νομοσχέδιο για την ψυχια-
τρική μεταρρύθμιση ο πρόεδρος της ΚΟ του ΣΥΡΙΖΑ, Σωκράτης
Φάμελλος. Μιλώντας στην Ολομέλεια της Βουλής, κατηγόρησε
την κυβέρνηση ότι προχωρά στην πλήρη διάλυση των υπηρε-
σιών ψυχικής υγείας και στην πλήρη ιδιωτικοποίηση και εμπο-
ρευματοποίηση του Εθνικού Συστήματος Υγείας.  Σύμφωνα με
τον κ Φάμελλο, το νομοσχέδιο είναι αντιεπιστημονικό και επι-
κίνδυν,ο επιλέγοντας να πριμοδοτήσει τις ιδιωτικές ψυχιατρι-

κές κλινικές, στις οποίες θα καταλήξουν οι ψυχικά πάσχοντες. 
«Το παρόν νομοσχέδιο ανοίγει τον δρόμο για την εμπο-

ρευματοποίηση της ψυχικής υγείας, πρόκειται για ένα ψευ-
δεπίγραφο μεταρρυθμιστικό οίστρο» τόνισε ο Νίκος Αν-
δρουλάκης. Κατηγόρησε την κυβέρνηση ότι ξηλώνει ένα
προς ένα τα κοινωνικά δικαιώματα με σκοπό την ιδιωτικο-
ποίηση των δημοσίων αγαθών όπως η υγεία. Μιλώντας για
το άρθρο που αφορά τους ιδιώτες γιατρούς, ο πρόεδρος του
ΠΑΣΟΚ υποστήριξε πως η στέρηση του δικαιώματος συντα-
γογράφησης πλήττει τους πολίτες, όχι τους γιατρούς, καθώς
με το να εκβιάζει η κυβέρνηση τους γιατρούς την «πληρώ-
νουν» τελικά οι ασθενείς.

Tαφόπλακα στις δημόσιες υπηρεσίες υγείας, ψυχιατρικής
και απεξάρτησης χαρακτήρισε το νομοσχέδιο για την ψυχια-
τρική μεταρρύθμιση ο γγ του ΚΚΕ Δημήτρης Κουτσούμπας,
κατηγορώντας την κυβέρνηση ότι την ώρα που οι δημόσιες δο-
μές υγείας πεθαίνουν παραδίδει τις υπηρεσίες σε ιδιώτες που
βγάζουν «άνομα» και ανήθικα κέρδη από τον ψυχικό πόνο των
ανθρώπων. Όπως είπε ο κ. Κουτσούμπας, με το κατάπτυστο
σχέδιο της κυβέρνησης αλλάζει και ο χάρτης στο πεδίο της
πρόληψης και εξαρτήσεων στη χώρα μας.

ΣΥΡΙΖΑ, ΠΑΣΟΚ και Νέα Αριστερά υπέβαλαν και ενστάσεις
αντισυνταγματικότητας κατά του άρθρου 65, ζητώντας να απο-
συρθεί το επίμαχο άρθρο.  

Την ίδια ώρα ψήφισμα εκ μέρους του Πανελληνίου Ιατρικού
Συλλόγου κατέθεσε στον γραμματέα της Κοινοβουλευτικής
Ομάδας της ΝΔ Σταύρο Καλαφάτη ο Αθανάσιος Εξαδάκτυλος,
με τον σύλλογο να έχει ταχθεί από την πρώτη στιγμή κατά του
άρθρου με τις ποινές στους ιδιώτες γιατρούς. Μάλιστα, εκπρό-
σωποι του ιατρικού κόσμου και συνδικαλιστικοί φορείς των ια-
τρών παρακολούθησαν τη συζήτηση του νομοσχεδίου στην
Ολομέλεια από τα θεωρεία.
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Το νομοσχέδιο ξεκίνησε με νόμο το 1999 
και έκτοτε παρέμενε σε εκκρεμότητα



Τ
ι κι αν του απαντάει ασταμάτητα η κυβέρ-
νηση. Τι κι αν ο υπουργός Εξωτερικών,
Γιώργος Γεραπετρίτης, τοποθετείται σχε-

δόν καθημερινά επί των εθνικών θεμάτων, πα-
ρέχοντας την πιο πλήρη ενημέρωση μεταπολι-
τευτικά σε ερωτήσεις της αντιπολίτευσης. Τι κι
αν ο κυβερνητικός εκπρόσωπος Παύλος Μαρι-
νάκης δεν αφήνει να πέσει το παραμικρό… κάτω

επί των ελληνοτουρκικών ζη-
τημάτων. Τι κι αν ξεκαθαρίζεται
σε όλους τους τόνους και με
όλους τους τρόπους πως η Ελ-
λάδα, από το 2019 και μετά, δεν
κάνει ούτε βήμα πίσω στα κυ-
ριαρχικά της δικαιώματα. Ο
πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ, Στέφα-
νος Κασσελάκης, συνεχίζει

το… βιολί του! 
Από τα όσα προκύπτουν εξαιτίας της εμμονής

του ή δεν τον ενημερώνουν σωστά οι συνεργά-
τες του ή ακολουθεί επικίνδυνη στάση σε εθνικό
επίπεδο, η οποία καταντάει επιζήμια για τη χώ-
ρα. Τελευταία αφορμή για το νέο… παραλήρημα
του αρχηγού του κόμματος ήταν το περιστατικό
στην Κάσσο. 

Χθες ο υπουργός Εξωτερικών απάντησε ξε-
κάθαρα στη Βουλή για το ιταλικό ερευνητικό
ανοιχτά του νησιού, όμως ο αρχηγός της αξιω-
ματικής αντιπολίτευσης δεν… πείστηκε και λί-
γες ώρες αργότερα επανήλθε θέτοντας τα εξής
ερωτήματα στην κυβέρνηση, αναφέροντας πως
ο ελληνικός λαός δικαιούται μια ξεκάθαρη
απάντηση: 

• Είχε συζήτηση ο ΥΠΕΞ Γεραπετρίτης με τον
Τούρκο ομόλογό του για να δοθεί και από μεριάς
τους άδεια έρευνας στο ιταλικό πλοίο;

• Για ποιο λόγο η Τουρκία ευχαρίστησε την
Ελλάδα -και την Ιταλία- για τη συνεργασία;

• Ισχύει ότι δεν έχει ακυρωθεί η NAVTEX της
Τουρκίας, που ισχυρίζεται ότι η ΑΟΖ της Ελλά-
δας στη συγκεκριμένη περιοχή ανήκει στην αρ-
μοδιότητα της Τουρκίας;

Απάντηση Γεραπετρίτη 
Ο κ. Γεραπετρίτης νωρίτερα είχε απαντήσει

επί παντός από το βήμα του ελληνικού κοινο-
βουλίου, σημειώνοντας μεταξύ άλλων: «Δεν
υπήρξε καμία απολύτως υποχώρηση. Ουδέποτε
ζητήθηκε άδεια, ουδέποτε θα ήταν δυνατόν να
ζητηθεί άδεια, ουδέποτε υπήρξε καμία αναγνώ-
ριση κυριαρχικών δικαιωμάτων της Τουρκίας
στην περιοχή της Κάσου και ούτε θα ήταν ποτέ
αυτό δυνατόν. Συνεχίζουμε σύμφωνα με τον
προγραμματισμό μας την ενεργειακή διασφάλι-
ση και αυτονομία της χώρας». 

Επιπλέον, τόνισε πως δεν υπήρξε καμία απο-
λύτως υποχώρηση, επισημαίνοντας ακόμη ότι:
«Για το ζήτημα των ερευνών που έγιναν για την
πόντιση καλωδίου ηλεκτρικής διασύνδεσης
Κρήτης-Κύπρου, ένα έργο το οποίο απολάβει
της εμπιστοσύνης της ΕΕ και χρηματοδοτείται εν
μέρει από αυτήν, θα ήθελα για μια ακόμα φορά
να αποσαφηνίσω, διότι δυστυχώς αυτήν τη στιγ-

μή υπάρχει σαφέστατη παραπληροφόρηση. Το
ζήτημα είναι απλό. Υπήρξε ένας προγραμματι-
σμός του ιταλικού πλοίου στο πλαίσιο των ερευ-
νών που διεξάγονται όχι μόνο εντός χωρικών
υδάτων αλλά και στην ελληνική Αποκλειστική
Οικονομική Ζώνη. Το πρόγραμμα έρευνας ολο-
κληρώθηκε απολύτως, δεν υπήρξε καμία απο-
λύτως υποχώρηση». 

Ουδέποτε ζητήθηκε άδεια 
Ανέφερε επίσης πως «το ιταλικό πλοίο διεξή-

γαγε την έρευνά του και μάλιστα για πολύ περισ-
σότερες ώρες σε σχέση με τον αρχικό προγραμ-
ματισμό, σε θάλασσα Αποκλειστικής Οικονομι-
κής Ζώνης της Ελλάδος. Ουδέποτε ζητήθηκε
άδεια, ουδέποτε θα ήταν δυνατόν να ζητηθεί
άδεια, ουδέποτε υπήρξε καμία αναγνώριση κυ-
ριαρχικών δικαιωμάτων της Τουρκίας στην εκεί
περιοχή και ούτε θα ήταν ποτέ αυτό δυνατόν. Συ-
νεχίζουμε σύμφωνα με τον προγραμματισμό
μας την ενεργειακή διασφάλιση και αυτονομία
της χώρας. Συνεπώς, δεν χρειάζεται να ανησυ-
χείτε. Το γεγονός ότι έχει επιλέξει η ελληνική
κυβέρνηση να διατηρεί διαύλους επικοινωνίας,
έτσι ώστε να μην παράγονται οι εντάσεις του πα-
ρελθόντος και σε μία εξαιρετικά δύσκολη, σύν-
θετη εποχή για την παγκόσμια ασφάλεια η Ελλά-
δα να διατρέξει κινδύνους πολέμου, αυτό δεν
σημαίνει ότι υπάρχει η οποιαδήποτε παραχώρη-
ση και ούτε θα υπάρξει ποτέ». 

Μαρινάκης: «Η προχειρότητα 
της αντιπολίτευσης» 

Τα πυρά του στον πρόεδρο του ΣΥΡΙΖΑ έστρε-
ψε και ο κυβερνητικός εκπρόσωπος Παύλος
Μαρινάκης, ο οποίος ερωτηθείς κατά τη διάρ-
κεια της ενημέρωσης των πολιτικών συντακτών
υπογράμμισε ότι: «Το γεγονός ότι έχει απαντή-
σει με σαφήνεια ο υπουργός και επιμένει ο κ.
Κασσελάκης είτε μπορούμε να το αποδώσουμε
σε ελλιπή ενημέρωση και προχειρότητα της
αξιωματικής αντιπολίτευσης που έχει φανεί και
σε άλλα ζητήματα είτε είναι κάτι το οποίο είναι
πολύ επικίνδυνο».

Στη συνέχεια αφού παρέθεσε μέρος από την
απάντηση του κ. Γεραπετρίτη, ο κυβερνητικός
εκπρόσωπος τόνισε πως «η αναπαραγωγή αυ-
τής της προπαγάνδας και αυτής της παραπληρο-
φόρησης δεν είναι αντιπολίτευση στην κυβέρ-
νηση και τη ΝΔ, είναι επιζήμια για τη χώρα».
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Κ Α Σ Σ Ε Λ Α Κ Η Σ  

του Μίλτου 
Σακελλάρη

sakellarismiltos@yahoo.com

Εμμονικός 
και ανενημέρωτος 

για τα εθνικά 
θέματα 

Ενώ ο υπουργός Εξωτερικών
απάντησε ξεκάθαρα 
στη Βουλή, ο αρχηγός 
της αξιωματικής αντιπολίτευσης
δεν… πείστηκε ή δεν 
κατάλαβε και λίγες ώρες
αργότερα ζήτησε… 
πιο ξεκάθαρη απάντηση 



Ε
ίναι η πρώτη φορά που υψηλόβαθ-
μος Τούρκος αξιωματούχος, έστω
και αν είναι της αντιπολίτευσης, «μη-

δενίζει» το θεώρημα της «γαλάζιας πατρί-
δας» που αποτελεί ιερό κείμενο για τον Ταγίπ
Ερντογάν. Ο βουλευτής του Ρεπουμπλικανι-
κού Λαϊκού Κόμματος της αξιωματικής αντι-
πολίτευσης και έμπειρος διπλωμάτης Ναμίκ
Ταν, αφού έχει διατελέσει πρέσβης στην
Ουάσιγκτον, κατά την ομιλία του στην Ολομέ-
λεια της τουρκικής Εθνοσυνέλευσης δήλω-
σε ότι «όσο το ΑΚΡ ισχυροποιούσε τη θέση
του, έτεινε να μπλέκει τον τυχοδιωκτισμό με

την εξωτερική πολιτική. Σε κάθε περίπτωση
προτίμησε να ασκεί εξωτερική πολιτική με
φωνές και κραυγές. Και δεν σταμάτησε εκεί.
Ενίοτε ονειρεύτηκε την αναβίωση της Οθω-
μανικής Αυτοκρατορίας. Δεν αρκέστηκε με
τις διασυνοριακές επιχειρήσεις, αναζήτησε
υπερπόντιες περιπέτειες. Μόλις δυσκόλε-
ψαν οι συνθήκες, δηλαδή όταν η χρεοκοπία
της οικονομίας χτύπησε την πόρτα μας, ευ-
τυχώς γύρισε αρκετά γρήγορα την πλάτη του
στο παραμύθι της "γαλάζιας πατρίδας" στο
οποίο επέμεινε για ένα διάστημα». 
Νοοτροπία κερδοσκόπου 

Αναφερόμενος, δε,  στην αποστολή
στρατιωτικών δυνάμεων στο Κέρας της
Αφρικής, είπε : «Εδώ βρισκόμαστε σήμε-
ρα μπροστά σε μια πρόταση για τη Σομα-
λία που αγνοεί όλη αυτή την ιστορική
και σύγχρονη συσσωρευμένη γνώση
και εμπειρία. Όπως συνέβη πολλές
φορές, προσπαθούμε να "βάλουμε
γκολ" με μια νοοτροπία κερδοσκό-
που». Όπως ήταν φυσικό η ομιλία
του προκάλεσε αντιδράσεις. Ο εκ-
πρόσωπος του ΑΚΡ Ομέρ Τσελίκ χα-
ρακτήρισε τη δήλωση του Ναμίκ Ταν
«απαράδεκτη, ανεύθυνη και ανάρμοστη».
Στην ανάρτησή του στην πλατφόρμα Χ ο
εκπρόσωπος του κυβερνώντος κόμματος
ανέφερε: «Πρόκειται για μια προσέγγιση
χωρίς πολιτική πυξίδα, που υποστηρίζει
τις λεγόμενες θέσεις της Ελλάδας κατά
της εθνικής πολιτικής της Τουρκίας. Φαί-
νεται ότι ο επιτελικός του CHP στην εξω-
τερική πολιτική, ο οποίος αποκαλούσε τη
γαλάζια πατρίδα "επεκτατική πολιτική",
έχει αντικατασταθεί από έναν άλλον που
αποκαλεί τη γαλάζια πατρίδα "παραμύθι".
Αποτελεί πολιτική διολίσθηση και ανευ-
θυνότητα για ορισμένους βουλευτές του
CHP, οι οποίοι μιλούν με αυτή την προ-
σέγγιση εναντίον της εθνικής μας πολιτι-
κής, να υιοθετούν επανειλημμένα με αυ-
τόν τον τρόπο τις λεγόμενες θέσεις που
χρησιμοποιούνται από άλλα κράτη εναν-
τίον της Τουρκίας». 

Πολιτικό παραμύθι 
Συνεχίζοντας ο Ομέρ Τσελίκ υποστήρι-

ξε ότι «η γαλάζια πατρίδα» αποτελεί ανα-

πόσπαστο μέρος της «μητέρας πατρί-
δας»: «Θα συνεχίσουμε να αγωνιζόμαστε
για την προστασία των εθνικών μας δι-
καιωμάτων και συμφερόντων στη ‘‘γαλά-

ζια πατρίδα’’. Υπό τη σκέπη της
Εθνοσυνέλευσής μας, τα λόγια
αυτών που υπερασπίζονται τις
αξιώσεις της Ελλάδας και άλλων
κρατών δεν ξεπερνούν το όριο
του "πολιτικού παραμυθιού". Θα

ήταν πιο υγιής τρόπος για όσους
λένε πολιτικά παραμύθια παρό-
μοια με τις διεκδικήσεις της Ελλά-

δας να βάλουν στην ατζέντα τους το συν-
τομότερο δυνατό τα δικαιώματα της
Τουρκίας στο Αιγαίο και στη Μεσόγειο».

Πυρά δέχθηκε για τη δήλωσή του ο Να-
μίκ Ταν και από το εσωτερικό τους κόμ-
ματός του. 

αντιπρόεδρος του CHP και απόστρατος
υποναύαρχος Γιανκί Μπαγτζίογλου με
ανάρτησή του έψεξε τον Ναμίκ Ταν χωρίς
να τον κατονομάζει, σημειώνοντας ότι «η
ιδέα της ‘‘γαλάζιας πατρίδας’’ αποτελεί
μια έκφραση που περιλαμβάνει τα δι-
καιώματα, τα συμφέροντα και τις έγνοιες
της Τουρκικής Δημοκρατίας στις θάλασ-
σες» και πως «η θεωρία αυτής της ιδέας
και η πραγματική εφαρμογή της στις θά-
λασσές μας ξεπερνούν κάθε πολιτικές
εκτιμήσεις και βασίζονται στον κόπο πολ-
λών ετών». Ο αντιπρόεδρος του CHP υπο-
στηρίζει ακόμη ότι «η ιδέα της ‘‘γαλάζιας
πατρίδας’’ είναι η υλοποίηση του τουρκι-
κού εθνικού ιδεώδους για τις θάλασσες,
που πήρε σάρκα και οστά υπό την καθο-
δήγηση του Ατατούρκ».

ΤΡΙΤΗ 30 ΙΟΥΛΙΟΥ 2024

ΡOLITICAL ΔΙΠΛΩΜΑΤΙΑ18

Γράφει 
η Αλεξία 
Τασούλη

Παραμύθι είπε 
τη «γαλάζια πατρίδα»
Τούρκος βουλευτής 

Προκλήθηκε πολιτική τρικυμία - Για πρώτη φορά «μηδενίστηκε» 
το θεώρημα του Ταγίπ Ερντογάν



Τ
ον ρόλο του «προστάτη» των απαν-
ταχού μουσουλμάνων επιλέγει να
παίξει και πάλι ο Ταγίπ Ερντογάν,

σπεύδοντας να επιτεθεί εκ νέου κατά του
Ισραήλ με ακραίους χαρακτηρισμούς και
απειλές... εισβολής. Με το μέτρο και την

αυτοσυγκράτηση να απο-
τελούν άγνωστες λέξεις
για την ηγεσία της γειτονι-
κής χώρας, ο Τούρκος
πρόεδρος οδηγεί την κόν-
τρα με το Τελ Αβίβ στα
άκρα, διαμηνύοντας πως
δεν θα διστάσει να ξεκινή-
σει ακόμα και εμπόλεμη

σύρραξη. 
«Όπως μπήκαμε στο Ναγκόρνο Καραμ-

πάχ και στη Λιβύη, έτσι θα μπούμε και στο
Ισραήλ» ανέφερε κατά την ομιλία του σε
εκδήλωση του κόμματός του, με το κοινό
να τον αποθεώνει και να τον χειροκροτεί
όρθιο. Θυμίζουμε πως τόσο στο Καραμ-
πάχ όσο και στη Λιβύη υπάρχουν τουρκι-
κά στρατεύματα, τα οποία διαδραματί-
ζουν ρόλο στις εσωτερικές εξελίξεις των
δύο περιοχών.

Η άμεση απάντηση του Ισραήλ 
Τις προκλητικές δηλώσεις Ερντογάν

δεν θα μπορούσε να αφήσει αναπάντητες
το Ισραήλ. 

Ο υπουργός Εξωτερικών, Ίσραελ Κατς,
ανήρτησε στο Χ τη φωτογραφία του Τούρ-
κου προέδρου αλλά και του Iρακινού
πρώην προέδρου του Ιράκ Σαντάμ Χου-
σεΐν, λέγοντας: «Ο Ερντογάν ακολουθεί τα
βήματα του Σαντάμ Χουσεΐν και απειλεί
να επιτεθεί στο Ισραήλ. Απλά αφήστε τον
να θυμηθεί τι συνέβη εκεί και πώς τελεί-
ωσε».

Ακολούθησε λίγα λεπτά αργότερα
ανάρτηση του τουρκικού υπουργείου
Εξωτερικών στην πλατφόρμα Χ, χαρακτη-
ρίζοντας Χίτλερ τον Νετανιάχου και κάνο-
ντας λόγο για γενοκτονία του Ισραήλ στην
Παλαιστίνη, όπως οι ναζί. «Όπως τελεί-
ωσε ο γενοκτόνος Χίτλερ, έτσι θα τελει-
ώσει και ο γενοκτόνος Νετανιάχου. Όπως
οι γενοκτόνοι ναζί λογοδότησαν, θα λογο-
δοτήσουν και αυτοί που προσπάθησαν να
καταστρέψουν τους Παλαιστίνιους. Η αν-
θρωπότητα θα σταθεί στο πλευρό των Πα-
λαιστινίων. Δεν θα καταστρέψετε τους
Παλαιστίνιους» αναφέρει η ανάρτηση του
τουρκικού ΥΠΕΞ.

Η στόχευση Ερντογάν
Δεν είναι η πρώτη φορά που ο Τούρκος

πρόεδρος στοχοποιεί το Ισραήλ. Όμως
τώρα απείλησε ευθέως με εμπόλεμη
σύρραξη και εισβολή, με την εμπρηστική
ρητορική του να έχει ωστόσο σαφή εξή-
γηση. 

Η ανοικτή υποστήριξή του προς την
τρομοκρατική Χαμάς, που όλοι στο δυτικό
στρατόπεδο θεωρούν παράλογη, δεν
οφείλεται μόνο στον τρόπο με τον οποίο
έχει αποφασίσει να ασκεί πολιτική, εκμε-
ταλλευόμενος τη γεωπολιτική θέση της
Τουρκίας, αλλά κυρίως γιατί δεν απευθύ-
νεται σε δυτικό κοινό, αλλά στον ισλαμικό
κόσμο εντός και εκτός Τουρκίας. Καθότι ο
«σουλτάνος» δεν έκρυψε ποτέ τη φιλοδο-
ξία του να καταστεί ο «πατερούλης» των
απανταχού μουσουλμάνων, εκμεταλ-
λευόμενος τον πόλεμο του Ισραήλ εναν-
τίον της Χαμάς στη Γάζα.

Το πόσο εύηχα ακούγονται αυτά στον
μουσουλμανικό κόσμο, αλλά και στο
εσωτερικό της Τουρκίας, διαφαίνεται μέ-
σα από την «υποδοχή» που έτυχαν από
τον τουρκικό Τύπο και κυρίως τον φιλο-

κυβερνητικό, που τα παρουσίασε σαν ένα
σκληρό μήνυμα Ερντογάν στο Ισραήλ και
την πάντα μισητή για τους Τούρκους, Δύ-
ση. 

Με τον ανοικτό «πόλεμο» που έχει κη-
ρύξει κατά του Ισραήλ, ο Ερντογάν δεί-
χνει αποφασισμένος να οδηγήσει κατα-
στάσεις στα άκρα. Θολωμένος από τον
πόθο του να γίνει παγκόσμιος ηγέτης των
μουσουλμάνων, ρισκάρει μια ολική ρήξη
με τη Δύση και μια ακραία κλιμάκωση με
το Τελ Αβίβ. Γνωρίζει ωστόσο καλά πως
το Ισραήλ δεν αστειεύεται. Διαθέτει έναν
εκ των καλύτερων στρατών σε όλο τον κό-
σμο με πρωτοποριακή τεχνολογία, ενώ η
στήριξη της Δύσης είναι αδιαπραγμάτευ-
τη για ένα κράτος που περιτριγυρίζεται
από αραβικά και εχθρικά προς τη Δύση
κράτη.

Αυτό το υποκριτικό παραλήρημα του
Τούρκου προέδρου -που έρχεται σαν συ-
νέχεια της διαφοροποίησής του και των...
ίσων αποστάσεων που κράτησε στον πό-
λεμο της Ρωσίας στην Ουκρανία- προ-
βληματίζει σοβαρά τους δυτικούς εταί-
ρους που δεν μπορούν πλέον να εμπι-
στεύονται τον Ερντογάν και να συνεχί-
σουν να τον εξοπλίζουν. 

Αν συνεχιστεί αυτός ο παραλογισμός,
θα πρέπει κάποια στιγμή να ληφθούν
δραστικά μέτρα που θα πονέσουν την Άγ-
κυρα. Με δεδομένο λοιπόν ότι η Τουρκία
δεν καταλαβαίνει από συζητήσεις και δι-
πλωματία, παρά μόνο από πράξεις, θα
πρέπει οι δυτικοί να διαμορφώσουν μια
ξεκάθαρη στρατηγική απέναντι σε έναν
εταίρο που επιμένει να κινείται απέναντι
από τα συμφέροντα της συμμαχίας, θέ-
τοντάς τα σε κίνδυνο. 

Όσο σημαντικός κι αν είναι, θα πρέπει
να καταλάβει ότι δεν μπορεί να είναι «και
με τον αστυφύλαξ και με τον χωροφύ-
λαξ».
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Γράφει 
o Bασίλης 

Σκουλαράκος
skoularb@gmail.com

«Ερντογάν, θυμήσου το τέλος του Σαντάμ», διαμηνύει 
το Τελ Αβίβ μετά τις απειλές του Τούρκου προέδρου

Ερντογάν όπως... Σαντάμ - 
Γιατί ο Τούρκος πρόεδρος 

απειλεί με εισβολή στο Ισραήλ 
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Τ
ο πολιτικό σκηνικό στις ΗΠΑ άλλαξε άρδην μετά τη
γενναία και ιστορική απόφαση του προέδρου
Μπάιντεν να αποσυρθεί από την κούρσα των εκλο-

γών. Καταλύτης των εξελίξεων υπήρξε το τραγι-
κό συμβάν της απόπειρας δολοφονίας του Ντό-
ναλντ Τραμπ. Αν και η απόφαση του Μπάιντεν να
μη διεκδικήσει νέα προεδρική θητεία προστα-
τεύει την υστεροφημία και το κύρος του ίδιου,
ενδεχομένως ήρθε με κάποια καθυστέρηση,
την ώρα που τόσο οι ΗΠΑ όσο και ο κόσμος δο-
κιμάζονται από μεγάλες προκλήσεις. Η πρώτη
μεγάλη εγχώρια πρόκληση μοιάζει δυσεπίλυτη:
η αμερικανική κοινωνία παραμένει βαθιά διχα-
σμένη και πολωμένη, με τον αντισυστημισμό να
κερδίζει έδαφος. Ακόμα και οι κρίσεις στη Γάζα
και την Ουκρανία εργαλειοποιούνται και βαθαί-
νουν το κοινωνικό ρήγμα.

Στο στρατόπεδο των Δημοκρατικών δίνει αέ-
ρα η υποψηφιότητα της νυν αντιπροέδρου Χά-
ρις. Για την ώρα φαίνεται ότι όλοι συστρατεύον-
ται δίπλα της. Το αντίθετο θα προκαλούσε εσω-
στρέφεια στους Δημοκρατικούς, σε μία στιγμή
στην οποία αναζητούν νέο βηματισμό στο μικρό
χρονικό διάστημα που απομένει μέχρι τις κάλπες του Νο-
εμβρίου. Η υποψηφιότητα της Χάρις συγκεντρώνει αρκετά

θετικά στοιχεία. Αρχικά εμπεριέχει υψηλό συμβολισμό,
ως η πρώτη γυναίκα μιγάδα που διεκδικεί το αξίωμα του
προέδρου. Κι αυτό θα βοηθήσει τους Δημοκρατικούς να

ανοίξουν προεκλογικά τη βεντάλια του πολιτικού
τους λόγου. Επίσης, η Χάρις φαίνεται ότι συγκεν-
τρώνει εύκολα προεκλογικές δωρεές, ενώ παράλ-
ληλα διαθέτει κυβερνητική εμπειρία. Βέβαια, δεν
είναι όλα ρόδινα. Ως αντιπρόεδρος των ΗΠΑ έχει
δεχθεί σκληρή κριτική, άλλοτε για τους χειρισμούς
της σε μια σειρά από θέματα και άλλοτε επειδή
υπήρξε πολιτικά «αόρατη». Επίσης, στο παρελθόν
έχει κατηγορηθεί για κακή οργάνωση και λειτουρ-
γία του γραφείου της, ενώ πολλοί υπενθυμίζουν την
εσωκομματική της ήττα, όταν στο παρελθόν διεκδί-
κησε χωρίς επιτυχία το προεδρικό χρίσμα για τους
Δημοκρατικούς. 

Πάντως και τα δύο κόμματα έχουν μπροστά τους
δουλειά και θα χρειαστεί να επαναχαράξουν τη
στρατηγική τους. Η Χάρις, αν όλα πάνε καλά, θα
πρέπει να συνεννοηθεί με την αριστερή πτέρυγα
του κόμματός της, η οποία πιέζει για μια κοινωνική
ατζέντα υψηλού κόστους. Ρόλο σε αυτό θα παίξει η
επιλογή υποψήφιου αντιπροέδρου: το πρόσωπο

που θα επιλεγεί θα προέρχεται από την παραδοσιακή κομ-
ματική βάση των Δημοκρατικών ή από το αριστερό μπλοκ;

Ταυτόχρονα, θα χρειαστεί πολιτικό αφήγημα που θα στο-
χεύει στους μετριοπαθείς Αμερικανούς ψηφοφόρους, οι
οποίοι «φοβούνται» την πιθανή επάνοδο του Τραμπ στο
Λευκό Οίκο. Αλλά και ο ίδιος ο Τραμπ θα χρειαστεί να αλ-
λάξει ρητορική, αφού τόσο καιρό είχε βασίσει τη στρατηγι-
κή του σε προσωπικές αναφορές για την κατάσταση της
υγείας και την ηλικία του Μπάιντεν. Τώρα η αντίπαλός του
είναι νεότερη, γεγονός που υποχρεώνει την αναζήτησή νέ-
ας τακτικής. 

Οι Αμερικανοί πολίτες σήμερα περισσότερο βλέπουν
παρά ακούν. Και η Χάρις θα χρειαστεί να καταβάλει προ-
σπάθεια για να υπερκεράσει την ιστορική εικόνα του
Τραμπ με αίματα στο πρόσωπο και υψωμένη τη γροθιά, με-
τά την απόπειρα δολοφονίας του. Πάντως, ανεξάρτητα από
το αποτέλεσμα των αμερικανικών εκλογών, οι σχέσεις Ελ-
λάδας-ΗΠΑ θα παραμείνουν στενές. Κι αυτό διότι εδρά-
ζονται σε κοινές αρχές, αξίες και γεωπολιτικά συμφέρον-
τα. Η κυβέρνηση του Κυριάκου Μητσοτάκη έχει καταστή-
σει τη χώρα πόλο σταθερότητας και πάροχο ασφαλείας στη
γειτονιά, κάτι που αναγνωρίζεται από όλες τις πολιτικές
πτέρυγες στην Αμερική. Δεν ανατρέπονται εύκολα όλα όσα
χτίστηκαν τα τελευταία 5 χρόνια με την Ουάσιγκτον, με τη
στήριξη Δημοκρατικών και Ρεπουμπλικάνων. Άλλωστε και
στο Κογκρέσο οι ελληνικές θέσεις χαίρουν διακομματικής
στήριξης.

Οι ΗΠΑ στον δρόμο προς τις εκλογές

του
Τάσου 

Χατζηβασιλείου 

Βουλευτής
Σερρών,

γραμματέας
Διεθνών Σχέσεων

και ΕΕ της ΝΔ,
επίκουρος
καθηγητής 
στο HAU

H
τανε ομολογουμένως μια τελετή με αρκετά
σημεία αμφισβητούμενης αισθητικής η τε-
λετή έναρξης των Ολυμπιακών Αγώνων του

2024, την οποία παρακολουθήσαμε να διεξάγεται στο
Παρίσι με επίκεντρο τα νερά του Σηκουάνα. 

Αυτό κάνει ακόμη πιο επίμονη τη νοσταλγική, νοη-
τική ανάγκη αναδρομικής αντιπαραβολής της με την
τελετή έναρξης των δικών μας Ολυμπιακών Αγώνων
του 2004 στην Αθήνα. 

Εκείνη ήταν ομολογουμένως μια ξεχωριστή εναρ-
κτήρια τελετή. 

Από την εποχή της μυθολογίας, που ένωσε ένστι-
κτα και λογική πλάθοντας τον Κένταυρο, στην απαρχή
της τέχνης και στο κυκλαδίτικο ειδώλιο, που η καλλι-
τεχνική δημιουργικότητα του 20ού αιώνα έπρεπε να
διαγράψει κύκλους χιλιετηρίδων για να (ξανα)ανακα-
λύψει τη μεταμοντέρνα ελλειπτική αφαιρετικότητα
της μορφής του. Τα λέιζερ προβάλλουν πάνω του
απεικονίσεις της επιστημονικής προόδου και το ει-
δώλιο γίνεται το κοσμοείδωλο του σύγχρονου πολιτι-
σμού μας, λίγο πριν αναλυθεί σε μαρμάρινα κομμά-
τια, αποκαλύπτοντας έναν Κούρο και στη συνέχεια
ένα κλασικό άγαλμα, το πέρασμα από την αρχαϊκή
ακαμψία στη δημιουργική πλαστικότητα του «χρυσού
αιώνα». 

Ο θεός Έρωτας υπερίπταται πάνω από τα νερά της
γαλάζιας λίμνης στο κέντρο του γηπέδου, η οποία
αναπαριστά το Αιγαίο. Ένα νεαρό ζευγάρι ερωτοτρο-

πεί ανάμεσα στα μαρμάρινα κομμάτια που έχουνε
πάρει τις θέσεις των νησιών. Πολύχρωμες μινωικές
μορφές, αρχέτυπα βγαλμένα απ’ τα βιβλία της ιστο-
ρίας του δημοτικού στα πολύ παλιά χρόνια, ο πρίγκι-
πας με τα κρίνα και η θεά με τα φίδια, η αγγειοπλαστι-
κή γεωμετρία του μυκηναϊκού πολιτισμού στα παλιά
χρόνια, η μαρμάρινη, λευκή αυστηρότητα των Κού-
ρων κι ανάμεσά τους το άλικο τρέξιμο μιας ζωντανής
κόρης, οι μεγάλοι τραγικοί, ο Παρθενώνας και τα ελ-
γίνεια, η μακεδονικές σάρισες. Ύστερα, παρμένες
από γυμνασιακά εξώφυλλα, βυζαντινές μορφές που
παρελαύνουν σαν ζωντανά ψηφιδωτά. Στα νεότερα
χρόνια και οι αγωνιστές του ’21, βγαλμένοι θαρρείς
από αγιογραφίες του Κόντογλου, ο Καραγκιόζης, αι-
ώνιος πρωταγωνιστής του ελληνικού θεάματος και το
ρεμπέτικο πάλκο, με ένα άρωμα σμυρναίικου παρα-
πόνου, αναφορά στον Τσαρούχη, δάσκαλο του τελε-
τάρχη.

Ένας φωτεινός κομήτης, ένα φλεγόμενο αστέρι -
μάλλον από το Άλφα του Κενταύρου- πέφτει στη λί-
μνη του Ολυμπιακού Σταδίου. Αυγουστιάτικο πεφτα-
στέρι, ευχή ο λαός του «παντός μέτρου αρίστου» να
διοργανώσει την Ολυμπιάδα του μέτρου και του απέ-
ριττου κάλλους. Η φωτιά και το νερό, η σύζευξη των
εναντιομερών της ύπαρξης. Έτσι ξεκίνησαν όλα πριν
από εκατομμύρια χρόνια, σε μια λίμνη του πλανήτη
που αργότερα θα ονομαζόταν γη, σε μια στιγμή εκε-
χειρίας των αντιθέσεων συμφιλιώθηκαν οι ενάντιες

προϋποθέσεις για να γεννηθεί η ζωή. Έτσι ξεκίνησαν
όλα και στην τελετή έναρξης της Ολυμπιάδας του
2004. Με το καθαρτήριο πυρ που χαλυβδώνει τα
αθλητικά ιδεώδη, με το ύδωρ των εξαγνισμών, που
ξεπλένει τη ναδρολόνη απ’ τα κατεστραμμένα νεφρά
και απ’ τα κιρρωτικά συκώτια των αθλητών. Οι Έλλη-
νες είμαστε λαός θαλασσινός, η πνοή του Αιόλου στα
πανιά μας ήτανε πάντα το μοναδικό «ντοπάρισμα»
που χρειαζόμαστε για να ξεθαρρέψουμε στο πέλα-
γος. Γι’ αυτό τελευταίος λαμπαδηδρόμος μας ήταν ο
ιστιοπλόος Κακλαμανάκης. Αυτός άναψε τον -σε
σχήμα υπερμεγέθους δάδας- βωμό. Η τεράστια δάδα
σκύβει πάνω από τον Έλληνα πρωταθλητή για να δε-
χτεί τη φωτιά του. Σαν ένας γιγαντόσωμος Προμηθέ-
ας που σκύβει πάνω από το γένος των ανθρώπων όχι
για να τους διδάξει τη φωτιά, αλλά για να διδαχτεί από
αυτούς, να διδαχτεί την ιερή φωτιά που κρυφοκαίει
μέσα σ’ αυτό το γένος των μικρών «θεών». Κοιτάζον-
τας από μακριά το κατάφωτο Ολυμπιακό Στάδιο, φαι-
νόταν σαν κάποιος καλόβουλος αρχαίος τιτάνας, κά-
ποιος γιγάντιος ολύμπιος θεός να έχει αποθέσει τον
τεράστιο δαυλό του ανάμεσα στα τόξα της (μετέπειτα
πολύπαθης) στέγης Καλατράβα, πλάι στη υδάτινη λί-
μνη που δέσποζε στο κέντρο του σταδίου, για να φω-
τίζει από ψηλά τους αγώνες των ανθρώπων, για να
στέλνει φωτεινό το μήνυμα πως «εκεί που άλλοι ψά-
χνουν αφορμές θανάτου, ψάξε εσύ να βρεις του βίου
σου τις μυστικές δροσοπηγές». 

Μια τελετή έναρξης διαφορετική από τις άλλες
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Ταξιδιωτικές εντυπώσεις νο 2. καλοκαίρι Ιούλιος 2024: 
• Πώς μπορεί να ορίσει ή να περιγράψει κάποιος έναν τόπο

χωρίς να διολισθήσει σε υπερβολές. Κι αυτό γιατί ελλοχεύει
πάντα ο κίνδυνος ή να εξιναδικεύσεις μια ανθρώπινη στιγμή,
ένα όμορφο τοπίο ή μία τοπική ιστορία που συνυφαίνουν την
ταυτότητα ενός τόπου...

• Σίγουρα το νησί ΦΟΥΡΝΟΙ δεν βρίσκεται στις προτάσεις για
μαγικές -κι άλλα ηχηρά παρόμοια- διακοπές, ούτε ως τόπος
προορισμού των ποικίλων περίεργων ανθρώπινων τύπων ή των
εκκεντρικών celebrities. Είναι και το όνομα που ξενίζει λίγο και
πιο πολύ εκείνο το ΚΟΡΣΕΩΝ που συνοδεύει το κύριο όνομα
ΦΟΥΡΝΟΙ...

ΚΟΡΣΕΩΝ; Τι είναι αυτό πάλι;
• Όρμοι, κολπίσκοι, φιόρδ, λιμανάκια, πολλές παραλίες για

κολύμπι, ορεινοί όγκοι, λόφοι και λοφίσκοι, θυμάρι άφθονο, μέ-
λι αρκετό και εύγευστο, άνθρωποι ήσυχοι, εργατικοί κι ευγενι-
κοί, συνθέτουν την ταυτότητα του νησιού σε γενικές γραμμές...

• Στον παραλιακό δρόμο του λιμανιού οι ταβερνιάρηδες δια-
λαλούν την πραμάτεια τους (νόστιμα ψαρικά εδέσματα)με ευγέ-
νεια και πειστικότητα. Και πώς να αντισταθείς σε τέτοιο γαστρο-
νομικό κάλεσμαόταν μπροστά σου ο αστακός ακόμη κινείται;

• Περιμετρικά του λιμανιού και σε επιλεγμένους λοφίσκους
δεσπόζουν μικρές εκκλησίες άλλοτε στο μπλε και άλλοτε στο
λευκό- και κάποιοι ανεμόμυλοι που δένουν όμορφα το χθες με
το σήμερα.

• Βαρκούλες και Ψαροκάικα που παλεύουν με το κύμα και
τους αέρηδες του Ικάριου Πελάγους, αλλά και τα μεγάλα πλοία
της γραμμής που αντιστέκονται στα στοιχεία της φύσης κι εξυ-
πηρετούν χιλιάδες επισκέπτες του νησιού.. 

• Έτσι γίνεται με τη φύση. Πολλές μάχες χάνει ο άνθρωπος
από τη φύση, αλλά κέρδισε και πολλές κι έτσι έκτισε την κυριαρ-
χία του που κάποιοι την είπαν Πολιτισμό. Αρκεί, όμως, να μην

κερδίσει και τον Πόλεμο, γιατί τότε κινδυνεύει με εξαφάνιση ο
ίδιος...

• Εν τω μεταξύ στο βάθος του πελάγους κάποια γλαροπούλια
με μία οίηση και μία εγωιστική αίσθηση της δύναμής τους επι-
βάλλουν το δικό τους δίκιο στα αδύναμα, αθώα, ανυποψίαστα
ψαράκια που απερίσκεπτα βγήκαν στον αφρό της θάλασσας και
έτσι γίνονται εύκολη τροφή. Δυστυχώς, έτσι γίνεται. Η φύση μάς
διδάσκει το δίκιο του ισχυρότερου... Το είπε κι από παλιά ο Θου-
κυδίδηςστον περίφημο διάλογο Αθηναίων και Μηλίων. 

• Το νησί μοιάζει γεωγραφικά με αστακό στο πέλαγος και δύ-
σκολα προσανατολίζεσαι. Χρειάζεται ειδικό GPSγια να καταλά-
βεις πούβρίσκεσαι, αν και οι δρόμοι για ένα τέτοιο νησί είναι ζη-
λευτοί.

• Μένω 4 βράδια και ομολογώ πως ακόμα δεν μπορώ να προ-
σανατολιστώ. Πού βρίσκεται η Σάμος, πού η Ικαρία και πού η
Θύμαινα λίγο δύσκολο να το καταλάβω. Αλλάζω παρα-
λία και νομίζω πως αλλάζει τόπο και φορά το ηλιοβα-
σίλεμα. Αυτό φυσικά δεν είναι για το νησί αρνητικό.
Δική μου αδυναμία είναι, δομικό ελάττωμα του εγκε-
φάλου μου. Δυστυχώς η φύση με προίκισε με παλιάς
τεχνολογίας εσωτερικό GPS. 

• Οι παραλίες του νησιού -πολλές και μικρές-προ-
σφέρουν ένα μοναδικό θέαμα και άκουσμα. Παντού
υπάρχουν δέντρα δίπλα στο κύμα (αλμυρίκια) που λει-
τουργούν ως χώρος μουσικός για την ορχήστρα των
τζιτζικιών. Η μουσική των τζιτζικιών σε συνδυασμό με
τον ήχο των παφλασμών του κύματος και τον κροταλι-
σμό ή κραυγή κάποιων πουλιών της θάλασσας δημι-
ουργούν μια σπάνια σε αισθητική μουσική συναυλία.
Κάπου κάπου αυτήν τη θεσπέσια μουσική τη διακό-
πτουν ή την εμπλουτίζουν ο ήχος κάποιας βαρκούλας
ή ο ήχος κάποιου νησιώτικου τραγουδιού από το παρακείμενο
beach bar.

• Στο νησί ευδοκιμεί το θυμάρι που πλημμυρίζει με άρωμα
τον επισκέπτη. Η διαδρομή από το λιμάνι στη Χρυσομηλιά είναι
μοναδική, με το θυμάρι να καλύπτει τον δρόμο δεξιά και αριστε-
ρά. Πολλοί επισκέπτες επιδίδονται στην κοπή του αρωματικού
αυτού φυτού.

Οι δύο δρόμοι
• Ξεχωριστή εντύπωση στον επισκέπτη προκαλούν οι δύο

δρόμοι. Ο πρώτος -κάθετος προς τον δρόμο του λιμανιού- πλα-
κόστρωτος και σκιερός από τα φύλλα των πολλών μουριών-έν-
θεν και ένθεν- καταλήγει στην κεντρική πλατεία με τα μεγάλα
και σκιερά πλατάνια.

• Ο δεύτερος, ο δρόμος με τις φραγκοσυκιές, πλακόστρωτος
και καθαρός, σε οδηγεί στο πανέμορφο Καμπί. Είναι μοναδικό
το θέαμα με τις ογκώδεις φραγκοσυκιές και ιδιαίτερα την εποχή
της ανθοφορίας τους με τα πανέμορφα κίτρινα λουλούδια. Έχω
την εντύπωση πως σε λίγες δεκαετίες οι φραγκοσυκιές θα πνί-
ξουν το νησί.

• Στη χλωρίδα των Φούρνων ξεχωριστή θέση κατέχουν και τα
Αχινοπόδια (αχινοπόδι) που στην ανθοφορία τους αποτελούν
ξεχωριστή τροφή για τα κατσίκια που είναι απλωμένα και εγκα-
ταλειμμένα (!) σε όλο το νησί. Δεν είναι τυχαίο που οι ταβερνιά-
ρηδες το πρώτο που προτείνουν στον πελάτη ως ξεχωριστό έδε-
σμα είναι το κατσικάκι με όλες τις παραλλαγές του και δεύτερη
πρόταση είναι το ψάρι. Περίεργο αλλά αληθινό...

Το παιδί με το χταπόδι
• Εκείνο, όμως, που ξεχώρισα στην τετραήμερη παραμονή

μου στο νησί ήταν δύο σκηνές-εικόνες με πρωταγωνιστές δύο

άγνωστους αλλά ξεχωριστούς και διαφορετικούς ανθρώπους.
• Η πρώτη στο Καμπί, ένας οικισμός όμορφος και αισθητικά

προσεγμένος. Εκεί διδάχτηκα από ένα εντεκάχρονο αγοράκι
(τον μικρό Γιαννάκη) την τέχνη της προετοιμασίας του χταποδι-
ού πριν από το μαγείρεμα. Με τέχνη και τεχνική, όπως μου είπε,
χτυπούσε ένα μικρό χταπόδι στον παρακείμενο βράχο μέχρι να
μαλακώσει. Μου εξήγησε πως το χταπόδι μαλακώνει με 40 χτυ-
πήματα. Λίγα μου φάνηκαν. Τι βαρβαρότητα κι αυτή. Πώς δεν
την απαγόρευσαν οι φιλοζωικές οργανώσεις και το κίνημα της
woke Cultureή του Cancel Culture; 

• Πάντα υπάρχει η σκέψη να καταργηθεί η φράση «χτυπιέται
σαν χταπόδι» ή «θα σε κάνω να χτυπιέσαι σαν χταπόδι».

Τα δίχτυα του ψαρά 
• Επειδή, όμως, οι άνθρωποι και η εργασία τους είναι αυτοί

που χρωματίζουν έναν τόπο, θα ήταν παράλειψη
ασυγχώρητη αν δεν περιέγραφα τη δεύτερη εικόνα
στη Χρυσομηλιά των Φούρνων.

• Στο λιμάνι της Χρυσομηλιάς ένας ψαράς με τέχνη
και υψηλή τεχνική, όπως αυτός γνωρίζει, έφτιαχνε το
καινούριο του δίχτυ (βλέπε σχετική φωτογραφία). Με
υπομονή και ευγένεια μου έδειξε την τεχνική, χωρίς
να υπερηφανεύομαι ότι κατάλαβα και πολλά.

• Μού εκμυστηρεύθηκε τον αγώναγια την επιβίωση
των ανθρώπων της περιοχής του και το παράπονό του
για την κρατική αδιαφορία και εγκατάλειψη των αν-
θρώπων των μικρών νησιών. Ζητούν επίμονα τη μεί-
ωση του ΦΠΑ για να μπορούν να ζουν στον τόπο τους
και να μην αναγκάζονται αυτοί και τα παιδιά τους να
μεταναστεύουν. 

• Η Ελλάδα χρειάζεται τους νησιώτες στο νησί τους.
Είναι η αναπνοή της χώρας μας που ολοένα αδυνατίζει με την
ερήμωση των νησιών - και ιδιαίτερα εκείνων που βρίσκονται σε
παραμεθόριες περιοχές.

Ε Π Ι Μ Υ Θ Ι Ο Ν
• Στους Φούρνους, στο νησί των ναυαγίων και των κουρσά-

ρων, εξού και το ΚΟΡΣΕΩΝ, όλα είναι ήσυχα και οικογενειακά
αλλά και τόσο γνήσια και αυθεντικά.

• Προκαλεί εντύπωση η παρουσία πολλών ξένων επισκεπτών
σε ένα νησί που δεν βρίσκεται στις προσφιλείς προτάσεις των
τουριστικών γραφείων. Αλήθεια, πόσοι Έλληνες να γνωρίζουν
την ύπαρξή του;

• Αποτελεί ντροπήγια τα ελληνικά μέσα ενημέρωσης η απου-
σία ειδικών αφιερωμάτων σε ελληνικούς ξεχασμένους τόπους,
αλλά τόσο εθνικά χρήσιμους. Αλλά, τι λέω; Πού να χωρέσει μια
τέτοια προβολή ανάμεσα στα αφιερώματα για τον ξυλοδαρμό
του γνωστού δικηγόρου και στα εκατομμύρια των φετινών μετα-
γραφών στις ελληνικές ομάδες.

• Εξάλλου οι υπεύθυνοι της ενημέρωσης, λάτρεις του Cancel
Culture (κουλτούρα ακύρωσης), δεν θέλουν να χαρακτηριστούν
εθνικιστές προβάλλοντας εμφαντικά εθνικά θέματα, έστω και
με την απλή προτροπή «Φέτος το καλοκαίρι κάνω διακοπές στο
[Χ] νησί» (ΦΟΥΡΝΟΙ, Καστελόριζο, Λειψοί...).

Το παραπάνω ας γίνει το σύνθημά μας.

Μια αφελής ερώτηση
• Γιατί στα γειτονικά με την Τουρκία νησιά μας ακούγονται τό-

σο πολλοί και τόσο καθαρά οι ραδιοφωνικοί σταθμοί των Τούρ-
κων, ενώ οι ελληνικοί είναι τόσο λίγοι και δεν ακούγονται εύκο-
λα; Μας λείπει η τεχνολογία ή λείπουν εθνική ευαισθησία και
πρόνοια;

Η ΑΛΛΗ ΕΛΛΑΔΑ ΠΟΥ ΑΝΑΠΝΕΕΙ ΑΚΟΜΗ ΚΑΙ ΑΝΤΙΣΤΕΚΕΤΑΙ...

Φούρνοι Κορσεών: Γιατί κι εδώ είναι Ελλάδα…

του
Ηλία 

Γιαννακόπουλου

Φιλόλογος
Blog ΙΔΕΟπολις
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Η
πολιτική του μέλλοντος είναι μια πρόσμειξη της πολιτι-
κής και του lifestyle. Ζούμε σε μια άκρατη μιντιακή εποχή
όπου το σύνθημα του κάθε πολιτικού είναι «είμαι ένας

από εσάς» και είναι το απαραίτητο επικοινωνιακό εργαλείο. «Εί-
μαι δίπλα σας, είμαι μαζί σας, κάνω ό,τι κάνετε» είναι οι νέες πρα-
κτικές της επικοινωνίας που ακολουθούνται από όλους τους πο-
λιτικούς. Τα παραδείγματα από τη χρήση των social media είναι
γνωστά. Το μείγμα μεταξύ της προσωπικής «ζωντανής» επικοι-
νωνίας και των social media εσείς θα το καθορίσετε ανάλογα και
με το κοινό που θέλετε να προσεγγίσετε.

Από τη στήλη Tips της Τρίτης μια συμβουλή για όλους εσάς
τους υποψήφιους προέδρους και όχι μόνο. «Οργώστε» τον τε-
λευταίο μήνα του καλοκαιριού τις παραλίες και όπου βρίσκον-
ται οι ψηφοφόροι σας. Από το «νησί των ανέμων» μέχρι το αν-
τάμωμα των Σαρακατσάνων. Κάντε διακοπές στα μέρη που
κάνει το μεγαλύτερο ποσοστό των ψηφοφόρων σας. Επισκε-
φτείτε εκκλησίες, εξοχικά εκκλησάκια, κοσμικές παραλίες,
πανηγύρια και κάθε είδους εκδηλώσεις συλλόγων. Χορέψετε
και γλεντήστε. Κρατήστε το μαντίλι να χορέψει ο ψηφοφόρος
σας. Δεν ξέρετε πότε θα γίνουν εκλογές. Μπορεί και σύντομα!
Και μια προσφορά της στήλης μας. Στείλτε το email σας και θα
σας στείλουμε το διαχρονικό μοναδικό άρθρο με θέμα «Νέοι
υποψήφιοι. Τεχνικές για μια επιτυχημένη εκλογική στρατηγι-
κή» του κορυφαίου Αμερικανού καθηγητή Πολιτικής Επικοι-
νωνίας John Skosky, λογογράφου αξιωματούχων του Αμερι-
κανικού Κογκρέσου.

Για ένα ποιοτικό πολιτικό περιβάλλον εμπιστευτείτε τα

333+1 tips, έξυπνες φράσεις του Οδηγού Πολιτικής Επικοινω-
νίας «Ευ Πολιτεύεσθαι»! 

1. Σε αρκετές περιπτώσεις εκλογικής συντριβής ο από μηχα-
νής σωτήρας, η σανίδα σωτηρίας, είναι το εκλογικό σύστημα. Η
ήττα όμως, όπως και αν τη διαχειριστείς, δεν παύει να είναι ήττα!

2. Ένα σημαντικό μέρος των πολιτικών, σύμφωνα με όσα
κατά καιρούς λένε, φαίνεται ότι γνωρίζουν τα προβλήματα των
πολιτών μόνο από τις δημοσκοπικές έρευνες. Δεν τα έχουν
βιώσει!

3. Κροκοδείλια δάκρυα, διαμαρτυρίες και λοιπές αμπελο-
φιλοσοφίες περισσεύουν με το κλείσιμο μιας εφημερίδας,
αλλά δεν περισσεύουν λίγα ευρώ για την αγορά της.

4. Οι πολίτες ενεργοποιούνται και συμμετέχουν σε μια
εκλογική διαδικασία όταν υπάρχει κίνητρο, είτε υλικό είτε συ-
ναισθηματικό. Ένας τρόπος μείωσης των ποσοστών αποχής
από τις κάλπες.

5. Το χιούμορ στην πολιτική επικοινωνία ενός πολιτικού
προσώπου είναι ένα ισχυρό εργαλείο για την προσέλκυση και
διατήρηση του ενδιαφέροντος των πολιτών. Χρειάζεται όμως
προσοχή μη γυρίσει μπούμερανγκ.

6.Κάθε χρόνο έτσι και φέτος η μετάβαση του πρωθυπουρ-
γού στη ΔΕΘ δημιουργεί σενάρια εξελίξεων και σχεδιασμών
ακόμη και για προκήρυξη πρόωρων εκλογών. Κάποιοι λογα-
ριάζουν χωρίς τον «θεσμικό» ξενοδόχο!

7. Οι πολίτες ζητάνε από τους πολιτικούς να φέρουν στα

προβλήματά τους αποτελέσματα. Αντίθετα, οι πολιτικοί κά-
νουν επικοινωνιακή πολιτική με τα προβλήματα των πολιτών.
Δυστυχώς δεν υπάρχει το γνωστό 112 να προειδοποιεί τους
πολιτικούς! 

8. Οι προγνώσεις για «δεξιούς» ανέμους στην Ευρώπη
διαψεύστηκαν παταγωδώς. Είχαμε ισχυρούς ανέμους αριστε-
ρούς και κεντροαριστερούς με τα γνωστά αποτελέσματα. Για
άλλη μια φορά οι πολιτικοί απέδειξαν ότι δεν ξέρουν από με-
τεωρολογία.

9. Νέες γενναίες συνενώσεις περιφερειών και δήμων φη-
μολογείται ότι ετοιμάζονται. Στόχος είναι να μειωθούν οι δα-
πάνες με τις γνωστές οικονομίες κλίμακος και όχι η ενδυνά-
μωση της αυτοδιοίκησης, σύμφωνα με τα ευρωπαϊκά πρότυ-
πα. Μην αυταπατάστε! 

10. Η κυριότερη δεξιότητα που χρειάζεται για να κερδίσε-
τε σε μια «κούρσα» διαδοχής είναι να είστε δυναμικός, σκλη-
ρός και, όπως λέει ο λαός, «τσαμπουκάς». Έτσι θα πείσετε
τους ψηφοφόρους ότι θα κερδίσετε τον αντίπαλό σας.

11. Πολλές ευχές για καλές διακοπές από τα Tips της Τρί-
της. Γεμίστε τις μπαταρίες σας γιατί έρχεται δύσκολος και
απρόβλεπτος χειμώνας. Καλό καλοκαίρι!

Περισσότερα tips θα βρείτε στον Οδηγό Πολιτικής Επικοι-
νωνίας «Ευ Πολιτεύεσθαι» 333+1 tips. Για παραγγελίες και
περισσότερες διευκρινίσεις επικοινωνήστε στο email gram-
mateia@nkmediagroup.gr ή στα τηλέφωνα 2109568066,

του
Θανάση 

Παπαμιχαήλ 

Επικοινωνιολόγος
& Σ.Ο.Π.Α. 

(Συγγραφέας
Οδηγών 

Πολιτικής 
Αυτοβελτίωσης)

Tιπ πολιτικής επικοινωνίαςΚάθε Τρίτη

Π
ρος τιμή της και ίσως για πρώτη φορά ιδιωτική ενεργει-

ακή εταιρεία με δική της πρωτοβουλία αποφάσισε να

συγκρατήσει τις τιμές στο ηλεκτρικό ρεύμα, στηρίζοντας

την ενεργειακή αγορά στο σύνολό της, αλλά και επιδιώκοντας να

διαμορφώσει το ανάλογο κλίμα στην αγορά. Συγκεκριμένα, η Pro-

tergia ανακοίνωσε πως αφουγκραζόμενη τις τρέχουσες

συνθήκες της αγοράς και τις ανησυχίες των καταναλω-

τών για τις επιπτώσεις στους λογαριασμούς ηλεκτρικής

ενέργειας, θα διατηρήσει για τον μήνα Αύγουστο αμετά-

βλητες τις τελικές τιμές της στα ίδια επίπεδα με τον Ιού-

λιο, για οικιακούς και μικρούς επαγγελματικούς πελά-

τες, απορροφώντας τις αυξήσεις των τιμών χονδρεμπο-

ρικής αγοράς. Μάλιστα, έκανε γνωστό ότι ακόμη και

στην περίπτωση που το υπουργείο Περιβάλλοντος και

Ενέργειας αποφασίσει το ποσό της επιδότησης των κα-

ταναλωτών έως 500 kWh, αυτό θα αφαιρεθεί αυτούσιο

από τις τιμές των λογαριασμών.

Ταυτόχρονα, το επιτελείο του υπουργείου Ενέργειας

και Περιβάλλοντος παρακολουθεί μέρα με τη μέρα τις

τιμές στη χονδρεμπορική αγορά ρεύματος για να ολοκληρώσει τη

διπλή άσκηση επιδοτήσεων της λιανικής τιμής και επιβολής φό-

ρου στην παραγωγή των μονάδων φυσικού αερίου και να καταφέ-

ρει να μετριάσει τις επιπτώσεις από τις υψηλές διακυμάνσεις των

δύο τελευταίων εβδομάδων. H σημαντική πτώση στα επίπεδα των

140 ευρώ/μεγαβατώρα, από τα υψηλά των 220 ευρώ που κατα-

γράφεται στη χονδρική αγορά ρεύματος, δημιουργεί προσδοκίες

για περαιτέρω υποχώρηση, η οποία θα ελαφρύνει τους λογα-

ριασμούς των καταναλωτών. Ως γνωστόν, για τον Αύγουστο η κυ-

βέρνηση προωθεί την επιδότηση της τιμής του ρεύματος ώστε να

μην ξεπεράσει το κόστος τα 15 με 16 λεπτά/κιλοβατώρα. Η υποχώ-

ρηση της τιμής της μεγαβατώρας δείχνει αποσυμπίεση τις τελευ-

ταίες κρίσιμες μέρες που απομένουν για τη διαμόρφωση της

μέσης χονδρεμπορικής τιμής του Ιουλίου, η οποία κυμαίνεται 40%

ακριβότερα από τα 99 ευρώ/μεγαβατώρα του Ιουνίου.

Η πίεση που ασκήθηκε τις προηγούμενες μέρες στις αγορές της

ΝΑ Ευρώπης φαίνεται να χαλαρώνει μετά την αποκατάσταση της

διασύνδεσης Αυστρίας - Ουγγαρίας και τη ροή φθηνής ενέργειας

από τη Δυτική Ευρώπη, αποσυμπιέζοντας τις τιμές σε

ολόκληρη την περιοχή και στην Ελλάδα. Εξέλιξη που σε

συνδυασμό με την ελαφρά υποχώρηση της ζήτησης και

του καύσωνα καθώς και την παράλληλη ενίσχυση της

παραγωγής των ΑΠΕ εκτιμάται ότι θα οδηγήσει σταδιακά

σε εξομάλυνση τις τιμές στις χονδρεμπορικές αγορές,

περιορίζοντας τις επιβαρύνσεις για τα νοικοκυριά και τις

επιχειρήσεις. Η εκτίμηση πάντως που επικρατεί στην

αγορά είναι ότι οι τιμές τον Αύγουστο θα υποχωρήσουν,

όπως συμβαίνει παραδοσιακά, αφού πολλές επιχειρή-

σεις κλείνουν και η ζήτηση μειώνεται.

Στις προθέσεις του ΥΠΕΝ είναι να συγκρατηθούν οι

τιμές για τις οικιακές καταναλώσεις του Αυγούστου στα

πράσινα και κίτρινα κυμαινόμενα τιμολόγια, παίρνοντας

ως βάση το πράσινο τιμολόγιο της ΔΕΗ που είναι με 70% ο μεγαλύ-

τερος πάροχος. Το πράσινο τιμολόγιο της ΔΕΗ για καταναλώσεις

έως και 500 κιλοβατώρες διαμορφώθηκε τον Ιούλιο στα 13,56 λε-

πτά/κιλοβατώρα, από 11,89 ευρώ/κιλοβατώρα τον Ιούνιο. Η ΔΕΗ

συγκράτησε τις τιμές σε αυτά τα επίπεδα ύστερα από μια έκπτωση

της τάξεως του 38% τον Ιούνιο και του 25% τον Ιούλιο. Ουσιαστικά

το τιμολόγιο της ΔΕΗ θα αποτελέσει το βασικό εργαλείο του ΥΠΕΝ

για τη συγκράτηση των τιμών, σύμφωνα με το μοντέλο που ακο-

λουθήθηκε την περίοδο της ενεργειακής κρίσης.

Οι επιδοτήσεις αναμένεται να περιορίσουν τις επιβαρύνσεις

για τους καταναλωτές των κυμαινόμενων τιμολογίων. Η τιμή της

κιλοβατώρας στην κατηγορία των πράσινων τιμολογίων τον Αύ-

γουστο θα καθοριστεί με βάση τον μέσο όρο της χονδρεμπορι-

κής τιμής των δύο προηγούμενων μηνών και θα έρθει η επιδότη-

ση να μετριάσει την αύξηση που προκύπτει. Οι καταναλωτές της

κατηγορίας των κίτρινων τιμολογίων θα είναι αυτοί που δεν θα

αποφύγουν τις επιπτώσεις από την υψηλή διακύμανση της χον-

δρεμπορικής τιμής του Ιουλίου. Η τιμή σε αυτή την κατηγορία τι-

μολογίων κλειδώνει στο τέλος κάθε μήνα βάσει της χονδρεμπο-

ρικής τιμής, με αποτέλεσμα να επιβαρυνθούν με αυξήσεις πάνω

από 30% για τις καταναλώσεις του Ιουλίου, που έχουν μείνει

εκτός επιδοτήσεων.

Οι απαιτήσεις χρηματοδότησης των επιδοτήσεων θα καθορί-

σουν το ύψος του έκτακτου φόρου στα υπερκέρδη των μονάδων

παραγωγής φυσικού αερίου. Το ΥΠΕΝ καταγράφει καθημερινά τις

προσφορές που υποβάλλουν οι παραγωγοί φυσικού αερίου ανά

ώρα στο Χρηματιστήριο Ενέργειας για να υπολογίσει τα υπερκέρ-

δη από τις 7 Ιουλίου που οι τιμές άρχισαν να ανεβαίνουν και οι

προσφορές έφταναν για πολλές μέρες τις βραδινές ώρες πάνω

από τα 500 ευρώ/μεγαβατώρα, καταγράφοντας την υψηλότερη

τιμή στα 850 ευρώ. Με βάση τους μέχρι τώρα υπολογισμούς, που

έλαβαν υπόψη ως ένα εύλογο κέρδος τα 200 ευρώ/μεγαβατώρα,

οι μονάδες φυσικού αερίου αποκόμισαν περί τα 40 εκατ. ευρώ.
Το ζητούμενο είναι όλοι οι ιδιώτες πάροχοι να ακολουθήσουν

το παράδειγμα της Protergia ώστε να μη ρισκάρουν να χάσουν πε-

λάτες δίνοντας υψηλές τιμές που δεν θα καλυφθούν από την επι-

δότηση και να προσαρμόσουν με αντίστοιχες εκπτώσεις τα

τιμολόγιά τους. Με πρώτη εκτίμηση υπολογίζεται ότι το συνολικό

κόστος των επιδοτήσεων για τις καταναλώσεις του Αυγούστου θα

είναι γύρω στα 30-35 εκατ. ευρώ για μια οριζόντια επιδότηση ανά

κιλοβατώρα των κυμαινόμενων τιμολογίων γύρω στα 3-4 λεπτά.

Αναμένουμε πως όποια ιδιωτική πρωτοβουλία εκ μέρους των

ενεργειακών εταιρειών ανακοινωθεί για συγκράτηση των τιμών

του ηλεκτρικού ρεύματος τον Αύγουστο να περιλαμβάνει και τους

επαγγελματικούς πελάτες που, σημειωτέον, δεν επιδοτούνται.

του
Βασίλη 
Κορκίδη

Πρόεδρος
ΕΒΕΠ

Η ιδιωτική πρωτοβουλία θα συγκρατήσει την τιμή του ρεύματος



Δ
υσκολεύουν ακόμη περισσότερο η
κατάσταση και το ενδεχόμενο της
αποκλιμάκωσης μετά την επίθεση

στα Υψίπεδα του Γκολάν, που στοίχισε τη
ζωή σε 12 παιδιά. Άλλοι 36 άνθρωποι τραυ-
ματίστηκαν σύμφωνα με νοσοκομεία του Ισ-
ραήλ, 19 από τους οποίους βρίσκονται σε
σοβαρή κατάσταση. Χιλιάδες άνθρωποι
συγκεντρώθηκαν στην κοινότητα για τις κη-
δείες των θυμάτων, ανάμεσά τους γυναίκες
που φόραγαν μαύρα φορέματα του πένθους
και λευκά μαντίλια στα κεφάλια μπροστά
στα φέρετρα.

Πρόκειται για «την πιο πολύνεκρη επίθε-
ση εναντίον ισραηλινών αμάχων από την 7η
Οκτωβρίου», είπε ο αντιναύαρχος Ντανιέλ
Χαγκαρί, ο εκπρόσωπος του ισραηλινού
στρατού, αναφερόμενος στην έφοδο της Χα-
μάς σε νότιους τομείς της ισραηλινής επι-
κράτειας που αποτέλεσε το έναυσμα του πο-
λέμου στη Λωρίδα της Γάζας.

Το Ισραήλ έσπευσε να χρεώσει την επίθε-
ση στη Χεζμπολάχ βομβαρδίζοντας περιο-
χές βαθιά μέσα στον Λίβανο και απειλώντας
με «σκληρά αντίποινα», παρά το γεγονός ότι
η Χεζμπολάχ αρνείται σθεναρά ότι φέρει ευ-
θύνη για το πολύνεκρο χτύπημα. Το πολεμι-
κό υπουργικό συμβούλιο του Ισραήλ, το
οποίο διήρκεσε τουλάχιστον τέσσερις ώρες,
αποφάσισε μια «περιορισμένη αλλά σημαν-
τική» στρατιωτική απάντηση στη σφαγή του
Ματζτάλ Σαμς. Κάπου 20.000 Δρούζοι Άρα-
βες ζουν στα Υψίπεδα του Γκολάν, που απέ-
σπασε το Ισραήλ από τη Συρία στη διάρκεια
του Πολέμου των Έξι Ημερών το 1967 και
προσάρτησε το 1981. Στην περιοχή, που θε-
ωρείται κατεχόμενη βάσει ψηφισμάτων του
Συμβουλίου Ασφαλείας του ΟΗΕ εκτός από
Δρούζους, που δηλώνουν Σύριοι και αρ-
νούνται να πάρουν την ισραηλινή υπηκοότη-
τα, ζουν και περίπου 50.000 Εβραίοι έποι-
κοι. Το Ιράν προειδοποίησε το Ισραήλ εναν-
τίον των «συνεπειών» που θα είχε ευρείας

κλίμακας επίθεση αντιποίνων στον Λίβανο.
Κάθε νέα «περιπέτεια» του Ισραήλ θα μπο-
ρούσε να «οδηγήσει σε επιδείνωση» του
«πολέμου στην περιφέρεια», όπως είπε ο
εκπρόσωπος του ιρανικού υπουργείου εξω-
τερικών Νάσερ Κανάνι.

«Ρουκέτα του λιβανικού 
ισλαμιστικού κινήματος»

Ο Λευκός Οίκος κατηγόρησε το λιβανικό
ισλαμιστικό κίνημα, που υποστηρίζεται
από το Ιράν, πως διέπραξε αυτήν τη «φρι-
κιαστική» επίθεση. «Επρόκειτο για δική
του ρουκέτα, που εκτοξεύτηκε από περιο-
χή υπό τον έλεγχό του», τόνισε σε ανακοί-
νωση Τύπου που υπογράφεται από την εκ-
πρόσωπο του Συμβουλίου Εθνικής Ασφα-
λείας της αμερικανικής προεδρίας Έιν-
τριεν Γουότσον.

Πτήσεις προς και από το αεροδρόμιο της

Βηρυτού ανεστάλησαν ή είχαν καθυστερή-
σεις. Η Air France και η θυγατρική της
Transavia France ανέστειλαν χθες και σή-
μερα τις πτήσεις τους από το αεροδρόμιο
του Παρισιού «Σαρλ ντε Γκολ» προς τη Βη-
ρυτό εξαιτίας της κατάστασης ασφαλείας,
όπως ανακοίνωσε εκπρόσωπος του ομίλου
Air France-KLM.

Με τον Σαντάμ Χουσεΐν παρομοίασε τον
Τούρκο πρόεδρο ο Ισραηλινός υπουργός
Εξωτερικών Ισραέλ Κατζ, απαντώντας στην
απειλή του προέδρου της Τουρκίας Ρετζέπ
Ταγίπ Ερντογάν πως η χώρα του μπορεί να
«μπει» στο Ισραήλ, όπως έκανε «στο Ναγκόρ-
νο Καραμπάχ και στη Λιβύη». «Ο Ερντογάν
ακολουθεί τα βήματα του Σαντάμ Χουσεΐν κι
απειλεί να επιτεθεί στο Ισραήλ. Ας θυμηθεί τι
έγινε εκεί και πώς κατέληξε το καθεστώς του
Σαντάμ Χουσεΐν», ανέφερε ο κ. Κατζ με δήλω-
σή του. 

ΟΟυκρανία: Μεταφορά 
1,5 δισ. ευρώ από τόκους
ρωσικών περιουσιών!

Η πρόεδρος της Κομισιόν Ούρ-
σουλα φον ντερ Λάιεν ανακοίνω-
σε ότι η Ευρωπαϊκή Ένωση μετέ-
φερε 1,5 δισ. ευρώ στην Ουκρα-
νία, τα οποία ήταν χρήματα από
τόκους σε ρωσικά περιουσιακά
στοιχεία που δέσμευσαν οι Βρυ-
ξέλλες. Σύμφωνα με στοιχεία της
Επιτροπής, περίπου 210 δισ. ευ-
ρώ που ανήκουν στη Ρωσική
Κεντρική Τράπεζα έχουν «παγώ-
σει» από την Κομισιόν. Το χρημα-
τοπιστωτικό ίδρυμα Euroclear με
έδρα τις Βρυξέλλες ανακοίνωσε
πρόσφατα ότι έχει εισπράξει πε-
ρίπου 4,4 δισ. ευρώ σε τόκους. Σε
απάντηση η Μόσχα θα μπορούσε
να απαλλοτριώσει εταιρείες από
κράτη της Ευρωπαϊκής Ένωσης
που δραστηριοποιούνται στη Ρω-
σία.  Επιπλέον η άμεση χρήση
ρωσικών περιουσιακών στοιχεί-
ων θα μπορούσε να οδηγήσει σε
απώλεια εμπιστοσύνης άλλων
τρίτων κρατών και επενδυτών. «Η
Ρωσία θα επανεξετάσει τα επό-
μενα βήματά της», δήλωσε ο εκ-
πρόσωπος του Κρεμλίνου Ντμί-
τρι Πεσκόφ. «Αλλά φυσικά τέτοια
μέτρα από την Ευρωπαϊκή Επι-
τροπή δεν θα μείνουν αναπάντη-
τα» και πρόσθεσε ότι η απόφαση
των Βρυξελλών «δεν είναι παρά
μια απαλλοτρίωση».
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Με πολλά προβλήματα επικοινωνιακά αλλά και ουσίας διεξά-
γονται οι Ολυμπιακοί Αγώνες στο Παρίσι. Η γαλλική αστυνομία έλα-
βε αναφορές ότι το δίκτυο οπτικών ινών έχει υποστεί δολιοφθορά
σε αρκετές περιοχές της χώρας. Οι αρχικές πληροφορίες ανέφε-
ραν δυσλειτουργία πρόσβασης στο διαδίκτυο σε έξι περιφέρειες
της Γαλλίας σε μια μυστηριώδη συντονισμένη δράση. Τα τοπικά μέ-
σα ενημέρωσης απέδωσαν το πρόβλημα σε κοπή καλωδίων οπτι-
κών ινών σε πολλά σημεία της χώρας από τη Λιόν μέχρι τη Γκρε-

νόμπλ. Οι «διακοπές» επηρέασαν τα σταθερά παρά τις γραμμές κι-
νητής τηλεφωνίας. Οι αρχικές πληροφορίες ανέφεραν ότι υποδο-
μές στη Νότια Γαλλία, στην περιοχή Meuse κοντά στο Λουξεμβούρ-
γο και στην περιοχή Oise κοντά στο Παρίσι, είχαν βανδαλιστεί. Το
περιστατικό συνέβη τρεις μέρες αφότου συντονισμένες ενέργειες
δολιοφθοράς παρέλυσαν τις υπηρεσίες τρένων υψηλής ταχύτητας
ώρες πριν από την τελετή έναρξης των Ολυμπιακών Αγώνων, δια-
κόπτοντας τις μετακινήσεις για εκατοντάδες χιλιάδες ανθρώπους.

Οι γαλλικές Αρχές κλίνουν προς την πιθανότητα ακροαριστεροί εξ-
τρεμιστές να βρίσκονται πίσω από τις ενέργειες δολιοφθοράς στο
σιδηροδρομικό δίκτυο, σύμφωνα με τον υπουργό Εσωτερικών της
Γαλλίας Ζεράλντ Νταρμανέν. «Ταυτοποιήσαμε το προφίλ διαφόρων
ανθρώπων», ανέφερε στο τηλεοπτικό δίκτυο France 2 TV όσον
αφορά την έρευνα για τους δολιοφθορείς. «Ο τρόπος που έδρασαν
φέρει τα χαρακτηριστικά ακροαριστερών εξτρεμιστών», σημείωσε
χωρίς να δώσει περισσότερες διευκρινίσεις.

Γαλλία: Συντονισμένη δράση για δολιοφθορές στο δίκτυο οπτικών ινών
Γράφει η Αλεξία Τασούλη

«Η σφαγή του Ματζτάλ είναι η πιο πολύνεκρη επίθεση εναντίον
Ισραηλινών αμάχων», είπε ο αντιναύαρχος Ντανιέλ Χαγκαρί

Με σκληρά αντίποινα
θα απαντήσει το Ισραήλ
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Τ
α δύο αδέρφια που κατηγορούνται
για τη δολοφονία του δημοσιογρά-
φου Γιώργου Καραϊβάζ ξέσπασαν

μέσα στην αίθουσα του Μεικτού Ορκωτού
μετά την αγόρευση της εισαγγελέως, δη-
λώντας αθώοι για τις κατηγορίες που τους
αποδίδονται.

Ειδικότερα, οι Ε.Λ. Και Γ.Λ. επεσήμαναν
δεν έχουν καμία εμπλοκή στη δολοφονία
του δημοσιογράφου. Ο μικρότερος, ηλι-
κίας 41 ετών Γ.Λ. αναφέρθηκε σε πολλά
περιστατικά που παρουσιάστηκαν στο δι-
καστήριο και τόνιζε πως δεν έχει κάνει
πότε στη ζωή του κακό…

Μάλιστα ο Γ.Λ. για τις 9 Απριλίου του
2021, την ημέρα της δολοφονίας Καραϊ-
βάζ, παρουσίασε στοιχεία για το πού βρι-
σκόταν εκείνες τις ώρες. Υποστήριξε
ακόμη πως βρέθηκε με κάποιον συνερ-
γάτη του στον Ασπρόπυργο για να βάλουν
πινακίδες σε ένα φορτηγό που είχαν αγο-
ράσει για δουλειά. Ο συνεργάτης του την
επίμαχη ημέρα είχε δημοσιεύσει στο
Facebook δύο φωτογραφίες. Για τη μία
από τις δύο φωτογραφίες ρωτήθηκε από
την εισαγγελέα αν είναι αυτός που απει-
κονίζεται. 

«Εμένα η ζωή μου είναι δουλειά και γυ-
μναστική. Αν μας είχαν συλλάβει 2-5 μήνες
μετά θα κάναμε μία άρση απορρήτου που
δικαιούμαστε και θα ξέραμε τα πάντα. Το
μόνο που με έκανε να θυμηθώ κάτι είναι η
φωτογραφία στο Facebook. Αυτήν τη φω-
τογραφία την τράβηξε ο φίλος μου ο Αντώ-
νης και όχι εγώ για άλλοθι όπως ειπώθηκε,
είναι άδικο αυτό που ακούστηκε».

Στο δικαστήριο παρουσιάστηκαν και
βίντεο που είναι μέσα στη δικογραφία.
Στο ένα από αυτά φαίνεται να χτυπά έναν
άντρα και όπως υποστήριξε: «Δεν ήρθα
εδώ να σας πω ότι είμαι άγιος, στη ζωή
μου έχω μαλώσει, δεν έχω σκοτώσει. Εί-
μαστε αθώοι». Αναφερόμενος στο συγκε-
κριμένο περιστατικό ξυλοδαρμού όμως
είπε πως ήταν μια κακιά στιγμή και με τον
συγκεκριμένο άνθρωπο είναι  φίλοι :
«Μου είχε αδειάσει πετρέλαιο αξίας
6.000 ευρώ από το βυτιοφόρο μου για
προσωπικές διαφορές, το είχε κάνει και
σε άλλους στο παρελθόν. Αν βλέπατε όλο
το βίντεο, εκείνος μου επιτέθηκε πρώτος.
Είμαστε φίλοι. Είναι μια μαύρη στιγμή για
μένα».

Σε άλλο σημείο είπε: «Κατηγορήθηκα
για ένα πλημμέλημα πριν από 10 με 12
χρόνια. Με έχουν συκοφαντήσει ότι έχω
κάνει ληστεία, έχουν καταπατηθεί τα δι-
καιώματα μου, με πήγαν στις φυλακές
Γρεβενών, ενώ ήμουν στο σχολείο και δεν
είχα τσακωθεί με κανέναν. Είναι άδικο
αυτό, έχουμε καταστραφεί, δεν ξέρουμε
πώς θα μαζέψουμε τη δουλειά μας, πείτε

μου τι πρέπει να κάνω να το κάνω τώρα,
με δικά μου έξοδα, να τελειώνουμε».

«Τι σχέση έχω εγώ με την εθνική
ασφάλεια, κύριε πρόεδρε;»

Ο μικρότερος αδερφός θέλησε να το-
νίσει κατά την απολογία του την κατά-
σταση που βιώνει η οικογένειά του:
«Θέλω να πω την αλήθεια, εδώ παίζεται
η ζωή μου. Θα μείνουν τα παιδιά μου
ορφανά, θέλω δικαιοσύνη, κύριε πρό-
εδρε, είχε πει δικηγόρος της πολιτικής
αγωγής πως ο Καραϊβάζ δολοφονήθηκε
για λόγους εθνικής ασφάλειας. Τι σχέση
έχω εγώ με την εθνική ασφάλεια, κύριε
πρόεδρε»;

Ο μεγαλύτερος αδερφός του περιέ-
γραψε κατά την απολογία του τις στιγ-
μές της σύλληψής του, τονίζοντας πως
«10 με 12 άτομα ήρθαν στο γραφείο μου
με την πρόφαση ότι είναι από την Οικο-
νομική Αστυνομία» και τον προσήγαγαν
στη ΓΑΔΑ. «Σκέφτηκα τι κακό μπορεί να
έχω κάνει στην εφορία (…).  Ανεβαίνου-
με στη ΓΑΔΑ (σ.σ.: μαζί με συνεργάτες
του), μας χωρίζουν. Αναρωτιόμουν τι
συμβαίνει. Δεν είναι τίποτα μου λέγανε.
Κάποια στιγμή μου είπαν ‘‘εμπλέκεσαι
στη δολοφονία του Καραϊβάζ. Θυμήσου
πού ήσουνα…”. Mου έκαναν ερωτήσεις
για το βανάκι και  αν το οδηγούσε ο
αδερφός μου (…), εάν το έχω. Λέω δεν
το δίνω το αυτοκίνητο στον αδελφό μου,
ειδικά σε αυτόν γιατί τον θεωρώ σιδη-
ροφάγο (…). Μου είπαν “πες μας ότι το
αυτοκίνητο το είχε ο αδερφός σου, ότι
οδηγούσε εκείνος… εσύ έχεις τέσσερα
παιδιά, αυτός έχει λεφτά”».

Σε ερωτήσεις της έδρας είπε πως δεν
θυμόταν τι έκανε εκείνη τη μέρα και
πως χρειάστηκε «να δω την ατζέντα μου
να δω τι έκανα εκείνο τον καιρό. Ανοίγω
8 και 9 (Απριλίου), βλέπω ότι υπάρχει
διανομή φυλλαδίων. Έτσι συνέδεσα τα
γεγονότα και θυμήθηκα ότι πήγα στον
Άλιμο για φυλλάδια μαζί με τον ανιψιό
μου». 

Ο πρόεδρος της έδρας διαπίστωσε
πως δεν υπήρχε άλλη σημείωση στην
ίδια ατζέντα για μοίρασμα φυλλαδίων
και το επεσήμανε στον κατηγορούμενο,
ο οποίος είπε πως φυλλάδια μοίραζαν
και υπάλληλοι της εταιρείας. 

ΑΠΟΛΟΓΙΑ ΚΑΤΗΓΟΡΟΥΜΕΝΩΝ ΓΙΑ ΤΗ ΔΟΛΟΦΟΝΙΑ ΚΑΡΑΪΒΑΖ 

«Δεν είμαι άγιος, έχω μαλώσει
αλλά δεν έχω σκοτώσει…»

Αθώα δηλώνουν τα δύο αδέλφια
για τον φόνο του δημοσιογράφου:

«Εδώ παίζεται η ζωή μου. 
Θα μείνουν τα παιδιά μου 

ορφανά, θέλω δικαιοσύνη»

Την ενοχή των δύο κατηγορουμένων για τη δολοφονία του δημοσιογράφου Γιώρ-
γου Καραϊβάζ ζήτησε η εισαγγελέας της έδρας του Μικτού Ορκωτού Δικαστηρίου.
Στην αγόρευσή της η εισαγγελική λειτουργός σημείωσε ότι η εν ψυχρώ εκτέλε-
ση του δημοσιογράφου «δεν είναι απλή ανθρωποκτονία, αλλά έγινε στο πλαίσιο
του οργανωμένου εγκλήματος». Το κίνητρο της δολοφονίας κατά την εισαγγε-
λέα συνδέεται με τα ρεπορτάζ του δημοσιογράφου και τις αποκαλύψεις που είχε
προαναγγείλει ότι θα έκανε, λέγοντας χαρακτηριστικά: «Ήταν αστυνομικός ρε-
πόρτερ από πολύ παλιά, είχε πληροφορίες για το πώς δρουν οι εγκληματικές ορ-
γανώσεις. Είχε σκοπό να κάνει κάποιες αποκαλύψεις,  ίσως εκεί υπάρχει το κί-
νητρο για τη δολοφονία του. Μπορεί αυτά που έγραψε να ενοχλούσαν ή να υπήρ-
χε ο φόβος αποκαλύψεων».
Η εισαγγελέας κατέληξε στο συμπέρασμα ότι ο μικρότερος αδελφός είναι ο
εκτελεστής του Γ. Καραϊβάζ. «Θεωρώ ότι αποδείχθηκε η ενοχή των κατηγορου-
μένων, δεν μπορεί να γίνει δεκτός ο ισχυρισμός ότι βρέθηκαν στον λάθος τόπο
τη λάθος στιγμή. Οι ενδείξεις κατατείνουν ότι ο 49χρονος ήταν ο οδηγός της μη-
χανής και συνεργός στη δολοφονία και ο 41χρονος ο αυτουργός. Προτείνω να
κηρυχθούν ένοχοι: Ο 41χρονος για ανθρωποκτονία, παράνομη οπλοφορία και
οπλοχρησία. Ο 49χρονος για άμεση συνέργεια σε ανθρωποκτονία και για παρά-
νομη οπλοφορία», είπε κλείνοντας την αγόρευσή της.

Την ενοχή τους ζήτησε η εισαγγελέας
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Ν
έα στοιχεία για την υπόθεση της δο-
λοφονίας του αστυνομικού των ΜΑΤ
Γιώργου Λυγγερίδη έξω από το γήπε-

δο βόλεϊ του Ολυμπιακού στην περιοχή του
Ρέντη φαίνεται πως έχουν
στα χέρια τους οι έμπειροι
αξιωματικοί του τμήματος
Δίωξης Εκβιαστών αλλά και
της καταπολέμησης της
αθλητικής βίας.

Σύμφωνα με πληροφο-
ρίες, αρκετοί από τους προ-
φυλακισμένους για την εγ-

κληματική οργάνωση θα «ανέβουν» εκ νέου
στη Γενική Αστυνομική Διεύθυνση και θα δώ-
σουν συμπληρωματικές καταθέσεις. Όπως
προέκυψε χθες από αστυνομικές πηγές, η
έρευνα δεν έχει κλείσει, καθώς αναμένονται
εξελίξεις με νέες κατηγορίες αλλά και συμ-
πληρωματικές απολογίες όλων όσοι φέρεται
να εμπλέκονται και κατηγορούνται για συμμε-
τοχή σε εγκληματική οργάνωση. Έως το τέλος
Αυγούστου θα πρέπει να έχουν ολοκληρωθεί
όλες οι συμπληρωματικές κατηγορίες και να
κινηθούν ταχύτατα οι διαδικασίες. Σύμφωνα
με πληροφορίες στο νέο κατηγορητήριο «πρω-
ταγωνιστεί» ξανά όλη η ηγετική ομάδα των 7
ατόμων, ανάμεσά τους ο φερόμενος αρχηγός
με το παρατσούκλι «Κοντός» αλλά και οι συγ-
κατηγορούμενοί του «Ρουμάνος» και «Shark».

Ανάμεσα στις νέες κατηγορίες που αποδί-
δουν στην εγκληματική οργάνωση που δρού-
σε από το 2019 συμπεριλαμβάνονται ανθρω-
ποκτονία αλλά και συμμετοχή στα επεισόδια
στον αγώνα μεταξύ των ομάδων Ολυμπιακού
και ΑΕΚ το 2023. Έτσι, από την Τετάρτη της
προηγούμενης εβδομάδας όλοι οι κατηγο-
ρούμενοι για την υπόθεση της δολοφονίας του
αστυνομικού στο γήπεδο «Μελίνα Μερκούρη»
περνούν και πάλι την πόρτα του ανακριτή για
να απολογηθούν. Συνολικά όπως μαθαίνουμε
πρόκειται για 14 νέες κατηγορίες. Ανάμεσα σ’
αυτές τα επεισόδια στο γήπεδο Καραϊσκάκη
στις 23 Απριλίου 2023, ληστείες, κλοπές, εμ-
πρησμοί, εκρήξεις και ναρκωτικά για ορισμέ-
νους από τα μέλη…

«Οι αξιωματικοί της ΕΛΑΣ έχουν νέες συνο-
μιλίες και βίντεο από τη δράση ορισμένων με-
λών και όλο αυτό το χρονικό διάστημα παρου-
σιάστηκαν νέα στοιχεία και μάλιστα πολύ ση-
μαντικά για τη δράση μελών» λέει στην «Politi-
cal» πηγή της ΕΛΑΣ. Μάλιστα το νέο κατηγο-

ρητήριο για τα προαναφερόμενα μέλη αναφέ-
ρει… «Έχετε συγκροτήσει σε μη επακριβώς
προσδιορισθέντα χρόνο, τουλάχιστον όμως
από τις αρχές του 2019, επιχειρησιακά δομη-
μένη και με διαρκή δράση οργάνωση αποτε-
λούμενη από περισσότερα των τριών πρόσω-

πα, που επιδιώκει τη συστηματική τέλεση πε-
ρισσότερων κακουργημάτων και πλημμελη-
μάτων».

Ο διάλογος των χούλιγκαν
Όσον αφορά τα επεισόδια στο γήπεδο Καραϊ-

σκάκη το 2023, στο κατηγορητήριο αναφέρεται
επίσης ότι προκάλεσαν εκρήξεις με αποτέλε-
σμα να κινδυνεύσουν ζωές. Επιπλέον, κατηγο-
ρούμενοι βρέθηκαν με φώσφορο στα χέρια
έπειτα από τα επεισόδια στου Ρέντη. Για τις αρ-
χές αυτό σημαίνει ότι κρατούσαν φωτοβολίδες.

Μάλιστα, ένας από τους διαλόγους που έχει
καταγραφεί αποκαλύπτει συγκεκριμένα στοι-
χεία:

Κατηγορούμενος: Να ξέρεις, θα γίνει έλεγ-
χος και σε αποθήκες εκεί στο Καραϊσκάκη και
σε τέτοια.

Άνδρας: Από εκεί δεν προμηθεύτηκαν τις
φωτοβολίδες;

Κατηγορούμενος: Όχι, ρε! Από τη Μαρίνα
Ζέας.

Άνδρας: Τι είναι αυτό;
Κατηγορούμενος: Μια μ@#@&#@ εκεί που

είναι τα πλοία κάτω στον Πειραιά. Στο Πασαλι-
μάνι κοντά. Πήγανε και κλέψανε κάτι πλοία,
ιστιοφόρα καΐκια και τέτοια και τους πήραν τις
φωτοβολίδες.

του Nίκου 
Τσιλιπουνιδάκη

«Φουσκώνει» κι άλλο 
το κατηγορητήριο για 

τηνηγετική ομάδα - Ξανά 
στον ανακριτή  τα μέλη 

της εγκληματικής ομάδας μετά
τα νέα στοιχεία της ΕΛΑΣ

ΔΟΛΟΦΟΝΙΑ ΛΥΓΓΕΡΙΔΗ

Το αποκαλυπτικό δημοσίευμα της «Political» στις 13 Δεκεμ-
βρίου 2023, λίγες ημέρες μετά τη δολοφονία του Γιώργου
Λυγγερίδη, είχε αναδείξει τις κλοπές και τις διαρρήξεις
σκαφών στην περιοχή του Μικρολίμανου. Τότε ο Μάνθος
Σγούρος, εκπαιδευτής σκαφών, μας είχε αποκαλύψει πως
του είχαν διαρρήξει τα δυο εκπαιδευτικά σκάφη και του εί-
χαν αρπάξει τις ναυτικές φωτοβολίδες. Ο Μάνθος Σγούρος
είναι ένας από τους ατυχούς ιδιοκτήτες σκαφών που έχει
δει πολλές φορές κάποια από τα σκάφη του παραβιασμένα.
Ο πολύ γνωστός εκπαιδευτής οδήγησης ταχύπλοων σκαφών
μίλησε αποκλειστικά στην «Political» για τη διάρρηξη στο
σκάφος του μια ημέρα πριν από τον αγώνα.
«Δεν ήταν η πρώτη φορά που διέρρηξαν ένα από τα σκάφη

μου για να αρπάξουν βεγγαλικά, κα-
πνογόνα ή ναυτικές φωτοβολίδες.
Επειδή έχω ταχύπλοα εκπαίδευσης
βάσει κανονισμού έχω μόνο βεγγα-
λικά νυκτός ή καπνογόνα ημέρας.
Αυτά ψάχνουν. Την Τέταρτη -ξημε-
ρώματα Πέμπτης- μπήκαν στο ένα
από τα σκάφη και αφού έσπασαν
πόρτα, κλειδαριές και το τζαμί, μου
άρπαξαν τρία βεγγαλικά και ένα κα-
πνογόνο που η αξία τους δεν ξεπερ-
νά τα €30-40, αλλά οι ζημιές στο
σκάφος ήταν πολύ μεγαλύτερες. Σκεφτείτε ότι στα δικά μου

σκάφη έχουν μπει δύο φορές μέχρι σήμερα και όλες
μου έκλεψαν μόνο τα βεγγαλικά νυκτός και τα καπνο-
γόνα ημέρας. Σίγουρα οι διαρρήξεις έγιναν με αυτό
τον σκοπό. Μάλιστα η διάρρηξη στο σκάφος μου, που
είναι αραγμένο στο Μικρολίμανο κοντά στο Δελφινά-
ριο, το διέρρηξαν μια ημέρα πριν από τον αγώνα. Σί-
γουρα θα υπάρχουν κι άλλοι ιδιοκτήτες σκαφών που

είδαν παραβιασμένα τα σκάφη τους παρα-
μονές τέτοιων αγώνων. Οι διαρρή-

ξεις γίνονται συνήθως πολύ αργά
τη νύχτα και, όπως όλοι έχουμε κα-

ταλάβει, αυτός είναι ο ένας από τους
τρόπους που εξοπλίζονται».

Τι είχε αποκαλύψει η «P» για την κλοπή ναυτικών φωτοβολίδων από σκάφος

Άλλες 14 κατηγορίες
σε «Κοντό», «Shark»,
«Ρουμάνο» κι ακόμη
τέσσερις χούλιγκαν
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ΚΥΚΛΩΜΑ ΝΑΡΚΩΤΙΚΩΝ ΣΤΗ ΜΥΚΟΝΟ

Σ την εξάρθρωση κυκλώ-
ματος που διακινούσε
τεράστιες ποσότητες

ναρκωτικών στη Μύκονο προ-
χώρησε χθες η ΕΛΑΣ, περνών-
τας χειροπέδες σε συνολικά
τρία άτομα. Οι δράστες μάλιστα
είχαν φτιάξει και… μενού με τις

τιμές των ναρκω-
τικών, τα οποία
έκρυβαν επιμε-
λώς σε ένα κουτί
ενός μικρού οχή-
ματος.

Σύμφωνα με
πληροφορίες, τα μέλη του κυ-
κλώματος έκαναν τεράστιους
τζίρους στο «νησί των ανέμων»
και είχαν τυπώσει φυλλάδια
όπου αναγράφονταν όλες οι πα-
ρεχόμενες υπηρεσίες, οι αυ-
στηροί κανόνες παράδοσης -
παραλαβής των ναρκωτικών
μαζί με τις εκάστοτε τιμές. Μά-
λιστα το φυλλάδιο των εμπόρων
είχε και χιουμοριστικά στοιχεία
όπως την εικόνα μιας καρικα-
τούρας που παραπέμπει στον
τραπεζίτη του επιτραπέζιου παιχνιδι-
ού της Μονόπολης και μια ειδοποί-
ηση… ώστε να γίνονται οι συναλλαγές
με ασφάλεια. Η καθαρή κοκαΐνη
έφθανε τα €160 το γραμμάριο, ενώ η
κατά 75% καθαρή τα €100. Στον κατά-
λογο που σας παρουσιάζει η «Politi-
cal» υπάρχουν κι αλλά προϊόντα όπως
η κεταμίνη, παραισθησιογόνα μανιτά-
ρια και απλά ζάναξ για τη ζαλάδα.

Στον τιμοκατάλογο υπάρχουν και
αυστηρές οδηγίες για τους πελάτες…
όπως ότι στη παράδοση μετά τα μεσάνυ-
χτα η μίνιμουμ παραγγελία πρέπει να εί-
ναι €300, ενώ αναφέρεται πως καμία
παράδοση ναρκωτικών δεν θα γίνεται
στη χώρα της Μυκόνου ή στα κλαμπ, αλ-
λά μόνο στα σημεία συνάντησης (mee-
ting points) που όριζε το κύκλωμα. Στο
πλάι του ευφάνταστου τιμοκαταλόγου
βλέπουμε την ειδοποίηση του κυκλώμα-
τος προς τους πελάτες να… «παραμέ-
νουν ασφαλείς» (STAY SAFE).

Τα «φυτά» εσωτερικού 
και εξωτερικού χώρου

Ο κατάλογος έχει σημαντικές λεπτο-
μέρειες που δεν έχουμε ξαναδεί σε τέ-
τοιες υποθέσεις. Το κύκλωμα «διαφήμι-

ζε» στον τιμοκατάλογο τα «φυτά» εσωτε-
ρικού χώρου και τα «φυτά» εξωτερικού
χώρου… Τα OUTDOOR WEED είναι το
χασίσι που έχει «καλλιεργηθεί» σε εξω-
τερικούς χώρους όπως κήπους με κό-
στος μόνο €120 τα 5 γραμμάρια. Ίδια τιμή

έχουν και τα «φυτά» που καλλιερ-
γήθηκαν σε κλειστούς χώρους
(με λάμπες) και κοστίζανε επίσης
€120 αλλά τα 3,5 γραμμάρια.

Σκόντο δεν έκαναν όπως λένε
οι πληροφορίες και οι παραδό-
σεις από τον ντελιβερά του κυ-
κλώματος ήταν ακριβείς. Μάλι-
στα, εάν στα προκαθορισμένα
ραντεβού ο «πελάτης» καθυστε-
ρούσε έστω και ελάχιστα δευτε-
ρόλεπτα, ο ντελιβεράς μαζί με την
όμορφη κοπέλα που τον συνό-
δευε για ξεκάρφωμα έφευγαν
από το σημείο και δεν πραγματο-
ποιούσαν την παράδοση. Ο
37χρονος είχε τεθεί αρκετό καιρό
υπό παρακολούθηση και οι αξιω-
ματικοί της Μυκόνου έλεγχαν
όλες τις κινήσεις του προκειμέ-
νου να τον πιάσουν στα πράσα και
με μεγάλες ποσότητες στην κατο-
χή του.

Οι ρόλοι των εμπόρων
και το… κουτί-κρύπτη

Ο ρόλος των μελών ήταν συγκε-
κριμένος και ειδικά ο 40χρονος,

πρόκειται και για το αρχηγικό μέλος,
συντόνιζε τις πωλήσεις ναρκωτικών από
την οικία – καβάτζα στη Μύκονο, πραγ-
ματοποιώντας με τους υποψήφιους αγο-
ραστές τις απαραίτητες επικοινωνίες μέ-
σω διαδικτυακών εφαρμογών αναφορι-
κά με τις λεπτομέρειες της «παραγγε-
λίας» και συγκέντρωνε τα κέρδη από την
πώληση των ναρκωτικών ουσιών. Ο
37χρονος, που ήταν και ο ντελιβερας, εί-
ναι το βασικό μέλος της οργάνωσης,
ήταν επιφορτισμένος με παράδοση των
ναρκωτικών ουσιών και φρόντιζε για την
απόκρυψή του, οι συναντήσεις να πραγ-
ματοποιούνται σε πολυσύχναστα μέρη.

Η γοητευτική 26χρονη, που είχε τη
Μύκονο στα πόδια της, εκτελούσε χρέη
συνοδού στον 37χρονο, προκειμένου να
ελαχιστοποιούν την πιθανότητα εντοπι-
σμού τους από τις Αρχές. Χαρακτηριστι-
κό της ευρηματικότητάς τους, προκειμέ-
νου να επιτυγχάνουν με ασφάλεια τον
σκοπό τους, ήταν η δημιουργία ενός
κουτιού που προσομοίαζε με εξάρτημα
αυτοκινήτου, στο οποίο απέκρυπταν τις
ναρκωτικές ουσίες, δυσχεραίνοντας με
αυτό τον τρόπο τον εντοπισμό των ναρ-
κωτικών ουσιών σε περίπτωση ελέγχου.

Αυτή είναι η πασίγνωστη
dj που συνελήφθη

Ένα από τα μέλη του κυκλώματος που συνελήφθη
για διακίνηση ναρκωτικών είναι μια
πασίγνωστη Dj του «νησιού των ανέμων». Πρόκειται
για διάσημη μουσικό με εκατομμύρια ακόλουθους σε
όλο το κόσμο και με σταθερή παρουσία στον χώρο της
ηλεκτρονικής μουσικής. Έχει παίξει στα μεγαλύτερα
κλαμπ του κόσμου και κάθε καλοκαίρι πρωταγωνιστεί
σε Σαν Τροπέ, Ίμπιζα και Μύκονο. 

Είναι το πρόσωπο-κλειδί στην ιστορία του κυκλώ-
ματος που εξάρθρωσαν οι αστυνομικοί της Μυκόνου.
Η ίδια μάλιστα φρόντιζε να διαφημίζει τη Μύκονο στις
αναρτήσεις της, ενώ από τα αγαπημένα της ποστ ήταν
τα ηλιοβασιλέματα στο «νησί των ανέμων». Το κασέ
της για τα πιο γνωστά μαγαζιά στην Ίμπιζα ξεπερνούσε
σύμφωνα με πληροφορίες τις 40 χιλιάδες ευρώ. Μάλι-
στα δεν είναι υπερβολή να αναφέρουμε πως ιδιοκτή-
τες μεγάλων beach bars σφαζόντουσαν για να εξα-
σφαλίσουν συνεργασία μαζί της κάθε σεζόν... Κάθε
χρόνο μάλιστα η Livy έπαιζε μουσική και στα πιο πριβέ
πάρτι σε βίλες της Μυκόνου για διάσημους σελέμπριτι
του εξωτερικού.

Ο Πολωνός αρραβωνιαστικός της ήταν σύμφωνα με
την αστυνομία ο ντελιβεράς που παρέδιδε τα ναρκωτι-
κά στους πελάτες. Την είχε πάντα μαζί του όπως ανα-
φέρει και το διαβιβαστικό της Αστυνομίας ως κάλυψη
για την εγκληματική του δραστηριότητα. Το κύκλωμα
έδινε τα ραντεβού για την παράδοση των ναρκωτικών
πάντα έξω από τους χώρους όπου η Πολωνή Dj  έπαιζε
μουσική.  Η διάσημη Dj αρνήθηκε κατά τη σύλληψή
της πως βοηθούσε τον αρραβωνιαστικό της να διακινεί
τα ναρκωτικά, όμως οι αξιωματικοί της Υποδιεύθυν-
σης Μυκόνου έπειτα από διαρκείς παρακολουθήσεις
έξω από κλαμπ στη Φτελιά και σε δυο αλλά μαγαζιά
έχουν όλο το υλικό που δείχνει πως το ζευγάρι ήταν
συνέχεια μαζί κατά τις παραδόσεις στις τρεις τουλάχι-
στον που προαναφέραμε.

Το… μενού, ο ντελιβεράς
και η γοητευτική συνοδός

Πώς δρούσαν ο 40χρονος
Εσκομπάρ και οι συνεργοί του
– Τα φυλλάδιο αλά Μονόπολη
με τις παρεχόμενες…
ναρκοϋπηρεσίες και 
τους αυστηρούς κανόνες
παράδοσης – παραλαβής

του Nίκου 
Τσιλιπουνιδάκη



Νέο δικαστικό μέτωπο ανοίγει για τον πατέρα
Αντώνιο Παπανικολάου. Την ώρα που ο ιδρυτής
της Κιβωτού του Κόσμου δικάζεται στο Τριμελές
Πλημμελειοδικείο ως ηθικός αυτουργός σε
απειλές και σωματικές τι-
μωρίες στα παιδιά των δο-
μών της οργάνωσης, το
Συμβούλιο Πλημμελειοδι-
κών τον παραπέμπει να δι-
καστεί και για κατάχρηση
ανηλίκων σε ασέλγεια κα-
τά ανηλίκων, αποφάσισε το
Συμβούλιο Πλημμελειοδι-
κών.

Οι δικαστές με το υπ’
αριθμόν 2432/2024 βούλευμά στέλνουν τον πα-
τέρα Αντώνιο στο εδώλιο του Μεικτού Ορκωτού
Δικαστηρίου Αθηνών με την κατηγορία της κατά-
χρησης ανηλίκου σε ασέλγεια κατά συρροή και
κατ’ εξακολούθηση. Η υπόθεση αφορά τις κα-
ταγγελίες ενός 19χρονου, ο οποίος ήταν στο πα-
ρελθόν φιλοξενούμενος σε δομή, και ενός

15χρονου, που συνεχίζει να φιλοξενείται σε δομή
της οργάνωσης.

Τα αδικήματα φέρεται να έχουν διαπραχθεί το
χρονικό διάστημα 2020-2022 σε δομές της Κι-

βωτού του Κόσμου στη Χίο,
στην Πωγωνιανή Ιωαννίνων,
στον Βόλο, στην Καλαμάτα
και στην Αθήνα.

Την παραπομπή σε δίκη
είχε ζητήσει πριν από ενάμι-
ση μήνα ο εισαγγελέας Δη-
μήτρης Νομικός, ο οποίος
στην πολυσέλιδη πρότασή
του είχε επισημάνει ότι
«προκύπτουν επαρκείς εν-

δείξεις ενοχής», ενώ παράλληλα είχε ζητήσει να
απορριφθούν όλοι οι ισχυρισμοί του πατρός Αν-
τωνίου, ο οποίος επιμένει ότι είναι αθώος και δεν
έχει προβεί σε καμία παράνομη πράξη σε βάρος
των ανήλικων φιλοξενούμενων στην Κιβωτό του
Κόσμου. 

ΛΙΑ ΚΟΝΤΟΠΟΥΛΟΥ 
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ΔΙΚΗ ΓΙΑ ΤΗΝ ΠΥΡΚΑΓΙΑ ΣΤΟ ΜΑΤΙ

«Δ
ριμύ κατηγορώ» απηύθυνε η Βαρβάρα Βουκάκη-Φύτρου
στους υπευθύνους που οδήγησαν στην τραγωδία με τους
104 νεκρούς στο Μάτι. Η μάρτυρας, η οποία έχασε στον πύ-

ρινο όλεθρο τον σύζυγό της Γρηγόρη Φύτρο και τα δύο τους παιδιά, Αν-
δρέα και Εβίτα, ξέσπασε στο δικαστήριο ζητώντας να αποδοθεί δικαιο-
σύνη: «Τις ευθύνες τις ξέρουν αυτοί που τις έχουν, μένει μόνο μέσα από

τις διαδικασίες να αναγνωριστούν και να αποδοθούν. Εί-
ναι ένα τραγικό κακούργημα, μια δολοφονία. Έτσι νιώ-
θω και έτσι είναι. Ζητώ να σταματήσει το κακό σε αυτήν
τη χώρα. Αυτοί που αναλαμβάνουν υπεύθυνες θέσεις
να τις τιμούν. Δεν ξέρω ποιος έδωσε εντολές, ο πρωθυ-
πουργός, κάποιος υπουργός, κάποιος άλλος; Θέλω να
γίνει κάτι καλύτερο για το μέλλον και μόνο μέσω της πα-
ραδειγματικής τιμωρίας, μιας μεγάλης αλλαγής, θα
μπορούσε να γίνει αυτό».

Όσοι βρίσκονταν στο ακροατήριο του Τριμελούς Εφε-
τείου Πλημμελημάτων λύγισαν ακούγοντας τη Βαρβάρα Βουκάκη να πε-
ριγράφει ό,τι βίωσε στην «κόλαση του Δάντη». Τα λόγια της ράγισαν καρ-
διές. «Φώναζα τα ονόματα της Εβίτας, του Ανδρέα και του Γρηγόρη, αλλά
δεν υπήρχε κανείς να μας απαντήσει. Σαν να ήμασταν φαντάσματα, σε
ένα νεκρικό τοπίο. Μαύρα όλα και μύριζε καμένη σάρκα. Μέσα στα αυτο-
κίνητα κάποιοι όγκοι… Είδα ανθρώπους καμένους και ανθρώπους ξα-
πλωμένους και εγώ ήλπιζα να μη δω και τους δικούς μου έτσι. Σε ένα μι-
κρό στενό ήταν παρατημένο το αυτοκίνητο του συζύγου μου, άρχισα να
φωνάζω πιο δυνατά, χωρίς να απαντάει κανείς. Δεν μπόρεσα να τους
βρω… Ποιος να μου απαντήσει; Δεν ζούσε κανένας…», είπε.

Σημείωσε δε ότι αστυνομικοί είχαν υποχρεώσει τον σύζυγό της να

επιστρέψει στο Μάτι με το αυτοκίνητο την ώρα που κατευθυνόταν στη
Ραφήνα. «Δεν υπήρχε καμία επικοινωνία μεταξύ των φορέων, κάποι-
ος, κάτι… Δεν ενημερώσατε τους ανθρώπους μας να φύγουν, κινήθη-
καν κατά βούληση. Ο Γρηγόρης μού έριξε τη ζαριά του και θα είχε σω-
θεί, αν δεν τον είχε γυρίσει πίσω η αστυνομία», κατέθεσε συγκλονί-
ζοντας το ακροατήριο της δίκης.

«Ήταν η... Εβίτα μου»
Η συγκίνηση στη δικαστική αίθουσα κορυφώθηκε όταν η Βαρβάρα

Βουκάκη περιέγραψε πώς έμαθε ότι η κόρη της είναι νεκρή. «Η υπάλ-
ληλος στο λιμεναρχείο με ενημέρωσε για μια φωτογραφία από ένα κο-
ρίτσι που έμοιαζε με την Εβίτα αλλά δεν ήξερε αν θα το άντεχα να τη
δω. Είδα το κοριτσάκι και ήταν η Εβίτα μου. Φορούσε τα ίδια ρούχα,
όπως είχε στείλει ένα βίντεο το μεσημέρι ενώ τραγουδούσε. Αυτή τη
φορά όμως δεν είχε ζωή, δεν ήταν καμένη, ήταν με τα ρούχα και τα
βραχιολάκια της. Δεν νομίζω ότι χρειάζεται να σας περιγράψω τι ένιω-
σα, ήθελα να χαθεί και η δική μου ζωή. Έμαθα ότι βρισκόταν στο οικό-
πεδο, ήταν από τους τελευταίους στο οικόπεδο Φράγκου. Ο Γρηγόρης
βρέθηκε καμένος, λίγο πιο πίσω ο Ανδρέας, και η Εβίτα στην τελευταία
προσπάθεια έφυγε προς τα βράχια. Υπήρχαν άνθρωποι που την είδαν,
σε μια τελευταία προσπάθεια πήδηξε και έπεσε στα βράχια, στην πα-
ραλία. Και ένας από αυτούς έτρεξε να δει, να δώσει μια βοήθεια και εί-
δε το παιδί μου και κάλεσε την πυροσβεστική αλλά δεν ήρθε κανείς.
Και η Εβιτούλα μου ζούσε και της κρατούσε το χέρι, μέχρι που της ξε-
ψύχησε εκεί. Θα μπορούσα να είχα έστω ένα παιδί αν υπήρχε ενημέ-
ρωση, αν ένας λιμενικός, ένας πυροσβέστης… Δεν ξέρω. Θα είχε το
παιδί μου όπως κι αν ήταν, ζωντανό», ξέσπασε η μάρτυρας. 

Ράγισαν καρδιές στην κατάθεση
της Βαρβάρας Βουκάκη-Φύτρου 

Γράφει η Λία
Κοντοπούλου
liakontopoulou@gmail.com

Δίωξη για κακούργημα στον Άλλο Άνθρωπο
Αντιμέτωπος κατηγορίες σε βαθμό κακουργήματος βρίσκεται ο ιδρυτής
της κοινωνικής κουζίνας Ο Άλλος Άνθρωπος Κωνσταντίνος Πολυχρο-
νόπουλος. Η Εισαγγελία Πρωτοδικών Αθηνών άσκησε σε βάρος του
ποινική δίωξη για σύσταση εγκληματικής οργάνωσης και ξέπλυμα βρό-
μικου χρήματος. Μαζί του κατηγορούνται η μητέρα του και ο γαμπρός
του. Η υπόθεση μπήκε στο «μικροσκόπιο» των εισαγγελικών αρχών
έπειτα από έρευνα που διενήργησε η ανεξάρτητη αρχή καταπολέμησης
μαύρου χρήματος. Σύμφωνα -με το πόρισμα του επικεφαλής της Αρχής
Χαράλαμπου Βουρλιώτη, μεγάλο μέρος των χρημάτων που λάμβανε ο Κ.
Πολυχρονόπουλος από δωρεές, περίπου 600 χιλιάδες ευρώ φέρονται
να κατέληγαν σε παικτικούς λογαριασμούς στοιχηματικών εταιρειών.
Σύμφωνα με τη δικογραφία που σχηματίστηκε από τις διωκτικές αρ-
χές, η μητέρα και ο γαμπρός του διευκόλυναν τη δράση του ιδρυτή
του Άλλου Ανθρώπου, καθώς από τους λογαριασμούς τους πέρασαν
διάφορα ποσά προερχόμενα από τις δωρεές, χρήματα που φέρεται να
κατέληγαν στον ίδιο.
Ο ιδρυτής της κοινωνικής κουζίνας πάντως από την πρώτη στιγμή αρ-
νείται ότι έχει τελέσει οποιαδήποτε αξιόποινη πράξη και ισχυρίζεται
πως όλα τα χρήματα από τις δωρεές διατέθηκαν στην κοινωνική κουζίνα
για τη σίτιση άπορων πολιτών.

ΛΙΑ ΚΟΝΤΟΠΟΥΛΟΥ 

Στο εδώλιο ο πατήρ Αντώνιος για
ασέλγεια σε βάρος δύο ανηλίκων

«Είναι ένα τραγικό κακούργημα, 
μια δολοφονία. Έτσι νιώθω και 
έτσι είναι. Ζητώ να σταματήσει 

το κακό σε αυτήν τη χώρα»
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Ξ
αφνικά εφιάλτης ξανά στην πολύπαθη
και ταλαιπωρημένη Εύβοια από χτες το
μεσημέρι. Τρία πύρινα μέτωπα άρχισαν

να κάνουν στάχτη ό,τι έβρισκαν στον δρόμο
τους, στις περιοχές Πετριές και Κριεζά. Στην
Πυροσβεστική και την Πολιτική Προστασία σή-
μανε συναγερμός και λίγη ώρα μετά έσπευσαν
στην περιοχή ισχυρές δυνάμεις. Καταρχάς άρ-
χισαν να επιχειρούν για την κατάσβεση 120 πυ-
ροσβέστες με 36 οχήματα, 16 αεροσκάφη και 8
ελικόπτερα, ενώ παράλληλα, ενισχύσεις μετέ-
βησαν ακτοπλοϊκώς από Αγία Μαρίνα.

Η φωτιά βοηθούντων και των σφοδρών βο-
ρείων ανέμων που έπνεαν με ένταση τουλάχι-
στον 4 Μποφόρ, με ριπές που έφταναν και τα 7
Μποφόρ, πήρε γρήγορα ανεξέλεγκτες διαστά-
σεις, με αποτέλεσμα οι Αρχές να προχωρή-
σουν σε εκκενώσεις οικισμών καθώς και σε
διακοπή κυκλοφορίας των οχημάτων σε τμή-
ματα του οδικού δικτύου. Τα τρία πύρινα μέτω-
πα σε Πετριές, Κόσκινα και στον κάμπο του Δύ-
στου έδειχναν πως θα ενοποιηθούν, παρόλα
αυτά δεν είχαν πλησιάσει κοντά σε κατοικημέ-
νες περιοχές για να κινδυνεύσουν σπίτια. Η
φωτιά γιγαντώθηκε καίγοντας χαμηλή βλάστη-
ση και πουρνάρια.

Να αναφέρουμε ότι εξαιτίας της κρισιμότη-
τας της κατάστασης με τις πυρκαγιές στην Εύ-
βοια, ο υπουργός Κλιματικής Κρίσης και Πολι-
τικής Προστασίας Βασίλης Κικίλιας μετέβη
χθες το απόγευμα εκτάκτως στην περιοχή Πε-
τριές. Επίσης, στις τιτάνιες προσπάθειες για
την κατάσβεση τραυματίστηκε ένας πυροσβέ-
στης (ελαφρά εγκαύματα στα χέρια).  Αναφορι-
κά με τον κάμπο του Δύστου, σημειώνεται πως
οι πυροσβεστικές δυνάμεις έδωσαν μάχη προ-
κειμένου να εμποδίσουν την επέκταση της φω-
τιάς, παρόλα αυτά οι φλόγες πέρασαν την Εθνι-
κή Οδό, δημιουργώντας μεγαλύτερο μέτωπο

στον κάμπο. Στην περιοχή επιχειρούσαν πολε-
μώντας την πύρινη λαίλαπα, ισχυρές πυροσβε-
στικές δυνάμεις που ενισχύονταν με την πάρο-
δο του χρόνου, καθώς μεταφέρθηκαν σκαπτι-
κά μηχανήματα για να δημιουργήσουν αντιπυ-
ρικές ζώνες αλλά και υδροφόρα οχήματα των
ΟΤΑ και της Περιφέρειας Στερεάς Ελλάδας.

Συνέδραμαν επίσης υδροφόρες ΟΤΑ και μη-
χανήματα έργου του ΓΕΕΘΑ. Ακτοπλοϊκώς με-
τέβησαν από Αγία Μαρίνα 53 πυροσβέστες με
4 ομάδες πεζοπόρων τμημάτων και 10 οχήμα-
τα, καθώς και πυροσβεστικό πλοιάριο από τον
Πειραιά. Στη διάρκεια των προσπαθειών κατά-
σβεσης ένα πυροσβεστικό όχημα έπιασε φω-
τιά που κατασβέστηκε αμέσως, η οποία προκά-
λεσε μικρές υλικές ζημιές.

Μηνύματα 112
Η υπηρεσία ηλεκτρονικών μηνυμάτων λει-

τούργησε και χτες προληπτικά και αποτελε-
σματικά, καθώς μέσα σε λίγα λεπτά εστάλησαν
διαδοχικά μηνύματα ζητώντας από τους κατοί-
κους να εκκενώσουν τα χωριά Κριεζά και Κο-
σκινά.  «Εάν βρίσκεστε στην περιοχή Κριεζά,

απομακρυνθείτε προς Βέλος. Εάν βρίσκεστε
στην περιοχή Κοσκινά, απομακρυνθείτε προς
Ζάρακες και Μεσοχώρια. Εάν βρίσκεστε στην
περιοχή Πετριές, απομακρυνθείτε προς Αγί-
ους Αποστόλους».

Διακοπές κυκλοφορίας
Επίσης, για προληπτικούς λόγους η Αστυνο-

μία διέκοψε προσωρινά την κυκλοφορία των
οχημάτων στην επαρχιακή οδό Λεπούρων-Κα-
ρύστου από το ύψος Κριεζών έως τα Κόσκινα,
καθώς επίσης και στην επαρχιακή οδό Πε-
τριών-Αγίων Αποστόλων. Κάλεσε μάλιστα τους
οδηγούς να είναι ιδιαίτερα προσεκτικοί στο
συγκεκριμένο σημείο και να ακολουθούν τις
εντολές των τροχονόμων.

Τριπλός πύρινος εφιάλτης 
στην πολύπαθη Εύβοια  

Κρούσμα πανώλης αιγοπροβάτων και σε κτηνοτροφική μονάδα της Αττικής
Τελικά η πανώλη έφτασε μέχρι την πρωτεύουσα. Το

κρούσμα εντοπίστηκε και σε κτηνοτροφική μονάδα της Ατ-
τικής και συγκεκριμένα σε κτηνοτροφική μονάδα στον
Ασπρόπυργο, όπως ανακοινώθηκε από το υπουργείο
Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίμων, την ώρα που το θέμα
έχει λάβει ανησυχητικές διαστάσεις στη Θεσσαλία.

Κρούσμα εντοπίστηκε και στην ορεινή Κορινθία.
Το προσωπικό των Τοπικών Κέντρων Ελέγχου Νοσημά-

των (ΤΚΕΝ) της Περιφέρειας Αττικής είχε θέσει εδώ και
μέρες σε καραντίνα δύο κτηνοτροφικές μονάδες που είχαν
προμηθευτεί νομίμως ζώντα αμνοερίφια από τη Ρουμανία.

Η ενημέρωση του υπουργείου για το θέμα αυτό επιση-
μαίνει: 

«Άμεσα ήταν τα αντανακλαστικά της Περιφέρειας Αττι-
κής στην εμφάνιση του πρώτου κρούσματος αφρικανικής
πανώλης των αιγοπροβάτων σε κτηνοτροφική μονάδα
στον Ασπρόπυργο, καθώς ο περιφερειάρχης Αττικής Νί-
κος Χαρδαλιάς είχε θέσει ήδη σε επιφυλακή όλες τις αρ-
μόδιες υπηρεσίες.

Το εξειδικευμένο προσωπικό των Τοπικών Κέντρων

Ελέγχου Νοσημάτων (ΤΚΕΝ) της Περιφέρειας Αττικής είχε
θέσει σε καραντίνα δύο κτηνοτροφικές μονάδες που είχαν
προμηθευτεί νομίμως ζώντα αμνοερίφια από τη Ρουμανία. 

Με αφορμή τον εντοπισμό κρουσμάτων πανώλης των
μικρών μηρυκαστικών και σε άλλες περιοχές της χώρας,
εκτός Θεσσαλίας, ο υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης και
Τροφίμων Κώστας Τσιάρας απαγόρευσε τη μετακίνηση αι-
γοπροβάτων για αναπαραγωγή, πάχυνση και σφαγή σε
ολόκληρη την επικράτεια.

Η αναβάθμιση των μέτρων ασφαλείας κρίθηκε απαραί-
τητη για όλη τη χώρα για προληπτικούς λόγους και με στό-
χο τον περιορισμό εξάπλωσης και εκρίζωση της νόσου.

Παράλληλα, οι υπηρεσίες του υπουργείου Αγροτικής
Ανάπτυξης και Τροφίμων, σε συνεργασία με τις Περιφέρει-
ες, συνεχίζουν την επιδημιολογική έρευνα σχετικά με την
προέλευση των κρουσμάτων, αλλά και με τη διαδρομή πι-
θανών υπόπτων εισαγωγών.

Σημειώνεται ότι ο εντοπισμός του κρούσματος σε κτηνο-
τροφική μονάδα στο Μεσινό του Δήμου Συκιώνος στην Κο-
ρινθία, καθώς και του κρούσματος στη Φαλάνη στη Λάρι-
σα, επετεύχθησαν μέσα από τη διαδικασία της ιχνηλάτη-
σης και τα κρούσματα εντοπίσθηκαν πριν ακόμα εκδηλω-
θούν τα συμπτώματα, ύστερα από προληπτική έρευνα των
κτηνιατρικών υπηρεσιών του ΥΠΑΑΤ σε συνεργασία με τις
κτηνιατρικές υπηρεσίες των Περιφερειών. 

Παράλληλα, οι κτηνιατρικές υπηρεσίες της Περιφέρειας
θα διεξάγουν συνεχείς και σχολαστικούς ελέγχους στις
κτηνοτροφικές μονάδες της περιοχής για τον εντοπισμό
και την άμεση αντιμετώπιση πιθανών περιστατικών. 

Προληπτικές εκκενώσεις οικισμών,
αντιπυρικές ζώνες και διακοπές 
κυκλοφορίας – Παρά τις προσπάθειες
των πυροσβεστικών δυνάμεων, 
οι φλόγες πέρασαν την Εθνική Οδό  
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Ο
ι σαρωτικές αλλαγές και μετακινή-
σεις στις υπηρεσίες υγειονομικού
ελέγχου της Περιφέρειας Αττικής

που επέβαλε ο Νίκος Χαρδαλιάς με αφορ-
μή την ανάμειξη Εποπτών Δημόσιας Υγείας
στο κύκλωμα εκβιαστών, απασχόλησε -

όπως αναμενόταν- τη χθε-
σινή 16η συνεδρίαση του
Περιφερειακού Συμβουλί-
ου, που έγινε στη Ραφήνα.

Ο περιφερειάρχης Αττι-
κής παίρνοντας τον λόγο,
αφού επανέλαβε ότι «τα ξε-
ρά δεν καίγονται ποτέ μαζί
με τα χλωρά», σχετικά με
τις αποφάσεις που πήρε για

το ξεκαθάρισμα των ελεγκτικών υπηρε-
σιών, με τις αλλαγές να μην εξαιρούν κανέ-
ναν και με στόχο την απόλυτη διαφάνεια
και την εξάλειψη κάθε εκδήλωσης παρα-
βατικών συμπεριφορών, τόνισε: «Δεν κάνω
μικροπολιτική, ούτε έχουν μικροκομματι-
κή κατεύθυνση οι ενέργειές μου. Τα μέτρα
που πάρθηκαν στόχο έχουν κυρίως να
προστατεύσουν τα... χλωρά. Έχω 148 εργα-
ζόμενους στις υγειονομικές υπηρεσίες
που από την πρώτη στιγμή ξεκαθάρισα και
επαναλαμβάνω σε κάθε δημόσια τοποθέ-
τησή μου ότι τους τιμώ και δεν θα επιτρέψω
σε μία “χούφτα” επίορκων, που ήδη βρί-
σκονται στον εισαγγελέα, να στηλιτεύσει τη
λογική του δημόσιου λειτουργού. Τον δη-
μόσιο λειτουργό θα τον υπερασπίζομαι μέ-
χρι τέλους! Για αυτό και δεν έκανα πίσω και
βρέθηκα ο ίδιος ενώπιον του εισαγγελέα
για να καταθέσω τη μηνυτήρια αναφορά».

«Δεν είναι όλοι ίδιοι»
Ο κ. Χαρδαλιάς, εστιάζοντας στις μετακι-

νήσεις και των 148 εργαζομένων των υγει-

ονομικών υπηρεσιών, υπογράμμισε ότι
προβλέφθηκαν «κλειδάριθμοι» για την
κλήρωση των ονομάτων στη σύνθεση των
ζευγαριών των ελεγκτών αλλά και των θέ-
σεων (περιοχές ευθύνης) που αναλαμβά-
νουν, με απαραίτητη προϋπόθεση την πά-
ταξη φαινομένων του παρελθόντος, όταν
για παράδειγμα ένας προϊστάμενος ελεγ-

κτικού οργάνου ενός τομέα εμφανιζόταν
να ασκεί έλεγχο σε καταστήματα της πε-
ριοχής ή της γειτονιάς του!

«Θα παλέψω για να μπουν ασφαλιστικές
δικλίδες και να θεσμοθετηθούν με όλες τις
αναγκαίες νομοθετικές παρεμβάσεις. Κά-
θε δύο χρόνια θα πρέπει να αλλάζει ο τομέ-
ας ευθύνης κάθε εργαζομένου σε ελεγκτι-

κό οργανισμό ώστε να προστατευτούν
πρωτίστως οι ίδιοι οι υπάλληλοι από μια
εσφαλμένη νοοτροπία εκεί έξω που λέει
ότι “όλοι είναι ίδιοι”», δήλωσε ο περιφερει-
άρχης Αττικής, προσθέτοντας: «Όχι δεν εί-
ναι όλοι ίδιοι. Και πρέπει να παλέψουμε
όλοι μαζί -εργαζόμενοι και διοίκηση- προ-
κειμένου η νομιμότητα να γίνει μονιμότητα.
Αυτό είναι το στοίχημά μας απέναντι σε μια
κοινωνία που στοχοποιεί άδικα τον δημό-
σιο λειτουργό. Δεν θα ανεχθούμε καμία
παλινωδία και θα δουλέψουμε όλοι μαζί
έτσι ώστε να εξασφαλίσουμε όρους αξιο-
πρέπειας και εμπιστοσύνης από την ίδια
την κοινωνία».

Είναι εξάλλου γνωστό ότι ειδικά σε θέ-
ματα ηθικής ο κ. Χαρδαλιάς δεν παίζει και
έχει ήδη δώσει απτά δείγματα γραφής
προς αυτή την κατεύθυνση.

Ενίσχυση ευάλωτων ομάδων με 25 εκατ. ευρώ από την Περιφέρεια Αττικής
Η Περιφέρεια Αττικής εξασφάλισε από πόρους του νέου

ΕΣΠΑ σημαντικά ποσά για την ενίσχυση αδύναμων κοινωνι-

κών ομάδων. Συγκεκριμένα, όπως ανακοινώθηκε χθες, θα

διατεθούν 22,8 εκατ. ευρώ για τη διάθεση 9.057 vouchers σε

6.592 οικογένειες για την ένταξη παιδιών και εφήβων με ανα-

πηρία σε δομές προσχολικής αγωγής και δημιουργικής απα-

σχόλησης, καθώς και 2,3 εκατ. ευρώ για 1.982 ωφελούμενους

προκειμένου να ενταχθούν σε ανοικτές δομές και προγράμμα-

τα κοινωνικής επανένταξης για την καταπολέμηση των εξαρ-

τήσεων.

Ο περιφερειάρχης Νίκος Χαρδαλιάς, με απόφαση του οποί-

ου εντάχθηκαν οι παραπάνω δράσεις στο Πρόγραμμα «Αττική

2021-2027», τόνισε χθες χαρακτηριστικά: «Ο στόχος κάθε

ολοκληρωμένης πολιτικής στρατηγικής οφείλει να είναι ο άν-

θρωπος, ιδίως όταν ανήκει σε ευάλωτες κοινωνικές ομάδες.

Για εμάς η μέριμνα για την κοινωνία είναι η βασικότερη επέν-

δυση και το μεγαλύτερο στοίχημα της πολιτικής μας. Στα χέρια

μας έχουμε το πολύτιμο χρηματοδοτικό εργαλείο του νέου

ΕΣΠΑ, ύψους 1,6 δισ. ευρώ, από το οποίο αντλούμε για τα επό-

μενα χρόνια 409,5 εκατ. ευρώ για να ενισχύσουμε την κοινωνι-

κή συνοχή, προσφέροντας ίσες ευκαιρίες σε κάθε πολίτη. Εί-

ναι αυτονόητο καθήκον μας να προσφέρουμε στα παιδιά και

τους εφήβους με αναπηρία την ισότιμη πρόσβαση σε όλες τις

βαθμίδες εκπαίδευσης, αλλά και τη δυνατότητα δημιουργικής

απασχόλησης, ώστε να αναπτύξουν τις ικανότητές τους και να

ενταχθούν ομαλά στην κοινωνία. Όπως επίσης είναι αυτονόη-

το ότι πρέπει να στηρίξουμε κάθε άνθρωπο που δίνει τη μάχη

με τις εξαρτήσεις για να βαδίσει ξανά με δύναμη στον δρόμο

της ζωής. Κάνουμε πράξη τη βασική μας υπόσχεση: να εξα-

σφαλίζουμε με κάθε δυνατό τρόπο μια καλύτερη ποιότητα

ζωής για όλους, χωρίς αποκλεισμούς και εξαιρέσεις».

Σημειώνεται πως μέσα από την πράξη «Προώθηση και υπο-

στήριξη παιδιών για την ένταξή τους στην προσχολική εκπαί-

δευση καθώς και για την πρόσβαση παιδιών σχολικής ηλικίας,

εφήβων και ατόμων με αναπηρία, σε υπηρεσίες δημιουργικής

απασχόλησης», για τη σχολική χρονιά 2024-2025 εξασφαλί-

ζονται για παιδιά ΑμεΑ προσχολικής ηλικίας θέσεις σε αντί-

στοιχες δομές φροντίδας (Βρεφικούς, Βρεφονηπιακούς και

Παιδικούς Σταθμούς, Βρεφονηπιακούς Σταθμούς Ολοκληρω-

μένης Φροντίδας), καθώς και θέσεις σε Κέντρα Δημιουργικής

Απασχόλησης Παιδιών και Ατόμων με Αναπηρία (ΚΔΑΠΑμεΑ)

για παιδιά, εφήβους και άτομα με κινητικές ή αισθητηριακές

αναπηρίες. Δικαιούχος του προγράμματος είναι η Ελληνική

Εταιρεία Τοπικής Ανάπτυξης και Αυτοδιοίκησης ΑΕ.

ΝIΚΟΣ ΧΑΡΔΑΛΙAΣ:

«Θα υπερασπίζομαι
τον δημόσιο λειτουργό»

«Δεν κάνω μικροπολιτική, 
ούτε έχουν μικροκομματική 
κατεύθυνση οι ενέργειές μου» -
«Τα μέτρα που πάρθηκαν 
στόχο έχουν κυρίως 
να προστατεύσουν τα... χλωρά»

του Μίλτου 
Σακελλάρη

sakellarismiltos@yahoo.com
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Σε ετοιμότητα ο Δήμος
Χαλανδρίου για 
την προστασία της Ρεματιάς

Σε ετοιμότητα βρίσκεται ο Δήμος Χαλανδρί-
ου για την προστασία της Ρεματιάς. Προ ημε-
ρών πραγματοποίησε εκπαιδευτική άσκηση
Πολιτικής Προστασίας, ελέγχοντας εκ νέου τις
42 πυροσβεστικές φωλιές, που έχουν αναπτυχ-
θεί στη Ρεματιά Χαλανδρίου. Η εκπαιδευτική
άσκηση έγινε με τη σύμπραξη των Διευθύνσε-
ων Περιβάλλοντος - Πολιτικής Προστασίας και
Διαχείρισης Απορριμμάτων, παρουσία του δη-
μάρχου Χαλανδρίου Σίμου Ρούσσου. 

«Δίνουμε άνισο αγώνα κάθε χρόνο για να
κρατήσουμε την πόλη ασφαλή, μια και οι προσ-
λήψεις στην Πολιτική Προστασία παραμένουν
παγωμένες και οι χρηματοδοτήσεις για την πυ-
ροπροστασία πενιχρές. Το κεντρικό κράτος θα
πρέπει επιτέλους να κατανοήσει ότι Πολιτική
Προστασία χωρίς χρήματα και προσλήψεις μό-
νιμου προσωπικού δεν μπορεί να υπάρξει», ση-
μείωσε ο δήμαρχος Χαλανδρίου Σίμος Ρούσ-
σος μετά την ολοκλήρωση της άσκησης.

Καλή επιτυχία!
Καλή επιτυχία στους Παραολυμπιακούς

αγώνες ευχήθηκε ο δήμαρχος Νίκαιας – Αγίου
Ιωάννη Ρέντη, Κωνσταντίνος Μαραγκάκης, στον
παραολυμπιονίκη και παγκόσμιο πρωταθλητή
ποδηλασίας Νίκο Παπαγγελή για την πρόκρισή
του στους Παραολυμπιακούς Αγώνες στη Γαλ-
λία, όπως και στον προπονητή του, Τάκη Ξουρή.
Ο δήμαρχος Κωνσταντίνος Μαραγκάκης απέ-
νειμε στον αθλητή μια τιμητική πλακέτα.

Μαζική προμήθεια κάδων
στον Δήμο Αμαρουσίου

Στη μαζική προμήθεια προχωρά ο Δήμος
Αμαρουσίου των 1.830 νέων κάδων απορριμ-
μάτων, εκ των οποίων οι 800 θα είναι για την
ανακύκλωση. Μέχρι στιγμής έχουν παραλη-
φθεί οι πρώτοι 650 κάδοι. Πρόκειται για την
προσπάθεια που κάνει ο Δήμος Αμαρουσίου να
βελτιώσει την αποκομιδή και τις επιδόσεις ανα-
κύκλωσης. Σημειωτέον ότι κατά την προηγού-
μενη θητεία 2019-2023 ο δήμαρχος Αμαρουσί-
ου, Θεόδωρος Αμπατζόγλου, είχε παραλάβει
1.100 νέους κάδους απορριμμάτων και ανακύ-
κλωσης και 23 νέα οχήματα και μηχανήματα
έργου για τις ανάγκες καθαριότητας και εξωτε-
ρικών συνεργείων. «Υλοποιούμε με συνέπεια
τον προγραμματισμό μας για μια καθαρή, τακτι-
κή και όμορφη πόλη», σχολιάζει ο δήμαρχος
Αμαρουσίου, Θεόδωρος Αμπατζόγλου, καλών-
τας τους κατοίκους και τους επισκέπτες να μη
ρυπαίνουν αλόγιστα και να σέβονται τον κανο-
νισμό καθαριότητας. 

Νέο τιμολόγιο 
αποκομιδής 
απορριμμάτων

Νέο τιμολόγιο αποκο-
μιδής απορριμμάτων ανα-
κοινώνει ο Δήμος Ωρω-
πού. Το ειδικό τέλος αποκομιδής που θα επιβαρύνει τους δημό-
τες αφορά το τιμολόγιο αποκομιδής για προϊόντα κηπουρικών
εργασιών, ογκωδών αστικών απορριμμάτων και λοιπών ειδι-
κών απορριμμάτων με χρήση μηχανημάτων του δήμου. Το ειδι-
κό τέλος εγκρίθηκε εσχάτως από το δημοτικό συμβούλιο Ωρω-
πού και έχει ως εξής: Για μικρό φορτηγό μέχρι 7,5 τόνους το
κόστος είναι 50 ευρώ. Για μεσαίο φορτηγό (διαξονικό – τριαξο-
νικό) στα 100 ευρώ και για μεγάλο φορτηγό (νταλίκα με επικα-
θήμενο ή τετραξονικό) στα 150 ευρώ.

Τ
η δέσμευσή του να ανα-
λάβει πρωτοβουλίες για
τη στήριξη της οικογέ-

νειας του εκλιπόντος 58χρονου
Αργύρη, οδηγού απορριμματο-
φόρου, που καταπλακώθηκε
από το όχημα στον ΧΥΤΑ Φυλής
δηλώνει ο δήμαρχος Αθηναί-
ων, Χάρης Δούκας, ο οποίος
ζήτησε από τη διοίκηση του  Ει-
δικού Διαβαθμιδικού Συνδέ-
σμου Νομού Αττικής και τις
αστυνομικές Αρχές να πληρο-
φορηθεί όλες τις λεπτομέρειες για το τραγικό
συμβάν.

Σύμφωνα με νεότερες πληροφορίες, το
πρωί της Κυριακής ο 58χρονος, ενώ είχε δε-
μένο το χειρόφρενο του απορριμματοφόρου
και προηγουμένως είχε αδειάσει το φορτίο
των απορριμμάτων, κατήλθε αυτού και έλεγξε
το πρόσθιο μέρος του. Ξαφνικά, το όχημα τον
παρέσυρε και σταμάτησε περίπου 10 μέτρα
από το σημείο που ήταν σταθμευμένο.

Το πρόβλημα είναι ότι στον ΧΥΤΑ Φυλής, λό-
γω κορεσμού της εγκατάστασης απόθεσης
σύμμεικτων απορριμμάτων, πλέον οι κλίσεις
του οδοστρώματος είναι μεγάλες και το έδα-
φος είναι εξαιρετικά ασταθές για βαρέως τύ-

που οχήματα. Αυτό σε συνάρτηση με το γεγο-
νός ότι ο εργολάβος που έχει αναλάβει τη δια-
μόρφωση του χώρου καταβρέχει συχνά, γεγο-
νός που δεν βοηθά πάντα στην ευστάθεια του
εδάφους.

Το θέμα αναμένεται να συζητηθεί στη συνε-
δρίαση του δημοτικού συμβουλίου Αθηναίων,
με τον Χάρη Δούκα να ενημερώνει για τις πρω-
τοβουλίες που θα αναλάβει. Πάντως, πληρο-
φορούμαστε ότι ο Δήμος Αθηναίων σε λίγο
καιρό θα διαθέτει αδειοδοτημένο χώρο Σταθ-
μού Μεταφόρτωσης Απορριμμάτων, προκει-
μένου να αποφεύγονται τα καθημερινά δρο-
μολόγια των απορριμματοφόρων προς τον ΧΥ-
ΤΑ Φυλής.

Αντιπροσωπεία από την Κύπρο 
στον Δήμο Αγίας Παρασκευής

Την αυτοδιοικητική αντιπροσωπεία του δημοτικού δια-
μερίσματος Γεροσκήπου του Δήμου Ανατολικής Πάφου
στο πλαίσιο της αδελφοποίησης υποδέχθηκε ο δήμαρχος
Αγίας Παρασκευής, Γιάννης Μυλωνάκης. Υπήρξε αμφό-
τερη δέσμευση για διεύρυνση της συνεργασίας μεταξύ των δύο δήμων σε τομείς όπως ο πολιτι-
σμός και η εκπαίδευση. 

«Οι λαοί μας συνδέονται με μακραίωνους βαθύτατους δεσμούς φιλίας και αλληλεγγύης. Η αδελ-
φοποίηση αποτελεί μοναδική ευκαιρία και μας δίνει τη δυνατότητα, μέσω δράσεων και εκδηλώσε-
ων, να προωθήσουμε την ιδέα της συνεργασίας σε ένα ευρύ φάσμα τομέων, καθώς και την ενότητα
μεταξύ των πολιτών», σχολίασε η αντιδήμαρχος Χρυσούλα Ξύγγη. 

ΕΥΔΑΠ: Νέο αποχετευτικό έργο 6,2 χλμ. 
Ξεκίνησε ήδη το έργο κα-

τασκευής κεντρικών αγωγών
αποχετευτικού δικτύου που
θα διαπερνούν τους Δήμους
Χαλανδρίου, Αγίας Παρα-
σκευής και Παλλήνης. Η
πρώτη φάση του έργου ξεκι-

νά από τον Δήμο Χαλανδρίου και θα ολοκληρωθεί στους Δή-
μους Αγίας Παρασκευής και Παλλήνης σύμφωνα με την εγκε-
κριμένη μελέτη. Τα έργα εκσυγχρονισμού και επέκτασης των
δικτύων αποχέτευσης ακαθάρτων στην Αττική αποτελούν μέ-
ρος της στρατηγικής της ΕΥΔΑΠ για την αποτελεσματική αντι-
μετώπιση των αναγκών της αστικής ανάπτυξης και, κυρίως,
των μακροχρόνιων περιβαλλοντικών προκλήσεων.

Δεσμεύσεις Δούκα μετά το τραγικό 
δυστύχημα στον ΧΥΤΑ Φυλής

Επιβάλλει πρόστιμα για
τα ακαθάριστα οικόπεδα

Συνεχίζει τον καθαρισμό ιδιωτικών οικο-
πέδων από ξερόχορτα ο Δήμος Ελληνικού –
Αργυρούπολης. Στο μεταξύ έχει αποστείλει
πάνω από 350 επιστολές προς τους ιδιοκτή-
τες οικοπέδων προκειμένου να μεριμνή-
σουν για την περιουσία τους. Πρόκειται για
ακαθάριστα οικόπεδα, που οι ιδιοκτήτες
τους είτε αδιαφορούν είτε σε περιπτώσεις
οικοπέδων που μένουν για χρόνια αναξιο-
ποίητα, χωρίς κληρονόμους, χωρίς δικαιού-
χους κ.ο.κ. Γενικά υπάρχει θετική ανταπό-
κριση εκτός από ελάχιστους ιδιοκτήτες,
στους οποίους ο δήμος αφότου καθαρίσει τα
οικόπεδά τους, επιβάλλει διοικητικά πρό-
στιμα. «Η συνεργασία όλων των πολιτών εί-
ναι απαραίτητη για τη διαφύλαξη της ασφά-
λειας στις γειτονιές μας, στο περιαστικό άλ-
σος και στο βουνό μας. Μαζί μπορούμε να
διατηρήσουμε τις περιοχές μας καθαρές και
ασφαλείς για όλους», υπογραμμίζει ο Δή-
μαρχος Ελληνικού – Αργυρούπολης, Γιάν-
νης Κωνσταντάτος.

Νέα παιδική χαρά 
στον Δήμο Γαλατσίου

Στην αγορά του οικοπέδου προχωρά ο Δή-
μος Γαλατσίου, στη συμβολή των οδών Πανός
και Νυμφών, το οποίο είχε χαρακτηριστεί
«παιδική χαρά» εδώ και 35 χρόνια. «Ένα αί-
τημα πολλών ετών, η αγορά του οικοπέδου
για τη δημιουργία της νέας παιδικής χαράς,
επιτέλους υλοποιείται. Η νέα παιδική χαρά θα
προσφέρει στα παιδιά έναν ασφαλή και ευχά-
ριστο χώρο για παιχνίδι και διασκέδαση, ενι-
σχύοντας την ποιότητα ζωής στην περιοχή
μας», ανακοινώνει ο Δήμος Γαλατσίου.



Ο
ι αδήλωτες ιδιοκτησίες τα ακρι-
βή τετραγωνικά και... χιλιοστά
των ακινήτων και τα «κρυφά»

εισοδήματα που προ-
κύπτουν από αυτά
αναμένεται να αποτε-
λέσουν το «ψωμί» για
τον νέο... αναβαθμι-
σμένο «Big Brother»,
ο οποίος θα «σκανά-
ρει» το περιουσιακό
προφίλ 7 εκατομμυ-

ρίων ιδιοκτητών. 

Δυσάρεστες εκπλήξεις
Το νέο σύστημα ηλεκτρονικής παρα-

κολούθησης του Μητρώου Ιδιοκτησίας
και Διαχείρισης Ακινήτων θα τεθεί σε
λειτουργία τον Σεπτέμβριο και θα είναι
πλήρως διασυνδεδεμένο με τα δεδομέ-
να του Εθνικού Κτηματολογίου, γεγο-
νός που θα επιτρέψει στην Ανεξάρτητη
Αρχή Δημοσίων Εσόδων να διενεργεί
αυτόματες διασταυρώσεις με προηγμέ-
να τεχνολογικά μέσα. Ωστόσο, πρέπει
να σημειωθεί ότι η διασταύρωση των
σχετικών στοιχείων μπορεί να κρύβει...
δυσάρεστες εκπλήξεις για χιλιάδες
ιδιοκτήτες οικοπέδων και αγροτεμα-
χίων, οι οποίοι έχουν δηλωμένα στο Ε-9
τα στοιχεία των συμβολαίων, τα οποία
είναι στρογγυλοποιημένα και μπορεί να
διαφέρουν σημαντικά σε σχέση με τα
ακριβή στοιχεία που αναγράφονται
στην οριστική ανάρτηση ή στην προ-
ανάρτηση. Το... πρόβλημα θα μπορούσε
να ξεπεραστεί με την αυτόματη «απορ-
ρόφηση» των στοιχείων του Κτηματο-
λογίου, ωστόσο θα μπορούσε να προ-
κύψει φορολογικό ζήτημα για εκατομ-
μύρια ιδιοκτήτες, σε σχέση με το ύψος
του ΕΝΦΙΑ των τελευταίων 5 ετών. 

Το Μητρώο Ιδιοκτησίας 
και Διαχείρισης Ακινήτων

Σε κάθε περίπτωση, το Μητρώο Ιδιο-
κτησίας και Διαχείρισης Ακινήτων θα
λύσει κάθε... απορία σε σχέση με τα
πλήρη στοιχεία των ιδιοκτησιών των

φορολογούμενων, καθώς θα είναι ευ-
κρινή τα τετραγωνικά μέτρα, η θέση του
ακινήτου και ο όροφος, ενώ θα προσ-
διορίζεται εάν πρόκειται για ηλεκτρο-
δοτούμενο, ημιτελές ή κενό ακίνητο
(αφορά τα κτήρια) και φυσικά το ποσο-
στό συνιδιοκτησίας. Επί της ουσίας θα
είναι ένα επικαιροποιημένο Ε-9, το
οποίο θα δημιουργηθεί αυτόματα χω-

ρίς να χρειαστεί κάποια ενέργεια από
τους φορολογούμενους, ενώ θα κατα-
στήσει πιο εύκολες τις διασταυρώσεις
σχετικά με την πραγματική περιουσια-
κή κατάσταση όλων των φορολογούμε-
νων πολιτών. Αυτό που θα έχει ιδιαίτερο
ενδιαφέρον από τον νέο «Big Brother»
είναι το αποτέλεσμα των διασταυρώσε-
ων σε σχέση με την ύπαρξη «κρυφών»

εισοδημάτων από ενοίκια ή ψευδών
στοιχείων, τα οποία είχαν ή έχουν ως
αποτέλεσμα την καταγραφή μικρότε-
ρου ΕΝΦΙΑ ή χαμηλότερου τεκμαρτού
εισοδήματος, δημοτικών τελών, Τέλους
Ακίνητης Περιουσίας κ.λπ. 

Πλήρης εικόνα 
για τα οικονομικά μεγέθη

Το νέο ηλεκτρονικό μητρώο θα δι-
ευκολύνει περισσότερο τις συναλλα-
γές σε σχέση με τα στοιχεία των μι-
σθώσεων που δηλώνει ο ιδιοκτήτης
και θα γίνονται αποδεκτά από τον
ενοικιαστή. Έτσι, θα υπάρχει πλήρης
εικόνα για τα οικονομικά μεγέθη τέ-
τοιων συναλλαγών, ενώ για κάθε με-
ταβολή ακινήτων θα υπάρχει αυτό-
ματη ενημέρωση του συστήματος για
τα εισοδήματα. Τέλος, αξίζει να ση-
μειωθεί ότι μέσω αυτής της διαδικα-
σίας θα καταστεί δυνατή και η προ-
συμπλήρωση των δηλώσεων Ε-1 με
τα στοιχεία της ιδιοκατοίκησης, αλλά
και του Ε-2 με τα εισπραττόμενα πο-
σά από τους ιδιοκτήτες που ενοικιά-
ζουν ακίνητα. 
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Ανεξάρτητη Αρχή Δημοσίων Εσόδων: Εργαλείο
για τις διασταυρώσεις το Κτηματολόγιο 

Γράφει 
o Λουκάς  

Γεωργιάδης
loukas1972@gmail.com

Τι θα ψάχνει ο νέος 
«Big Brother» 

στα ακίνητα 7 εκατ. 
ιδιοκτητών

Όσοι ιδιώτες έχουν δηλώσει στο Ε-9 την τελευταία
πενταετία ένα ακίνητο, το οποίο χαρακτηρίζεται ως «κα-
ταπατημένο», τότε... προκρίνονται στην τελική φάση της
διαδικασίας για την εξαγορά του με πολύ ευνοϊκούς
όρους. Από τον Σεπτέμβριο οι ενδιαφερόμενοι θα μπο-
ρούν να υποβάλουν αιτήσεις στην ειδική πλατφόρμα
που εισάγει ο νέος νόμος του υπουργείου Εθνικής Οι-
κονομίας και Οικονομικών, Πρόκειται για ακίνητα που
είναι καταπατημένα εδώ και πολλές δεκαετίες, τα οποία
θα μπορούν να τα αγοράσουν οι ιδιώτες που πληρούν τις

σχετικές προϋποθέσεις, εξασφαλίζοντας αδιαμφισβή-
τητους τίτλους κυριότητας. Ο αιτών μέσα σε πέντε ημέ-
ρες θα λαμβάνει το πιστοποιητικό αποδοχής των όρων
της εξαγοράς με βάση την αντικειμενική αξία, συναι-
νώντας στο τελικό τίμημα. Στη συνέχεια θα μπορεί να
εξοφλήσει το ποσό είτε εφάπαξ με έκπτωση 10% είτε σε
60 δόσεις, εκ των οποίων κάθε μία δεν μπορεί να είναι
μικρότερη των 100 ευρώ. Σημειώνεται ότι με τον τελευ-
ταίο νόμο άλλαξαν οι προϋποθέσεις για τους δικαιού-
χους καταπατητές, καθώς καταργήθηκε η προϋπόθεση

ύπαρξης κτίσματος για την υποβολή της αίτησης. 
Η παλαιότερη διάταξη έθετε ως προϋπόθεση την

ύπαρξη κτίσματος που θα έπρεπε να έχει ανεγερθεί το
αργότερο έως τις 31/12/1991 σε περίπτωση 30ετούς
κατοχής και το αργότερο έως τις 31/12/1981 σε περί-
πτωση 40ετούς κατοχής. Τέλος, για τα ακίνητα στα
οποία εγκαταστάθηκαν ειδικές πληθυσμιακές ομάδες
πριν από το 1964 (πρόσφυγες) προβλέπεται η δυνατό-
τητα εξαγοράς με τίμημα που αντιστοιχεί στο 20% της
αντικειμενικής αξίας.

Ποιοι γίνονται ιδιοκτήτες καταπατημένων εκτάσεων 



Π
ερισσότερα από 1.300 προ-
ϊόντα τροφίμων και είδη
πρώτης ανάγκης εμφανί-

ζουν μείωση τον Ιούλιο σε σχέση με
πέρυσι, ενώ οι κινήσεις του υπουρ-
γείου Ανάπτυξης με τις «συμφωνίες
κυρίων», αλλά και την παράταση των
μέτρων κατά της ακρίβειας έως το

τέλος του έτους, ανα-
μένεται να ενισχύ-
σουν την περαιτέρω
αποκλιμάκωση του
πληθωρισμού.

Σύμφωνα με την
Ένωση Σούπερ Μάρ-
κετ Ελλάδος, οι πτω-
τικές τάσεις στις τιμές
των τροφίμων συνε-

χίστηκαν για τρίτο συνεχή μήνα, κάτι
που οφείλεται μεταξύ άλλων και
στην αποκλιμάκωση των τιμών διε-
θνώς. Σύμφωνα με τον πρόεδρο της
Ένωσης Απ. Πεταλά η τάση αποκλι-
μάκωσης θα συνεχιστεί και τους
επόμενους μήνες τόσο στην Ελλάδα
όσο και στις χώρες της Ευρωπαϊκής
Ένωσης. Σημειώνεται ότι σύμφωνα
με έρευνα του Ινστιτούτου Έρευνας

Λιανεμπορίου Καταναλωτικών Αγα-
θών, τον περασμένο Μάιο οι τιμές
των προϊόντων στα σουπερμάρκετ
μειώθηκαν κατά 1,25%, ενώ τον Ιού-
νιο ο τιμάριθμος των τροφίμων ση-
μείωσε περαιτέρω μείωση κατά
1,92%. Σύμφωνα με το θεσμικό όργα-
νο των σουπερμάρκετ, τα μέτρα που
έχει λάβει η κυβέρνηση, σε μεγάλο ή
μικρότερο βαθμό, έχουν συμβάλει
καθοριστικά στην αποκλιμάκωση
των τιμών. 

Ο υπουργός Ανάπτυξης Τάκης Θεο-
δωρικάκος σε συνέντευξή του ανέ-
φερε ότι «με τη συνεργασία όλων οι
τιμές αποκλιμακώνονται», ενώ ση-
μαντική είναι η συμβολή των ελέγχων
που διενεργούνται σε όλη την αγορά
για την εφαρμογή των νόμων και του
υγιούς ανταγωνισμού, ζητώντας μάλι-

στα και τη στήριξη των Περιφερειών.
Ο υπουργός ανέφερε ότι η ένταση των
ελέγχων αλλά και ο πενταπλασιασμός
των προστίμων έχουν συμβάλει κα-
θοριστικά στην αποκλιμάκωση του
πληθωρισμού των τροφίμων και των
ειδών πρώτης ανάγκης. Προς το πα-
ρόν το υπουργείο Ανάπτυξης δεν
προτίθεται να λάβει πρόσθετα μέτρα,
καθώς το νομικό «οπλοστάσιο» αυτήν
τη στιγμή είναι ισχυρό και διορθώνει
χρόνιες δομικές στρεβλώσεις στην
αγορά. 

Σύμφωνα με τον κ. Θεοδωρικάκο,
ένα τυπικό ελληνικό «καλάθι» είναι
26% πιο φθηνό σε σχέση με ένα αντί-
στοιχο γερμανικό, συγκρίνοντας προ-
ϊόντα από 44 κατηγορίες. Την ίδια
στιγμή, η εκτίναξη των τιμολογίων του
ρεύματος εκτιμάται από την κυβέρνη-
ση ότι είναι παροδική και οφείλεται σε
συγκυριακούς λόγους, ενώ στοιχείο
προβληματισμού αποτελεί και η τρο-
φοδότηση της έντασης στη Μέση
Ανατολή, η οποία μπορεί να οδηγήσει
σε νέα αύξηση των τιμών των καυσί-
μων, ανατρέποντας τους στόχους της
αντιπληθωριστικής πολιτικής. 
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Αισιοδοξία 
Θεοδωρικάκου 
για περαιτέρω 

αποκλιμάκωση 

ΕΒΕΑ: Μεγάλη
επιτυχία η βράβευση
τριών καινοτόμων
εταιρειών 

Μεγάλη επιτυχία
για το Εμπορικό και
Βιομηχανικό Επι-
μελητήριο Αθηνών
υπό την καθοδήγη-
ση της κυρίας Σοφίας
Κουνενάκη - Εφραίμο-
γλου, αποτελεί η βράβευση
τριών καινοτόμων επιχειρήσεων που
υποστηρίζονται από τη Θερμοκοιτίδα
Νεοφυών Επιχειρήσεων στον 14ο Δια-
γωνισμό Καινοτομίας και Τεχνολογίας.
Πρόκειται για τις εταιρείες Genosophy,
Irida.Ai και Vivestia, που έλαβαν κάποια
χρηματικά ποσά ως έπαθλο. Η πρόεδρος
του ΕΒΕΑ κα Σοφία Κουνενάκη - Εφραί-
μογλου υπογράμμισε ότι «η υποστήριξη
της καινοτόμου και νεοφυούς επιχειρη-
ματικότητας είναι ένας στόχος στον
οποίον αξίζει και οφείλουμε να επενδύ-
σουμε». Σημείωσε δε ότι στη διάρκεια
της τελευταίας πενταετίας η αξία του ελ-
ληνικού συστήματος καινοτομίας έχει
πολλαπλασιαστεί, η νεοφυής επιχειρη-
ματικότητα αυξάνει σταθερά το μερίδιό
της στο ΑΕΠ και ενισχύεται τόσο σε αριθ-
μό επιχειρήσεων όσο και σε κεφαλαι-
οποίηση.

Τέλος στην ταλαιπωρία
για μεταβιβάσεις
οριζόντιων ιδιοκτησιών 

Τέλος στην ταλαιπωρία χιλιάδων ιδιο-
κτητών κυρίως διαμερισμάτων που δεν
μπορούσαν να προχωρήσουν σε μεταβί-
βαση του ακινήτου τους μπαίνει τον Σε-
πτέμβριο με ειδική ρύθμιση για τις ορι-
ζόντιες ιδιοκτησίες. Μέχρι σήμερα ο
ιδιοκτήτης θα έπρεπε να λάβει τη συγκα-
τάθεση των υπολοίπων ενοίκων για να
προχωρήσει στη μεταβίβαση του ακινή-
του, ενώ από τον Σεπτέμβριο θα μπορεί
να προχωρά σε μονομερή τροποποίηση
των τετραγωνικών της οριζόντιας ιδιο-
κτησίας μόνο με την κάτοψη του ορόφου,
δική του υπεύθυνη δήλωση αλλά και του
πολιτικού μηχανικού. Μοναδική προ-
ϋπόθεση για τη μονομερή τροποποίηση
των χαρακτηριστικών της οριζόντιας
ιδιοκτησίας είναι να μη θίγονται τα δι-
καιώματα των υπολοίπων ιδιοκτητών του
κτηρίου. Εκτιμάται ότι τα τελευταία δύο
χρόνια συσσωρεύτηκαν πάνω από
100.000 περιπτώσεις μεταβιβάσεων (πώ-
ληση, γονική παροχή, δωρεά κ.λπ.), κα-
θώς προέκυψαν τεράστια προβλήματα
λόγω της υποχρεωτικής εφαρμογής της
ηλεκτρονικής ταυτότητας κτηρίου.

Γράφει 
o Λουκάς  

Γεωργιάδης
loukas1972@gmail.com

ΑΡΝΗΤΙΚΟΣ ΠΛΗΘΩΡΙΣΜΟΣ ΤΡΟΦΙΜΩΝ ΤΟΝ ΙΟΥΛΙΟ 

Μείωση τιμών
σε 1.300 προϊόντα 
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ια την πιθανότητα να δούμε το έργο
«Τραμπ 2» ετοιμάζονται πολιτικοί και δι-
οικούντες και από τις δύο πλευρές του

Ατλαντικού, καθώς ο πρώην πρόεδρος προηγεί-
ται από την πρώτη στιγμή έναντι των Δημοκρατι-
κών υποψηφίων. Αυτήν τη στιγμή παρουσιάζει
προτίμηση των ψηφοφόρων με βραχεία κεφαλή
κατά 48%, με την Κάμαλα Χάρις να συγκεντρώνει
το 47%. Και με δεδομένο ότι οι προβλέψεις των
αμερικανικών εκλογών είναι ένα πολύ επικίν-
δυνο σπορ, τόσο οι Αμερικανοί επενδυτές και
οικονομικοπολιτιακοί παράγοντες όσο και οι
Ευρωπαίοι ετοιμάζονται για όλα τα ενδεχόμενα. 

Το χτύπημα στις εξαγωγές
Το θέμα είναι ότι το έργο «Τραμπ 2» έχει ήδη κάποι-

ες δημοσιοποιημένες παραμέτρους που αφορούν κυ-
ρίως το εξωτερικό εμπόριο της Αμερικής και, ως εκ
τούτου, αναμένεται να επηρεάσει έντονα την οικονο-
μική δραστηριότητα. Άλλωστε η διατλαντική οικονο-
μία (ήτοι οι μεταφορές εμπορευμάτων από την Ευρώ-
πη στις ΗΠΑ και τούμπλαλιν) είναι η μεγαλύτερη και
πλουσιότερη στον κόσμο. Δημιουργεί το ένα τρίτο του

παγκόσμιου ΑΕΠ και συμβάλλει περίπου στο μισό της συνο-
λικής παγκόσμιας ιδιωτικής κατανάλωσης. 

Υπολογίζεται ότι προς την Αμερική φεύγει το 13,8% όλων
των εμπορευμάτων που εξάγει η Ευρωπαϊκή Ένωση με
αξία που φτάνει τα 906,6 δισ. ευρώ. Σε αυτό το ποσό λοιπόν
ο Τραμπ θέλει να επιβάλει μία αύξηση φόρου κατά 10 μο-
νάδες, την οποία προορίζει για το σύνολο των εισαγωγών
που κάνει η Αμερική από όλες τις χώρες, ενώ ειδικά για
την Κίνα ο φόρος θα αυξηθεί στο 60%. Στην περίπτωση που
επιβληθεί αυτή η νέα φορολογία, οι Ευρωπαίοι θεωρούν
ότι αυτομάτως θα μειωθούν οι εξαγωγές προς τις ΗΠΑ κα-
τά 150 δισ. ευρώ. Δηλαδή κατά 16,6%. 

Παρά το γεγονός ότι τη μερίδα του λέοντος των εξαγω-
γών αυτών την εκτελεί η Γερμανία, αν κάνουμε μία αναγω-
γή της ποσοστιαίας απώλειας και στις ελληνικές εξαγωγές
προς την Αμερική, τότε υπάρξει ο κίνδυνος να δούμε τα
εξής: Η αξία των εξαγωγών μας προς την άλλη πλευρά του

Ατλαντικού είναι περί τα 2,22 δισ. ευρώ. Αφαιρώντας το
16,6%, τότε αυτό το ποσό πέφτει στο 1,851 δισ., δηλαδή οι
απώλειες θα είναι στα 369 εκατομμύρια ευρώ, ένα ποσό
πολύ μεγάλο για τη διαμόρφωση του ΑΕΠ της χώρας μας,
το οποίο δεν αντέχουμε επ’ ουδενί να χάσουμε.

Πρώτες αντιδράσεις
Βλέποντας το πρόβλημα να έρχεται, ήδη έχει χτυπήσει

συναγερμός στα γραφεία της Ούρσουλα Φον Ντερ Λάιεν
και σχεδιάζονται αντιδράσεις προκειμένου να παρουσια-
στούν στην άλλη πλευρά λύσεις για τη διατήρηση του εμ-
πορίου ανάμεσα σε Ένωση και Ηνωμένες Πολιτείες. Για
παράδειγμα (όπως γράφουν οι «Financial Times») υπάρ-
χουν ήδη σκέψεις για προσέγγιση της ομάδας Τραμπ μόλις
κερδίσει τις εκλογές τον Νοέμβριο και πριν αναλάβει την
προεδρεία, ώστε να συμφωνηθεί ποια αμερικανικά προ-
ϊόντα θα μπορούσε να αγοράζει η ΕΕ σε μεγαλύτερες πο-
σότητες. Σε περίπτωση πάντως που αυτές οι διαπραγμα-
τεύσεις δεν έχουν αποτέλεσμα, η Κομισιόν ήδη καταρτίζει

καταλόγους με προϊόντα που εισάγει η Ευρώπη
από την Αμερική, στα οποία θα μπορούσαν να επι-
βληθούν δασμοί που θα φτάσουν ακόμη και στο
50% ή ακόμη και πιο πάνω. 

Η οικονομία των ΗΠΑ
Στα θετικά -όπως τα καταγράφουν οι «Financial

Times»- βρίσκεται το γεγονός ότι όλο και περισσό-
τερο η αμερικανική οικονομία απογαλακτίζεται
από τις αποφάσεις που λαμβάνονται στην Ουάσιγ-
κτον κι αυτό διότι τη βασική καθοδήγηση κρατάει
στα χέρια της η τεχνολογία. Η πλειοψηφία των
start-ups και της έρευνας κατευθύνεται στην τε-
χνολογία και έτσι η Αμερική γίνεται όλο και πιο
ελεύθερη ως οικονομία από παραδοσιακές πιέ-

σεις που μπορεί να προέλθουν για παράδειγμα από τα επι-
τόκια. Αυτό μπορεί να αποδειχθεί ιδιαίτερα σημαντικό αν ο
Τραμπ συνεχίσει την πορεία που είχε αρχίσει στην πρώτη
του θητεία, όπου ευνόησε την απορρύθμιση του κρατικού
νομοθετικού πλαισίου για τις επιχειρήσεις. Και ενώ από τη
μία η έναρξη ενός «εμπορικού πολέμου» με τις υπόλοιπες
χώρες αναμένεται να αυξήσει τον πληθωρισμό μέσα στις
ΗΠΑ, την ίδια στιγμή δεν αποκλείεται η αύξηση της παρα-
γωγής πετρελαίου και φυσικού αερίου να επιφέρει τη συγ-
κράτησή του. Μην ξεχνάμε ότι κατά τον Τραμπ η κλιματική
αλλαγή είναι κάτι που μάλλον δεν υπάρχει. 

Τα κρύπτο
Τέλος, αξίζει να αναφέρουμε και τις εκ διαμέτρου από-

ψεις που εκφράζει ο Τραμπ για τα κρυπτονομίσματα, γεγο-
νός που αναμένεται να φέρει σε αχαρτογράφητα νερά την οι-
κονομική πολιτική των ΗΠΑ. Πρόσφατα στο συνέδριο Bit-
coin 2024 ο Τραμπ τόνιζε ότι αν επανεκλεγεί πρόεδρος, θα
απολύσει τον πρόεδρο της Επιτροπής Κεφαλαιαγοράς και
ότι θα σχηματίσει στρατηγικό απόθεμα στις ΗΠΑ φτιαγμένο
από Bitcoin. Όπως είπε τα κρυπτονομίσματα είναι για την
εποχή μας ό,τι ήταν «η βιομηχανία χάλυβα πριν από 100 χρό-
νια» γι’ αυτό και θέλει να κάνει την Αμερική την πρωτεύουσα
των κρύπτο του πλανήτη, ασχέτως αν το 2019 έλεγε ότι το bit-
coin είναι «εξαιρετικά ασταθές και βασισμένο στον αέρα».

του Κωνσταντίνου
Δαυλού
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Πώς επηρεάζει
τις ελληνικές 

εξαγωγές 
το έργο «Τραμπ 2»

Αν επιβληθούν νέοι δασμοί 10%, 
η Ευρωπαϊκή Ένωση δεν αποκλείεται

να χάσει περί τα 150 δισ. ευρώ
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Σ
ημαντική αύξηση καταγράφουν τα
τελευταία χρόνια οι δαπάνες για
Έρευνα και Ανάπτυξη (Ε&Α), κλά-

δος στον οποίο η οικονομία μας ήταν
πάντα πίσω, παρά το γεγονός ότι το χρει-
άζεται προκειμένου να αλλάξει το παρα-
γωγικό της μοντέλο. Σύμφωνα με τα τε-
λευταία στοιχεία, τα οποία πρόκειται να
αποσταλούν στην Eurostat, οι συνολικές
δαπάνες που πραγματοποιήθηκαν για Ε&Α το
2022 ήταν 3,07 δισ. ευρώ, παρουσιάζοντας ετή-
σια αύξηση κατά 424,35 εκατ. ευρώ και ποσοστι-
αία αύξηση κατά 16%. Αν συνδυαστεί αυτό το
στοιχείο και με την αύξηση του ΑΕΠ, τότε ο δεί-
κτης «Ένταση Ε&Α», που εκφράζει τις δαπάνες
για έρευνα ως ποσοστό του ΑΕΠ, σημαίνει ότι η
χώρα μας δαπάνησε το 1,49% του ΑΕΠ το 2022
από 1,46% το 2021. Σε ευρω-
παϊκό επίπεδο η  χώρα μας
βρίσκεται στη 13η θέση μετα-
ξύ των χωρών της Ευρώπης
των «27», σε ό,τι αφορά τις δα-
πάνες για Ε&Α.

Η απασχόληση
Το σημαντικό με την αύξη-

ση των δαπανών για Ε&Α είναι ότι προσφέρουν
σημαντική βελτίωση και στην απασχόληση. Υπο-
λογίζεται ότι ο αριθμός του προσωπικού που
απασχολήθηκε σε δραστηριότητες Ε&Α, σε θέ-
σεις πλήρους απασχόλησης, αυξήθηκε σε
69.307 για το συνολικό προσωπικό που εργάζε-
ται σε αυτήν τη δραστηριότητα, από 61.702 την
προηγούμενη χρονιά. Δηλαδή εμφάνισε ποσο-
στό αύξησης 12,3%, ενώ το ερευνητικό προσωπι-
κό αυξήθηκε σε 51.611 από 45.345 το 2021, πα-
ρουσιάζοντας άνοδο κατά 13,8%. Τα στοιχεία αυτά
για την απασχόληση είναι ιδιαιτέρως σημαντικά,
καθώς πρόκειται για εργαζόμενους υψηλής
εξειδίκευσης που βελτιώνουν το brain gain, δη-
λαδή του αντίστροφου της αποχώρησης εργαζο-
μένων προς το εξωτερικό. 

Όσον αφορά τη συμμετοχή των επιχειρήσεων
στο σύνολο των δαπανών Ε&Α, αυτή διαμορφώ-
θηκε στο 49%, δηλαδή σε 1,5 δισ. ευρώ, ένα ποσό

που βαίνει αυξανόμενο τα τελευταία χρό-
νια. Αυξημένη ήταν η συμμετοχή των κλά-
δων οικονομικής δραστηριότητας Ενημέ-
ρωση & Επικοινωνία με 325,2 εκατομμύ-
ρια ευρώ, η δραστηριότητα Επαγγελματι-
κές, επιστημονικές και τεχνικές δραστη-
ριότητες με 193,9 εκατ. ευρώ και η Παρα-
γωγή βασικών φαρμακευτικών προϊόντων
& φαρμακευτικών σκευασμάτων με 161

εκατ. ευρώ. Επίσης, οι δαπάνες Ε&Α που αφο-
ρούν τον συνολικό κλάδο του Τομέα Πληροφο-
ριών & Επικοινωνίας ανήλθαν σε 391,5 εκατ. ευ-
ρώ, παρουσιάζοντας αύξηση 27,4%.

Όσον αφορά την απασχόληση σε δραστηριότη-
τες Ε&Α στις επιχειρήσεις, ο αριθμός για το συ-
νολικό προσωπικό ήταν 20.175 εργαζόμενοι (δη-
λαδή το 29,1% επί του συνόλου), εκ των οποίων

15.345 αφορούσαν προσωπι-
κό με ερευνητικά καθήκοντα.

Ο δεύτερος σημαντικότερο
τομέας στις δαπάνες Ε&Α
ήταν ο τομέας της τριτοβάθ-
μιας εκπαίδευσης, που περι-
λαμβάνει τα Πανεπιστήμια,
τα Ερευνητικά Πανεπιστη-
μιακά Ινστιτούτα και τα Πανε-
πιστημιακά Νοσοκομεία. Το

2022 οι δαπάνες Ε&Α του τομέα ανήλθαν σε
906,27 εκατ. ευρώ, αντιστοιχώντας στο 29,5%
του συνόλου των δαπανών Ε&Α στην Ελλάδα.
Οι δραστηριότητες αυτές είχαν ως επίκεντρο
την υλοποίηση βασικής έρευνας -στην οποία
κατευθύνθηκαν 492,74 εκατ. ευρώ- και εφαρ-
μοσμένης έρευνας όπου δαπανήθηκαν 338,94
εκατ. ευρώ. Τα επιστημονικά πεδία με τις μεγα-
λύτερες δαπάνες ήταν η Ιατρική και Επιστήμες
Υγείας με 245,5 εκατ. ευρώ, οι Επιστήμες Μη-
χανικού & Τεχνολογία με 197 εκατ. ευρώ και οι
Κοινωνικές Επιστήμες με 194,8 εκατ. ευρώ.
Όσον αφορά τον τομέα της τριτοβάθμιας εκπαί-
δευσης, αυτός συγκεντρώνει τις περισσότερες
θέσεις απασχόλησης σε Ε&Α, που το 2022 ήταν
συνολικά 32.348, δηλαδή το 46,7% επί του συ-
νόλου, εκ των οποίων 26.655 εργαζόμενου βρι-
σκόντουσαν σε ερευνητικές θέσεις.

του Κωνσταντίνου
Δαυλού

Ψαλίδι στην κερδοφορία, 
που παραμένει όμως καλή
Η ενεργειακή κρίση, και φυσικά η συνεπακόλουθη άνοδος σχεδόν
όλων των πρώτων υλών και των μεταφορικών, ήταν η αιτία που ψα-
λίδισε την κερδοφορία του συνόλου των κλάδων της οικονομίας,
όπως καταγράφεται σε έκθεση της ICAP με τίτλο «Οι Κορυφαίοι
Κλάδοι στην Ελλάδα». Το υψηλότερο ποσοστό καθαρού κέρδους
καταγράφει το Real Estate με 83,9% και ακολουθούν οι ενοικιάσεις
αυτοκινήτων, αλλά με πολύ μεγάλη απόσταση. Εκεί το καθαρό κέρ-
δος πέφτει στο 21,2%, στις υπηρεσίες σταθερής τηλεφωνίας το πο-
σοστό είναι 20%, στις αλυσίδες καταστημάτων παιχνιδιών είναι
19,2% και στον κλιματισμό 13,7%. Όσον αφορά την αποδοτικότητα
ιδίων κεφαλαίων, ο κλιματισμός είναι πρώτος με 58,6% και ακολου-
θούν οι ελεγκτικές εταιρείες με 48,2%, οι υπηρεσίες διαμεταφοράς
με 40,5%, το κέτερινγκ με 36,7 και τα ρολόγια χειρός με 36,3%. 

Στοιχηματίζουν για μείωση επιτοκίων
Στο 90% έχει φτάσει η προσδοκία των επενδυτών για τη μείωση
των επιτοκίων της ΕΚΤ τον Σεπτέμβριο. Μιας και ο Αύγουστος
δεν είναι μήνας κατάλληλος για τέτοιου είδους αποφάσεις,
όλα τα στοιχήματα πλέον πέφτουν για τον Σεπτέμβριο και όπως
λέει το Bloomberg, σημασία έχει ποιο θα είναι το ύψος του
πληθωρισμού που θα ανακοινωθεί αύριο. Αν όλα πάνε θετικά,
ο πληθωρισμός θα παραμείνει για δεύτερο μήνα στο 2,5% και ο
δείκτης που υπολογίζει μόνο την ενέργεια και τα τρόφιμα θα
πέσει στο 2,8%. Σχεδόν ταυτόχρονα αναμένονται και τα στοι-
χεία για την οικονομική ανάπτυξη του β’ τριμήνου. Τα στοιχεία
αυτά όμως πιθανότατα θα δείξουν μια ανάκαμψη λιγότερο δυ-
ναμική απ’ ό,τι αναμενόταν αρχικά. Θα είναι στο +0,2% αντί
+0,3% το α’ τρίμηνο, με τη Γερμανία, την Ιταλία και την Ισπανία
να επιβραδύνουν. 

Η κούρσα της AI
Συνεχίζεται με αμείωτη ένταση η κούρσα υιοθέτησης της Τεχνητής
Νοημοσύνης και αυτήν τη στιγμή η Κίνα φαίνεται να είναι παγκο-
σμίως πρώτη. Υπολογίζεται ότι το 83% των κινεζικών εταιρειών
χρησιμοποιεί την τεχνολογία παραγωγικής τεχνητής νοημοσύνης
(τη λεγόμενη GenAI) για τη λήψη αποφάσεων, όταν το ποσοστό αυ-
τό είναι 70% στη Μεγάλη Βρετανία, 65% στις ΗΠΑ και 63% στην Αυ-
στραλία.
Πάντως, την ίδια στιγμή οι εταιρείες στις ΗΠΑ εφαρμόζουν την πλήρη
ανάπτυξη και εφαρμογή στις τεχνολογίες του GenAI με ποσοστό 24%
και ακολουθούν με 19% η Κίνα και με 11% η Μεγάλη Βρετανία.

Τα νέα αρχικά της εφορίας
Τέλος πια οι ΔΟΥ για τους φορολογούμενους σε Αθήνα και
Θεσσαλονίκη, καθώς τώρα πια ανήκουν στα δύο μεγάλα Κέν-
τρα Φορολογικών Διαδικασιών και Εξυπηρέτησης, τα ΚΕΦΟ-
ΔΕ. Για θέματα ακινήτων ή περιουσίας ανήκουν στα Κέντρα
Φορολογίας Κεφαλαίου. Δηλαδή, τα ΚΕΦΟΚ, ενώ οι ΔΟΥ που
έκλεισαν πλέον ονομάζονται ΥΦΕ, δηλαδή Υπηρεσίες Φορο-
λογικής Εξυπηρέτησης. Και για να σας το κάνω λίγο πιο πολύ-
πλοκο, στις ΥΦΕ το ταμείο και το διαστικτό τμήμα πλέον ανα-
φέρονται ως ΚΕΒΕΙΣ. Δηλαδή Κέντρα Βεβαίωσης και Είσπρα-
ξης. Μπερδευτήκατε; Δεν πειράζει. Θα τα συνηθίσετε. 

Στο 1,49% του ΑΕΠ οι δαπάνες 
για Έρευνα και Ανάπτυξη 

Η αύξηση των δαπανών 
συνέβαλε στην αύξηση 

της απασχόλησης, καθώς 
οι εργαζόμενοι στον κλάδο

αυξήθηκαν κατά 12,3%
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Επιμέλεια: Ελένη Μπέρτσου

Η
Attica Bank με ανακοίνωσή της στο
χρηματιστήριο ανακοινώνει στο
επενδυτικό κοινό ότι τα διοικητικά

συμβούλια της Αttica Bank και της Παγκρή-
τιας Τράπεζας στις από 26/07/2024 συνε-
δριάσεις τους ενέκριναν το Σχέδιο Σύμβα-
σης Συγχώνευσης για τη συγχώνευση με
απορρόφηση της Παγκρήτιας Τράπεζας
από την Αttica Bank, η οποία θα γίνει σύμ-
φωνα με τις διατάξεις των άρθρων 6-21, 30-
34 του ν. 4601/2019, τις διατάξεις του άρ-
θρου 16 του ν. 2515/1997, τις εφαρμοστέες
διατάξεις του ν. 4548/2018, όπως ισχύουν,
και την από 18/07/2024 συμφωνία μεταξύ
του Ταμείου Χρηματοπιστωτικής Σταθερό-
τητας και της Thrivest Holding Ltd αναφορι-
κά, μεταξύ άλλων, και με τη συγχώνευση,
όπως αυτή κυρώθηκε με νόμο.

Η συγχώνευση θα γίνει με λογιστική ενο-
ποίηση των στοιχείων ενεργητικού και παθη-
τικού των υπό συγχώνευση εταιρειών και, ει-
δικότερα, με εισφορά των στοιχείων ενεργητι-
κού και παθητικού της Παγκρήτιας Τράπεζας
στην Αttica Bank, όπως αυτά εμφανίζονται

στον ισολογισμό μετασχηματισμού της Παγ-
κρήτιας Τράπεζας με ημερομηνία 31 Δεκεμ-
βρίου 2023 και όπως θα έχουν διαμορφωθεί
μέχρι την ολοκλήρωση της συγχώνευσης.

Η προτεινόμενη σχέση ανταλλαγής είναι
0,0292156343836978 νέες κοινές ονομαστι-
κές μετοχές της Αttica Bank για κάθε μία κοι-
νή ονομαστική μετοχή της Παγκρήτιας Τράπε-
ζας, ενώ οι μέτοχοι της Αttica Bank θα διατη-
ρήσουν και μετά τη συγχώνευση τον ίδιο αριθ-
μό των μετοχών που κατείχαν πριν από τη
συγχώνευση. Τα ανωτέρω τελούν υπό τις αι-
ρέσεις που έχουν ήδη ανακοινωθεί, συμπερι-
λαμβανομένης της έγκρισης του Σχεδίου Συμ-
βάσεως Συγχώνευσης από τις γενικές συνε-

λεύσεις των μετόχων των συγχωνευόμενων
εταιρειών, καθώς και της λήψης όλων των
απαιτούμενων σύμφωνα με το νόμο αδειών
και εγκρίσεων των αρμοδίων αρχών, σύμφω-
να με τα οριζόμενα στην ισχύουσα νομοθεσία.
Εκ μέρους της Αttica Bank, η εταιρεία UBS
Europe SE ενεργεί ως χρηματοοικονομικός
σύμβουλος και η δικηγορική εταιρεία Ποταμί-
της-Βεκρής ως νομικός σύμβουλος, για τους
σκοπούς της συγχώνευσης, και η ελεγκτική
εταιρεία Pricewaterhousecoopers ΑΕ ως εμ-
πειρογνώμονας, σύμφωνα με την κείμενη νο-
μοθεσία. Το επενδυτικό κοινό θα ενημερώνε-
ται από την Τράπεζα για την εξέλιξη της διαδι-
κασίας συγχώνευσης.

ΓΕΚ Τέρνα: Στις 28/8 
η αποκοπή για επιστροφή
κεφαλαίου 0,25 ευρώ

Η ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ ΑΕ την 26η Ιουνίου
2024 ενημέρωσε το επενδυτικό κοινό
για την απόφαση της τακτικής γενικής
συνέλευσης των μετόχων της 26 ης Ιου-
νίου 2024 για την αύξηση του μετοχικού
κεφαλαίου της εταιρείας κατά το ποσό
των € 25.855.822,75 με κεφαλαιοποί-
ηση μέρους του ειδικού αποθεματικού
από την έκδοση μετοχών υπέρ το άρτιο
με αύξηση της ονομαστικής αξίας της
μετοχής από 0,57 € σε 0,82 € και ταυτό-
χρονη μείωση του μετοχικού κεφαλαίου
κατά το ποσό των € 25.855.822,75 με
αντίστοιχη μείωση της ονομαστικής
αξίας κάθε μετοχής από 0,82 € σε 0,57€
και την επιστροφή του ποσού της μεί-
ωσης, 0,25 € ανά μετοχή, στους μετό-
χους.  Από την 28η Αυγούστου 2024
(ημερομηνία αποκοπής) οι μετοχές της
εταιρείας θα είναι διαπραγματεύσιμες
στο ΧΑ με τη νέα ονομαστική αξία των
0,57 € ανά μετοχή και χωρίς το δικαίω-
μα συμμετοχής στην επιστροφή κεφα-
λαίου με καταβολή μετρητών στους με-
τόχους ποσού 0,25 € ανά μετοχή.

Orilina: Προκαταβολή 
για δύο ακίνητα 
στο Marina Residences 
by Kengo Kuma

Η Orilina Properties Ανώνυμη Εται-
ρεία Επενδύσεων Σε Ακίνητη Περιουσία
και το διακριτικό τίτλο Orilina Proper-
ties Reic (εφεξής η εταιρεία), σε εφαρ-
μογή του κανονισμού (ΕΕ) 596/2014 και
του κανονισμού του Χρηματιστηρίου
Αθηνών, όπως ισχύει, ανακοινώνει ότι η
εταιρεία προέβη στην είσπραξη προκα-
ταβολών βάσει υπογραφής δύο Ιδιωτι-
κών Συμφωνητικών Προκαταβολής. Το
τίμημα των δύο αγοραπωλησιών συμ-
φωνήθηκε σε €5.195.654 και
€6.721.470 αντίστοιχα. 

Metlen: Ολοκληρώθηκε 
η εξαγορά των μετοχών 
της Volterra

Η Metlen Energy & Metals AE με
ανάρτησή της στο χρηματιστήριο ανα-
κοινώνει την ολοκλήρωση της συμφω-
νίας εξαγοράς του συνόλου των μετο-
χών της εταιρείας Volterra AE (Volterra)
στις 25/07/2024. Την ολοκλήρωση της
εξαγοράς θα ακολουθήσει διαδικασία
συγχώνευσης, με απορρόφηση της
Volterra από τη μητρική Metlen Energy
& Metals, η οποία στο retail δραστηριο-
ποιείται μέσω του brand της Protergia. 

Attica Bank-Παγκρήτια: Πράσινο 
φως στη συγχώνευση και από τα ΔΣ

Η Εβροφάρμα ανακοινώνει ότι η τακτική γενική συνέλευση των
μετόχων της 26ης Ιουλίου 2024 αποφάσισε τη διανομή μερίσμα-
τος, το οποίο ανέρχεται σε €0,05 ανά μετοχή. Δικαιούχοι του με-
ρίσματος βάσει του κανόνα προσδιορισμού δικαιούχων (record
date) είναι οι εγγεγραμμένοι στο Σύστημα Άυλων Τίτλων (ΣΑΤ)
επενδυτές κατά τη 13η Σεπτεμβρίου 2024. Ημερομηνία αποκοπής
του μερίσματος είναι η 12η Σεπτεμβρίου2024, πριν από την έναρ-

ξη της συνεδρίασης του Χρηματιστηρίου Αθηνών και, συνεπώς,
την ημέρα αυτή οι μετοχές της ΕΒΡΟΦΑΡΜΑ θα είναι διαπραγμα-
τεύσιμες χωρίς το δικαίωμα είσπραξης του μερίσματος. Ως ημε-
ρομηνία έναρξης καταβολής μερίσματος ορίζεται η 19η Σεπτεμ-
βρίου από την πληρώτρια τράπεζα «Πειραιώς» (εφεξής «Πειραι-
ώς»), ως ακολούθως: 1) Mέσω των Συμμετεχόντων των δικαιού-
χων στο ΣΑΤ (Τράπεζες και Χρηματιστηριακές Εταιρείες), σύμ-
φωνα με τα ισχύοντα στον Κανονισμό Λειτουργίας της ΕΛΚΑΤ και
τις σχετικές αποφάσεις της. 2) Ειδικά στις περιπτώσεις πληρω-
μής μερίσματος σε κληρονόμους θανόντων δικαιούχων, των
οποίων οι τίτλοι τηρούνται στον Ειδικό Λογαριασμό της Μερίδας
τους στο ΣΑΤ, υπό τον χειρισμό της ATHEXCSD, η διαδικασία πλη-
ρωμής του μερίσματος θα διενεργείται μετά την ολοκλήρωση της
νομιμοποίησης των κληρονόμων, μέσω του δικτύου καταστημά-
των της Πειραιώς.

Ο όμιλος της Molgas εγκαινίασε το πρώτο πρατήριο LCNG, ξεκινώντας από τη
Θεσσαλονίκη, προσφέροντας υγροποιημένο φυσικό αέριο (LNG) και συμπιε-
σμένο φυσικό αέριο (CNG) για τον ανεφοδιασμό βαρέων οχημάτων (φορτηγών,
λεωφορείων) αλλά και μικρότερων οχημάτων και ΙΧ στην Ελλάδα. Όπως αναφέ-
ρει σχετική ανακοίνωση, το συγκεκριμένο επίτευγμα υλοποιήθηκε από την ελ-
ληνική εταιρεία που πρωταγωνιστεί στον τομέα της προμήθειας LNG, Blue Grid,
μέλος του Ομίλου Molgas από το 2022. Το πρώτο πρατήριο LNG στην Ελλάδα λει-
τουργεί εντός του πρατηρίου καυσίμων «Καύσιμα Κολοκυθάς» επί της οδού
Πόντου 98 στα όρια Καλοχωρίου-Σίνδου. Τα εγκαίνια του Πρατηρίου πραγματο-
ποιήθηκαν από την υφυπουργό Ενέργειας, Αλεξάνδρα Σδούκου, τον διευθύνοντα σύμβουλο της Molgas, Σοφοκλή Παπανικολάου, και τον
γενικό διευθυντή του Ομίλου στη ΝΑ Ευρώπη, Αλέξανδρο Λαγάκο. Στην εκδήλωση απέστειλε επίσημο χαιρετισμό και ο υφυπουργός Υπο-
δομών, αρμόδιος για θέματα Μεταφορών, Βασίλειος Οικονόμου, ο οποίος λόγω ανειλημμένης υποχρέωσης δεν κατάφερε να παρευρεθεί
αυτοπροσώπως. Τα εγκαίνια τίμησαν συν τοις άλλοις με την παρουσία τους βουλευτές, δήμαρχοι, επιχειρηματίες και στελέχη από τον κλά-
δο των logistics και των μεταφορών και εκπρόσωποι των διεθνών κατασκευαστών φορτηγών LNG.

Σε λειτουργία το πρώτο πρατήριο LNG στην Ελλάδα

Ο
ΙΚ

Ο
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Εβροφάρμα: Μοιράζει μέρισμα 0,05 ευρώ, στις 12/9 η αποκοπή
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«Γ
εμάτο» είναι και το σημερινό πρόγραμμα των
Ελλήνων αθλητών στους Ολυμπιακούς Αγώ-

νες, με την αναμέτρηση της Εθνικής
ομάδας μπάσκετ απέναντι στην Ισπανία,
στις 12:00 το μεσημέρι, να ξεχωρίζει. Η
«γαλανόλευκη» στον πρώτο της αγώνα
το βράδυ του Σαββάτου έδωσε τεράστια
μάχη απέναντι στους ΝΒΑers του Κανα-
δά, έφτασε το παιχνίδι σε απόσταση
ενός σουτ περίπου ένα λεπτό πριν από
το τέλος, όμως το γεγονός ότι δεν βρήκε
επιθετικές λύσεις πέραν του Γιάννη Αν-

τετοκούνμπο και ήταν ιδιαίτερα άστοχη από την περιφέ-
ρεια, της στέρησαν την τεράστια ανατροπή. Οι Καναδοί
νίκησαν 86-79 ενώ στο άλλο παιχνίδι του ομίλου οι Αυ-
στραλοί νίκησαν 92-80 τους Ισπανούς. 

Έτσι, για την Ελλάδα και την Ισπανία, τους δύο Ευρω-
παίους του ομίλου, ο σημερινός αγώνας παίρνει χαρα-

κτήρα do or die, αφού ο χαμένος θα έχει πολύ δύσκολο
έργο ακόμα και για την 3η θέση του ομίλου που μπορεί
να δώσει πρόκριση υπό προϋποθέσεις. Σε κάθε περί-
πτωση στο τουρνουά του μπάσκετ φαίνεται πως ήδη οι
ΗΠΑ έκαναν… statement χρυσού μεταλλίου, καθώς την
Κυριακή πήραν εκκωφαντική νίκη 110-84 επί της Σερ-
βίας, συνδυάζοντας σκορ και θέαμα.

Νωρίτερα από τον αγώνα μπάσκετ, στις 11:10 θα αγωνι-
στεί ο Στέφανος Ντούσκος στα προημιτελικά του σκιφ
Ανδρών. Μετά την άνετη πρόκριση από τις πρώτες σει-
ρές, ο χρυσός Ολυμπιονίκης του Τόκιο δείχνει σε καλή

κατάσταση και θα δώσει τα πάντα για να συνεχίσει στη
διοργάνωση και να φέρει ακόμα μία επιτυχία.

Στις 12:00 το μεσημέρι πέφτουν στην πισίνα για τα
προκριματικά στα 4x200 μέτρα ελεύθερο Ανδρών οι Δη-
μήτρης Μάρκος, Κωνσταντίνος Εγγλεζάκης, Κωνσταντί-
νος Στάμος και Ανδρέας Βαζαίος. Αν προκριθούν, θα
αγωνιστούν στον τελικό που θα γίνει στις 23:01 το βράδυ.
Πρόκριση στον τελικό των 800 μ. ελεύθερο Ανδρών
διεκδικεί ο Δημήτρης Μάρκος και αν τα καταφέρει, ο τε-
λικός είναι προγραμματισμένος για τις 22:02.

Στις 13:00 ο ιστιοπλόος Βύρωνας Κοκκαλάνης συνεχί-
ζει στην 3η ημέρα του IQFoil των Ανδρών, ενώ το πρό-
γραμμα θα κλείσει εκ νέου με υγρό στοιχείο. Η Εθνική
ομάδα πόλο των Ανδρών θα αντιμετωπίσει στις 20:30 το
Μαυροβούνιο. Η «γαλανόλευκη» πήρε άνετη νίκη 14-7
απέναντι στη Ρουμανία στην πρεμιέρα με καλή εμφάνιση
και οι παίκτες του Θοδωρή Βλάχου είναι έτοιμοι για τον
σαφώς πιο δύσκολο αγώνα με τους Μαυροβούνιους. 

Σπουδαίο ματς με την Ισπανία για 
την Ελλάδα στους Ολυμπιακούς Αγώνες – 

Το πρόγραμμα όλων των Ελλήνων 
αθλητών σήμερα

Γράφει 
o Χρήστος
Γιαννούλης

Μεσημεριανός «τελικός» για την Εθνική



Προπονητές… Μίδες
Τρεις κορυφαίοι προπονητές του ΝΒΑ κά-

θονται στον πάγκο των ΗΠΑ στους Ολυμπια-
κούς Αγώνες. Πρώτος προπονητής είναι ο Στιβ
Κερ, ενώ άμεσοι συνεργάτες του είναι οι Έρικ
Σποέλστρα και Τάιρον Λου. Ο Κερ είναι προπο-
νητής των Ουόριορς, ο Σποέλστρα των Μαϊάμι
Χιτ και ο Λου των Κλίπερς. Συνολικά οι τρεις
κόουτς κερδίζουν 45 εκατ. δολάρια από τις
ομάδες τους. Όχι κι άσχημα…  

Έδωσε τη ρήτρα

Ολοκληρώνεται η μεταγραφή του Φιόντορ
Τσαλόβ στον ΠΑΟΚ. Οι Θεσσαλονικείς αποφά-
σισαν την αποπληρωμή της ρήτρας που έχει στο
συμβόλαιό του με την ΤΣΣΚΑ Μόσχας ο 26χρο-
νος Ρώσος επιθετικός, έτσι ώστε να τον κάνουν
δικό τους. Οι πρωταθλητές Ελλάδας πληρώ-
νουν λοιπόν 3 εκατ. ευρώ και εντάσσουν τον
Τσαλόβ στο ρόστερ τους.

Σηκουάνας… stop
Τα προβλήματα δεν λείπουν από τους Ολυμ-

πιακούς Αγώνες. Πέραν των σαμποτάζ στο σι-
δηροδρομικό δίκτυο και στο δίκτυο οπτικής
ίνας,  η βροχή που έπεσε τα προηγούμενα
24ωρα προκάλεσε πρόβλημα στον Σηκουάνα.
Το ποτάμι θα χρησιμοποιηθεί στο τρίαθλο, αλλά
μέχρι τώρα έχουν απαγορευτεί για λόγους
ασφαλείας οι προπονήσεις σε αυτό.

«Φαγωμάρα» 
στην Πλόβντιβ

«Μύλος» στην Μπότεφ Πλόβντιβ. Η αντίπα-
λος του Παναθηναϊκού στον β’ προκριματικό
του Europa League αντιμετωπίζει μεγάλα
εσωτερικά προβλήματα μερικά 24ωρα πριν
από τον επαναληπτικό με τους «πράσινους»
στη Βουλγαρία. Μάλιστα, ο προπονητής της
ομάδας, Ντούσαν Κέρκεζ, απείλησε μέχρι και
με αποχώρηση… 

Δικός του ο Μοντσού
Μία ακόμα ηχηρή μεταγραφή πραγματοποίησε ο Άρης. Οι Θεσσα-

λονικείς τα βρήκαν σε όλα με τη Βαγιαδολίδ και απέκτησαν τον

25χρονο Ισπανό μέσο Μοντσού. Η μεταγραφή θα κοστίσει στους

«κίτρινους» περίπου 3,6 εκατ. ευρώ, ενώ ο παίκτης θα υπογράψει

συμβόλαιο τετραετούς διάρκειας με απολαβές που θα ξεπερνούν

τις 750.000 ετησίως. 
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Νικητής στην
καρδιά μας

Μ
εταγραφική έκπληξη από τον Ολυμπιακό,
ο οποίος έφερε στην Ελλάδα τον Ρόμαν
Γιάρεμτσουκ. Ο Ουκρανός διεθνής επιθε-

τικός με τη σπουδαία καριέρα έφτασε στην Αθήνα
χθες το πρωί για λογαριασμό των «ερυθρόλευ-
κων». Στο πρόσφατο Euro ο Γιάρεμτσουκ έπαιξε
και στα τρία παιχνίδια της Ουκρανίας και σκόραρε
κόντρα στη Σλοβακία

Στην καριέρα του έχει αγωνιστεί σε Ντιναμό Κιέ-
βου, Μπενφίκα, Βαλένθια και Γάνδη και συνολικά
σε επίπεδο συλλόγων έχει 330 αγώνες με 93 γκολ
και 32 ασίστ. Με την εθνική Ουκρανίας έχει αγωνι-
στεί 53 φορές και έχει πετύχει 18 τέρματα. Ο
29χρονος ποδοσφαιριστής διακρίνεται για την τε-
χνική του και το δυναμικό παιχνίδι του, ενώ έχει
καλή επαφή με τα αντίπαλα δίχτυα, ειδικότερα
όταν αγωνίζεται στην κορυφή της επίθεσης.

Επιμέλεια:  Χρήστος Γιαννούλης 

Έκπληξη Γιάρεμτσουκ

Ο Απόστολος Χρήστου έδωσε τον καλύτερό του εαυτό στον τελικό των 100μ. ύπτιο.
Ο Έλληνας πρωταθλητής έχασε το μετάλλιο για δύο δέκατα του δευτερολέπτου,
τερμάτισε τέταρτος, αλλά είναι πρώτος στις καρδιές μας! Πρώτος ήταν ο Ιταλός
Τσεκόν, δεύτερος ο Κινέζος Χου και τρίτος ο Αμερικανός Μέρφι.



Μ
εγάλο και πλούσιο το φετι-
νό πολιτιστικό πρόγραμμα
του Διεθνούς Φεστιβάλ

Άνδρου στο μοναδικής ομορφιάς
Ανοιχτό Θέατρο της Χώρας. Γιορτά-
ζοντας δέκα χρόνια επιτυχημένης
πορείας με τον διακεκριμένο σκηνο-
θέτη Παντελή Βούλγαρη στο «τιμό-
νι» της καλλιτεχνικής διεύθυνσης,
θα παρουσιαστούν σημαντικές θεα-
τρικές παραστάσεις, συναυλίες κο-
ρυφαίων μουσικών και τραγουδι-
στών, παράσταση για παιδιά και κι-
νηματογραφικές βραδιές.

Αντάμωση στο βραδινό στέκι 
του Αυγούστου

Ο Παντελής Βούλγαρης, μετρών-
τας σχεδόν μια 60ετία «χρυσής» και
πολυβραβευμένης καριέρας στον
λαμπερό κόσμο της παγκόσμιας 7ης
Τέχνης,  απολαμβάνει τη νέα του
ενασχόληση με το Διεθνές Φεστιβάλ
Άνδρου, προσφέροντας υψηλής ποι-
ότητας ψυχαγωγία σε οργανωτικό
και καλλιτεχνικό επίπεδο. Αλλά δεν
είναι μόνο αυτό, είναι η αγάπη για
την όμορφη «αρχόντισσα» των Κυ-
κλάδων, τη νέα πρωταγωνίστρια της
καρδιάς του. 

«Η Άνδρος αγαπιέται, αγαπιέται
πολύ. Από τους ντόπιους, από τους
επισκέπτες. Προσωπικά νιώθω και
ντόπιος και επισκέπτης. Εδώ και 35
χρόνια, χειμώνες και καλοκαίρια,
αγαπώ το νησί όλο και πιο πολύ, όλο
και πιο βαθιά για λόγους προφανείς,
οι  ενδιαφέροντες άνθρωποι,  η
σπουδαία ναυτική ιστορία αλλά και
παράξενους και μυστήριους, αυτούς
που λαχταρά και ορίζει η καρδιά. Αχ,
λέω, υπάρχουν μερικές ρεματιές,

μερικά ξωκκλήσια, κάτι ξερολιθιές
και κυπαρισσοσειρές και βραχότο-
ποι που δεν κατάφερα να δω από
κοντά.  Αυτά τα χρόνια η Άνδρος
ακούστηκε περισσότερο και για κα-
λό, και χάρη στο Φεστιβάλ. Πάμε
λοιπόν για το 10ο. Καλή αντάμωση
στο βραδινό στέκι του Αυγούστου».

Το πρόγραμμα
ΤΤετάρτη 31 Ιουλίου Θέατρο: «Το

παιχνίδι της σφαγής» του Ευγένιου
Ιονέσκο. Λαϊκή Σκηνή Άνδρου

Σάββατο 3 Αυγούστου Συναυλία:
Γιάννης Αγγελάκας και 100°C – Κα-
λοκαίρι 2024

Κυριακή 4 Αυγούστου-Δευτέρα 5
Αυγούστου Προβολή ταινιών μικρού
μήκους «21 νέες ματιές». Επιμέλεια:
Παντελής Βούλγαρης

Τρίτη 6 Αυγούστου Μουσική πα-
ράσταση: 20 χρόνια Encardia

Τετάρτη 7 Αυγούστου Θέατρο:
«Ικέτιδες» του Αισχύλου. Σκηνοθε-
σία: Μαριάννα Κάλμπαρη

Παρασκευή 9 Αυγούστου Προβο-
λή ταινιών μικρού μήκους: Τα τρία
κορυφαία κινηματογραφικά Φεστι-
βάλ του κόσμου ταξιδεύουν στην
Άνδρο

Κυριακή 11 Αυγούστου Συναυλία:
Δήμητρα Γαλάνη, μαζί της η Παυλίνα
Βουλγαράκη

Τρίτη 13 Αυγούστου Συναυλία: 
Stavros Lantsias Quartet «My Ennio
Morricone»

Σάββατο 17 Αυγούστου Θέατρο:
«Μια άλλη Θήβα» του Σέρχιο
Μπλάνκο. Σκηνοθεσία: Βαγγέλης
Θεοδωρόπουλος

Δευτέρα 19 Αυγούστου Θέατρο
για παιδιά: «ΝΤΟ-ΡΕ-ΜΙ-ΡΕΔΕΣ»
του Άγγελου Αγγέλου και της Έμης
Σίνη

Τετάρτη 21 Αυγούστου Συναυλία:
«Ανάσα μου κι αέρα» της Λίνας Νι-
κολακοπούλου και του Παρα-
σκευά Καρασούλου

Παρασκευή 23 Αυγούστου Θέα-
τρο: «Όρνιθες» του Αριστοφάνη.
Σκηνοθεσία: Άρης Μπινιάρης

Κυριακή 25 Αυγούστου Ανοιχτό
πάρτι: Nalyssa Green + The Boy Dj
sets (ελεύθερη είσοδος) 
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Γράφει 
η Δήμητρα 

Δάρδα

Άνδρος: Το Φεστιβάλ 
του Παντελή Βούλγαρη
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Βook event 
με λαμπερές 

παρουσίες

Η
ειδική έκδοση του παγκόσμιου best
seller της Colleen Hoover «Τελειώνει
με εμάς» παρουσιάστηκε σε μια όμορ-

φη εκδήλωση  βιβλίου στο «Books and Life»,
έναν μήνα ακριβώς πριν από την αυγουστιάτικη
κινηματογραφική πρεμιέρα της ομώνυμης ται-
νίας, με πρωταγωνίστρια την Blake Lively.

Tο διεθνές 
jet set 

στην Αθηναϊκή 
Ριβιέρα

Γ αστρονομικό δείπνο πολλών
αστέρων στο αριστοκρατικό πα-

ραθαλάσσιο «Island» για τον φημι-
σμένο σχεδιαστή μόδας Βαλεντίνο,
τον επιχειρηματία Τζιανκάρλο Τζιαμέ-
τι, τη χολιγουντιανή πρωταγωνίστρια
Αν Χαθαγουέι, τον σύζυγο και τους φί-
λους της.

Τζιανκάρλο Τζιαμέτι, Χρύσανθος Πανάς, 
Αν Χαθαγουέι, Άνταμ Σούλμαν Η διάσημη παρέα

Μάντα Παπαδάκου, Ράνια Θρασκιά

Γιώτα Τσιμπρικίδου, Μαρία Κωνσταντάκη

Βασιλική Λιάφου, Δωροθέα Μερκούρη

Νίκη Μάντζιου, Σήλια Παπαδάκου

Σήλια και Μάντα Παπαδάκου Γιώτα Τσιμπρικίδου, Ράνια Θρασκιά

Αναστασία Τσιλιμπίου
Αλεξάνδρα Αυγερινού, 

Μαρία Κωνσταντάκη



Τ
α τελευταία χρόνια όλο και περισσότερες
μελέτες υποδεικνύουν την ευεργετική επί-
δραση του υγρού στοιχείου και των ιδιοτή-

των του, όπως η υδροστατική πίεση και η άνωση,
στα άτομα με αναπηρία, ειδικότερα στα παιδιά με
αναπτυξιακές διαταραχές και με διαταραχή αυτι-
στικού φάσματος. Ειδικότερα, μελέτη Αμερικα-
νών ερευνητών αναδεικνύει τα ευεργετικά οφέλη
της εργοθεραπευτικής παρέμβασης στο νερό μέ-
σω του προγράμματός τους. 

Επιπλέον, άλλες μελέτες επισημαίνουν βελτίωση
σε συγκεκριμένες δεξιότητες και διαφορετικά
οφέλη της θεραπείας στο νερό, ειδικότερα για παι-
διά με αναπτυξιακές διαταραχές, όπως η μείωση
του άγχους, καθώς και η αισθητηριακή ρύθμιση και
η αύξηση του χρόνου βλεμματικής επαφής. Ακόμη,
ένας μεγάλος αριθμός από δεδομένα δίνει ισχυρό-
τατες ενδείξεις πως οι θεραπείες σε υδάτινο περι-
βάλλον επιδρούν θετικά στη μείωση των συμπερι-
φορών που σχετίζονται με τη διαταραχή αυτιστικού
φάσματος, τη μείωση των στερεοτυπικών συμπερι-
φορών, καθώς επίσης και τη βελτίωση του γνωστι-
κού επιπέδου, των επικοινωνιακών δεξιοτήτων αλ-
λά και του κινητικού συντονισμού. 

«Αναφορικά με τη λογοθεραπεία στο νερό και την
κατάκτηση γλωσσικών και λεκτικών δεξιοτήτων, το
πρώτο και μοναδικό μέχρι σήμερα πρόγραμμα παγ-
κοσμίως, με ερευνητικά δεδομένα, είναι το ASLT
program. Αποτελεί το πρώτο πρόγραμμα λογοθε-
ραπευτικής παρέμβασης στο νερό -με ερευνητικά
δεδομένα παγκοσμίως- το οποίο έχει αποδεδειγ-
μένα ταχύτερα και καλύτερα αποτελέσματα στην
κατάκτηση του λόγου και της ομιλίας. Απευθύνεται

σε ένα πολύ μεγάλο ποσοστό παιδιών, προσχολικής
και πρώτης σχολικής ηλικίας με διαταραχή αυτιστι-
κού φάσματος και κατ’ επέκταση με αναπτυξιακές
διαταραχές, αλλά και γενικότερα δυσκολιών κατα-
νόησης, έκφρασης και επικοινωνίας. 

Η εκμετάλλευση του υγρού στοιχείου και των
ιδιοτήτων του όπως η υδροστατική πίεση, η άνωση,
η θερμότητα κ.λπ. δημιουργούν μία πνευματική
ανάταση, καθώς επίσης συμβάλλουν στη μείωση
των αισθητηριακών, την αύξηση του χρόνου προσο-
χής και συγκέντρωσης και άλλων καθοριστικών για
την παρέμβαση τομέων», εξηγεί ο κ. Σταμάτης
Σουρβίνος, αντιπρόεδρος του Σωματείου Λογοθε-
ραπευτών – Λογοπεδικών Ελλάδος και εμπνευστής
του προγράμματος και προσθέτει ότι «επίσης, το
υδάτινο περιβάλλον, όπως είναι εύκολα αντιληπτό,
αποτελεί για το συντριπτικό ποσοστό των παιδιών
έναν εξαιρετικά ενισχυτικό παράγοντα με πληθώρα
δραστηριοτήτων που καθιστούν την παρέμβαση μία
ευχάριστη διαδικασία και έχουν ως αποτέλεσμα την
ταχύτερη κατάκτηση δεξιοτήτων. 

Επιπλέον, το γεγονός πως το συγκεκριμένο
πρόγραμμα εκτός από τα οφέλη των φυσικών
ιδιοτήτων του υγρού στοιχείου διέπεται και από
συγκεκριμένα πρωτόκολλα παρέμβασης/δρα-
στηριοτήτων καθώς και από προσαρμοσμένο υλι-
κό στο νερό, στοιχεία τα οποία συμβάλλουν καθο-
ριστικά στην αποτελεσματικότητά του».  
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Πρωτοποριακό πρόγραμμα
για τα παιδιά με διαταραχή
αυτιστικού φάσματος
Το συγκεκριμένο πρόγραμμα τρέχει
αποκλειστικά στην Ελλάδα, στις
εγκαταστάσεις του κλειστού
κολυμβητηρίου του ΟΑΚΑ Επίσης
διαμορφώνεται ένα πανελλαδικό δίκτυο
πιστοποιημένων πογοθεραπευτών πάνω
σε αυτό το πρόγραμμα από
επαγγελματίες λογοθεραπευτές, οι
οποίοι θα εκπαιδευτούν και θα
πιστοποιηθούν με στόχο τη δυνατότητα
παροχής υψηλής ποιότητας υπηρεσιών
λογοθεραπείας στο νερό, έχοντας πλήρη
κατάρτιση του προγράμματος. Πιο
συγκεκριμένα, η πιστοποίηση θα
περιλαμβάνει τους παρακάτω βασικούς
τομείς (σε θεωρητικό αλλά και πρακτικό
επίπεδο, με εκπαίδευση αλλά και
εξέταση σε όλους τους τομείς):
Εκπαίδευση προσαρμοσμένης
κολύμβησης, εισαγωγή και ανάλυση των
ερευνητικών δεδομένων,
λογοθεραπευτική παρέμβαση στο νερό,
τομείς παρέμβασης, πρωτόκολλα
παρέμβασης, υλικό, πιστοποίηση
πρώτων βοηθειών.

Σταμάτης Σουρβίνος,
αντιπρόεδρος του Σωματείου

Λογοθεραπευτών – Λογοπεδικών
Ελλάδος

Το υδάτινο περιβάλλον αποτελεί 
έναν εξαιρετικά ενισχυτικό παράγοντα,
που καθιστά την παρέμβαση μία 
ευχάριστη διαδικασία και έχει 
ως αποτέλεσμα την ταχύτερη 
κατάκτηση δεξιοτήτων

Αναπτυξιακές διαταραχές 
και θεραπείες στο νερό 
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Κριός
(21/3-20/4)

Η Σελήνη στο ζώδιο των Διδύμων σάς δημιουρ-

γεί αναστάτωση και είστε έτοιμοι να αλλάξετε

εικόνες, να ταξιδέψετε και να επικοινωνήσετε

με πρόσωπα από το περιβάλλον σας.

Ταύρος
(21/4-20/5)

Είναι καιρός να κάνετε ένα καλό οικονομικό πρό-

γραμμα, ιδίως αν ανήκετε στις πρώτες μέρες του

ζωδίου σας. Οι διακοπές είναι μέσα στο σημερινό

πρόγραμμά σας.

Δίδυμοι
(21/5-21/6)

Η Σελήνη βρίσκεται στο δικό σας ζώδιο, είστε γε-

μάτοι από νέες προκλήσεις, συναισθηματικές

αναφορές και πολλές πληροφορίες. Ίσως να δε-

χτείτε μια ενδιαφέρουσα πρόταση.

Καρκίνος
(22/6-22/7)

Η Σελήνη στον 12ο τομέα σας είναι πολύ πιθανό να

σας δημιουργήσει αρκετές ανησυχίες και σκέψεις

που δεν θα μπορέσετε με ευκολία να τις διαχειρι-

στείτε. Βέβαια, για εσάς των πρώτων ημερών θα

υπάρξει μια καλή επαγγελματική πρόταση.

Λέων
(23/7-22/8)

Σήμερα η κοινωνικότητά σας θα σας ανταμεί-

ψει με τον καλύτερο τρόπο. Νέες γνωριμίες

και φιλικά πρόσωπα από το παρελθόν θα

έχουν την τιμητική τους. Εσείς των πρώτων

ημερών είστε αρκετά ευνοημένοι.

Παρθένος
(23/8-22/9)

Σήμερα θα νιώσετε ότι έχετε αφήσει κάποιες επαγ-

γελματικές υποχρεώσεις, ακόμη και σε περίοδο

διακοπών. Εσείς των πρώτων ημερών κρατάτε τις

υποθέσεις που σας αφορούν με ένταση και πάθος.  

Ζυγός
(23/9-23/10)

Η Σελήνη από το ζώδιο των Διδύμων θα σας δη-

μιουργήσει έντονη ανάγκη για να αλλάξετε πα-

ραστάσεις, να μετακινηθείτε και να ταξιδέψετε.

Συναισθηματικά βρίσκεστε σε περίοδο που όλα

εξαρτώνται από την καλή ή όχι επικοινωνία που

έχετε με το ταίρι σας. Εσείς του τρίτου δεκαη-

μέρου θα έχετε προσεχώς κάποιες αναστατώ-

σεις.

Σκορπιός
(24/10-21/11)

Εσείς οι Σκορπιοί σήμερα θα έχετε οικονομικά

θέματα να επιλύσετε και να προγραμματίσετε

τις επόμενες σας μέρες. Για κάποιους από εσάς

η εύνοια θα έρθει από  μια αγορά ή πώληση,

που θα τη διαχειριστείτε ευκολότερα με τη

συμβολή ακόμη ενός προσώπου.

Τοξότης
(22/11-21/12)

Η Σελήνη απέναντι από το δικό σας ζώδιο σας

γεννά την επιθυμία να ασχοληθείτε περισσό-

τερο με την προσωπική σας ζωή και τις σχέ-

σεις σας. Ίσως έχετε κάποιο μήνυμα από πρό-

σωπο που ανήκει στο παρελθόν.  

Αιγόκερως
(22/12-19/1)

Εσείς οι Αιγόκεροι έχετε σήμερα μια έντονη

ανησυχία για τα επαγγελματικά σας. Καλό είναι

να μην μπλέξετε σε καβγάδες και να διατηρή-

σετε το καλό κλίμα στον χώρο της εργασίας

σας.

Υδροχόος
(20/1-18/2)

Ευχάριστα γεγονότα συμβαίνουν σήμερα για

εσάς του πρώτου δεκαημέρου, αλλά καλό είναι

να προσέχετε εσείς των τελευταίων ημερών

που, απ’ ό,τι φαίνεται, υπάρχουν έντονοι προ-

βληματισμοί σε προσωπικό και οικονομικό

επίπεδο.

Ιχθύες
(19/2-20/3)

Είναι πολύ πιθανό να νιώσετε ένταση και κακή

συνεννόηση με αγαπημένα σας πρόσωπα. Κα-

λό είναι σήμερα να αποφύγετε συμφωνίες που

αφορούν ένα ακίνητο. 
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Σήμερα η Σελήνη περνά στο ζώδιο των Διδύμων, μια
θέση πολύ ιδιαίτερη για την επικοινωνία και τα
ταξίδια που ενισχύεται λόγω της καλοκαιρινής

περιόδου.


